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Migration och kampen mot
sexuella övergrepp på barn på
RIF-rådet
Publicerad 14 oktober 2021

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor i Luxemburg 7–8 oktober diskuterade de
migration och utmaningar i samband med screening
och förvar vid EU:s yttre gräns. Andra frågor på
dagordningen var Europeiska åklagarmyndigheten,
kampen mot sexuella övergrepp på barn på internet och
eventuella EU-åtgärder om häktning.

Migration

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet med att ta fram handlingsplaner för att stärka
partnerskapen med prioriterade ursprungs- och transitländer. Ministrarna
diskuterade även situationen längs olika migrationsrutter.

EU-kommissionen, EU:s utrikestjänst och EU:s samordnare för kampen mot
terrorism informerade också om situationen i Afghanistan med fokus på
internationellt skydd, migration och säkerhet.

– Det är mycket viktigt att det internationella biståndet ökar. Från svenskt
håll har vi ökat stödet till FN:s flyktingorganisation UNHCR, och vi kommer
att fortsätta att göra så mycket vi kan för att undvika en humanitär kris i
Afghanistan, sade justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, som
efter mötet också betonade vikten av att komma vidare i förhandlingarna om
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EU:s migrations- och asylpakt.

Screening och förvar

En annan punkt på dagordningen var frågan om screening och förvar av
migranter vid EU:s yttre gränser. På mötet konstaterades det att det krävs
vidare diskussioner på teknisk nivå och att det inte fanns stöd för att bryta ur
screeningförordningen från asyl- och migrationspakten.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet vid den Europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.
Myndigheten har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som uppdrag att
utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

Ministrarna diskuterade på mötet hur man kan bekämpa sexuella övergrepp
mot barn på internet inför kommande förslag från EU-kommissionen.
Diskussionen fokuserade särskilt på hur behöriga myndigheter kan få
åtkomst till uppgifter genom bland annat elektroniska bevis, datalagring och
kryptering så att dessa brott kan bemötas på ett effektivt sätt.

Häktning

De materiella förhållandena i häkten, häktades processuella rättigheter och
huruvida EU-initiativ på området behövs var också uppe för diskussion. EU-
kommissionen överväger att komma med en rekommendation på området.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration, Afghanistan, och Eppo
på EU-möte
Publicerad 07 oktober 2021

På rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober ska EU:s inrikes- och
justitieministrar bland annat diskutera migration och
utmaningar i samband med screening och förvar vid
EU:s yttre gräns. Andra frågor på dagordningen är
situationen i Afghanistan, Europeiska
åklagarmyndigheten och eventuella EU-åtgärder om
häktning. Justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
företräder Sverige vid mötet.

Migration

EU-kommissionen ska på mötet informera om den externa dimensionen av
migrationsfrågorna, inklusive det pågående arbetet med att ta fram
migrationshandlingsplaner för samarbetet med prioriterade ursprungs- och
transitländer. Syftet med handlingsplanerna är att konkretisera den
heltäckande ansats för samarbetet med länder utanför EU på
migrationsområdet som kommissionen har föreslagit i migrations- och
asylpakten. Därutöver ska ministrarna också diskutera läget vid de olika
migrationsrutterna.

Regeringen understryker vikten av att EU noggrant följer utvecklingen längs
med alla relevanta migrationsrutter. Samtidigt anser regeringen att det är
nödvändigt att ansträngningar görs för att få på plats ett gemensamt
asylsystem som bygger på en balans mellan ansvar och solidaritet och som
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säkerställer stöd till medlemsstater som utsätts för ett högt migrationstryck
och leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom unionen. Rätten att
söka asyl måste alltid upprätthållas.

Ministrarna kommer även att följa upp händelseutvecklingen i Afghanistan,
med fokus på internationellt skydd, migration och säkerhet.

Screening och förvar

EU-kommissionen har presenterat ett förslag som introducerar så kallad
”screening” för personer utan EU-medborgskap som irreguljärt försöker
korsa, eller har korsat, EU:s yttre gräns, oavsett om de söker asyl eller inte.
Screeningen består av hälsokontroll och sårbarhetsanalys, identifiering och
säkerhetskontroll. När screeningen avslutas ska informationen enligt
förslaget överlämnas till behörig myndighet för asylprövning eller för
inledande av ett återvändandeförfarande.

Regeringen kommer på mötet att verka för att medlemsländerna ges
möjlighet att sortera screeningen under existerande nationell lagstiftning och
använda sig av denna. Regeringen vill också se flexibilitet i reglerna för var
screeningen ska utföras och hur personer ska hållas tillgängliga för
screeningförfarande.

Häktning

Diskussion väntas också om materiella förhållanden i häkten och häktades
processuella rättigheter samt resonemang om huruvida EU-initiativ behövs
på området.

Regeringen är tveksam till EU-lagstiftning på området. Åtgärder på EU-nivå
som tar sikte på häktning och andra frihetsberövanden är komplicerade
eftersom de processrättsliga regelverken i EU-länderna skiljer sig åt.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer att få en rapport om Europeiska åklagarmyndighetens,
Eppo, arbete. Eppo har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som
uppdrag att utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn



Ministrarna kommer sedan att diskutera hur man kan bekämpa sexuella
övergrepp mot barn på internet inför kommande förslag från kommissionen.

Regeringen stödjer och arbetar aktivt för ett utvecklat EU-samarbete när det
gäller att bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man utnyttjar ny
teknik för att begå brott eller dölja bevisning. Regeringen välkomnar förslag
som kan leda till att man effektivare kan bekämpa sexuella övergrepp mot
barn. Inget barn ska utsättas för sexuella övergrepp och alla former av våld
mot barn ska upphöra. Regeringen delar EU-kommissionens syn att det krävs
en mängd olika åtgärder för att effektivt bekämpa sexuella övergrepp mot
barn.

Interoperabilitet

På mötet ska ministrarna också bland annat diskutera genomförandet av de
olika databaserna för rättsliga och inrikes frågor och interoperabilitetsramen.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg företräder Sverige vid mötet i Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Peter
Hultqvist besökte det nationella
cybersäkerhetscentret
Publicerad 17 juni 2021

Sveriges säkerhet, konkurrenskraft och välstånd vilar i
stor utsträckning på digitala grunder. För regeringen är
det viktigt att digitaliseringens möjligheter tillvaratas
samtidigt som risker hanteras. Onsdagen den 16 juni
besökte inrikesminister Mikael Damberg och försvars‐
minister Peter Hultqvist det nationella cybersäkerhets‐
centret för att ta del av hur uppbyggnaden av centret
fortskrider.
Cyberhoten mot Sverige och svenska intressen är omfattande och genom
teknikutveckling och digitalisering blir hoten och sårbarheterna fler vilket
gör att säkerheten behöver stärkas.

I december 2020 beslutade regeringen att ge Försvarets radioanstalt (FRA),
Försvarsmakten, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och
Säkerhetspolisen (Säpo) i uppdrag att inrätta ett nationellt cybersäkerhets‐
center.

Cybersäkerhetscentrets uppdrag är att:

Koordinera arbetet för att förebygga, upptäcka och hantera cyber‐
angrepp och andra it-incidenter.
Förmedla råd och stöd avseende hot, sårbarheter och risker.
Utgöra en nationell plattform för samverkan och informationsutbyte med
privata och offentliga aktörer inom cybersäkerhetsområdet.
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Fram till 2023 ska centret utvecklas stegvis inom bland annat följande
områden:

Riktade och samordnade varningar avseende hot och cyberangrepp.
Samordning av stödet till förebyggande skyddsåtgärder, exempelvis
tekniska säkerhetsanalyser och kartläggning av verksamheters beredskap
vid it-incidenter.
Kunskaps-, kompetens- och informationsutbyte och samverkan med
offentliga och privata aktörer, exempelvis avseende detektion,
sårbarheter, hot, risker, analys, verktyg och metoder samt internationellt
samarbete.
Erbjudande av kompetenshöjande insatser, exempelvis övningar och
utbildningar för identifierade målgrupper.
Det övergripande målet med cybersäkerhetscentret är att stärka Sveriges
samlade förmåga att förebygga, upptäcka och hantera antagonistiska
cyberhot. Samverkan med privata och offentliga aktörer ska utgöra en
central del av uppdraget för att stärka cybersäkerheten i samhället.

– Det nationella cybersäkerhetscentret ska göra Sverige säkrare genom att
höja den samlade förmågan att möta cyberhoten, minska sårbarheter och öka
förmågan att effektivt stödja offentliga och privata aktörer, säger inrikes‐
minister Mikael Damberg.

– Med inrättandet av cybersäkerhetscentret har ett viktigt steg tagits för att
stärka skyddet av Sverige och svenska intressen mot antagonistiska
cyberhot. Cybersäkerhetscentret har kommit långt i sitt arbete på kort tid.
Regeringen kommer att ha ett nära samarbete med berörda myndigheter om
centrets fortsatta utveckling och arbete, säger försvarsminister Peter
Hultqvist.

Cybersäkerhetscentret ska fortlöpande rapportera till regeringen om sin
verksamhet. Regeringen kommer att 2023 besluta om den fortsatta
inriktningen av centret.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
brottslighet och terrorism på RIF-
rådet
Publicerad 07 juni 2021

En lång dagordning väntar inrikesminister Mikael
Damberg och hans EU-kollegor på rådet för rättsliga
och inrikes frågor i Luxemburg 7–8 juni. Kampen mot
olagligt innehåll online, pandemins effekter på
brottslighet och terrorism, migration och
Schengenområdet är några av frågorna som ska upp
för diskussion.

Migration

På mötet i RIF-rådet ska ministrarna få en lägesrapport om arbetet med den
nya pakten om migration och asyl.

Dessutom kommer det portugisiska ordförandeskapet att informera om de
ändringar i blåkortsdirektivet som rådet och Europaparlamentet nyligen kom
överens om. Syftet med det reviderade blåkortsdirektivet är att förbättra
EU:s möjligheter att attrahera och behålla högkvalificerade personer utan
EU-medborgarskap.

På en informell lunch ska ministrarna diskutera migrationens externa
aspekter.

Kampen mot brottslighet och terrorism

Brottsutvecklingen inom EU sedan utbrottet av Covid-pandemin är en annan
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fråga som ministrarna ska ta upp. Regeringen välkomnar en diskussion och
Europols arbete för att förstärka det europeiska arbetet mot brottslighet.

Ministrarna ska också diskutera inre säkerhet och artificiell intelligens, AI.
Regeringen är positiv till EU-kommissionens arbete med att skapa enhetlig
reglering för AI inom EU. Potentialen i AI för brottsbekämpningen är stor
och enhetliga regler gynnar såväl utveckling som användning och
rättssäkerhet, anser regeringen.

Frågan om hur terrorismhotet mot Europa bäst ska bekämpas är högt
prioriterat inom EU. På mötet ska ministrarna också diskutera samarbetet
mellan behöriga myndigheter inom terrorismbekämpning. Regeringen står
bakom EU:s arbete mot terrorism. Samarbetet inom EU är centralt för
Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Schengenområdet

Ministrarna ska även hålla en inledande diskussion om den strategi för
Schengenområdet som EU-kommissionen presenterade 2 juni 2021.

Regeringen stödjer åtgärder som bidrar till ett förstärkt Schengensamarbete,
vad gäller såväl migrationshantering som brotts- och terrorismbekämpning.

Bekämpning av olagligt innehåll online

Inom ramen för förslaget om en rättsakt om digitala tjänster ska ministrarna
ska diskutera hur olagligt innehåll online kan bekämpas. Det är
konkurrenskraftsrådet som är huvudansvarigt för behandlingen av förslaget,
men eftersom det innehåller många bestämmelser som berör rättsliga och
inrikes frågor ska även ministrarna i RIF-rådet behandla det.

Regeringen välkomnar syftena med förslaget; att förebygga spridning av
olagligt innehåll online och att anmälningar och åtgärder ska hanteras på
samma sätt i hela EU. Regeringen anser att det är nödvändigt att uppnå ett
balanserat regelverk som säkerställer respekten för mänskliga rättigheter,
inklusive yttrandefriheten, samtidigt som det ger incitament för leverantörer
av förmedlingstjänster att växa och vara innovativa.

Överlåtelse av fordringar, e-juridik och skydd av
utsatta vuxna



På mötet ska ministrarna komma överens om förordningen om överlåtelse av
fordringar samt om förordningen om gränsöverskridande e-juridik i Europa.
Dessutom ska ministrarna anta slutsatser om skyddet av utsatta vuxna i hela
EU.

Inrikesminister Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Peter
Hultqvist träffar vinnarna i en
internationell
cybersäkerhetstävling
Publicerad 11 maj 2021 Uppdaterad 11 maj 2021

Sverige vann den internationella cybersäkerhets‐
övningen Locked Shields 2021 som genomfördes i april
i år. Det vinnande laget bestod av representanter från
Försvarsmakten, MSB, Polisen och Säpo. Inrikes‐
minister Mikael Damberg och försvarsminister Peter
Hultqvist träffar de vinnande myndigheterna för att
diskutera hur cybersäkerheten i Sverige kan utvecklas
ytterligare.
Locked Shields är världens största cyberförsvarsövning och arrangeras
årligen av Nato CCDCOE (Cooperative Cyber Defence Center of
Execellence) i Tallinn. I år deltog 2000 personer från 30 länder fördelade på
22 lag. Syftet med övningen var först och främst att stärka förmågan hos de
deltagande länderna att försvara it-nätverk, men upplägget liknar en tävling
och en vinnare koras. I år tog Sverige hem segern och det vinnande laget
bestod av representanter från Försvarsmakten, MSB, Polisen och Säpo.

– Sveriges myndigheter ligger i framkant när det gäller att försvara sig mot
cyberattacker, det visar vinsten i årets cybersäkerhetsövning som skedde i
hård internationell konkurrens. Cyberattacker utgör ett reellt hot mot
Sverige, därför är arbetet med en starkare svensk förmåga på cyber‐
säkerhetsområdet högt prioriterat för regeringen, säger inrikesminister
Mikael Damberg.
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Årets övning gick bland annat ut på att möta it-attacker i en komplex miljö
samt se till att el- och vattennät och andra väsentliga samhällstjänster inte
slogs ut.

– Det är glädjande att kunna konstatera att Sveriges kompetens inom cyber‐
säkerhet står sig mycket väl internationellt. Vinsten i Locked Shields visar
också på hur svenska myndigheter samverkar i denna viktiga fråga, ett sam‐
arbete som kommer att stärkas ytterligare genom det nationella cyber‐
säkerhetscenter som regeringen fattat beslut om att inrätta, säger försvars‐
minister Peter Hultqvist.



Artikel från Justitiedepartementet

Ny statistik visar på rekordnivåer
av antalet polisanställda
Publicerad 26 januari 2021

Enligt Polismyndighetens senaste årsstatistik från den
31 december 2020 har myndigheten totalt 33 726
anställda. Det är en rekordstor ökning med 5 463 nya
polisanställda jämfört med starten på den stora
polissatsningen 2016.
– Det här är all time high för både antalet poliser och civilanställda, aldrig
tidigare har Sverige haft så många poliser. Under 2020 har antalet ökat i
samtliga polisregioner. Vår utbyggnad av polisen kommer att fortsätta och
arbetet med att bygga ut myndigheten med 10 000 anställda mellan 2016–
2024 är nu halvvägs. Fler kollegor kommer att göra polisyrket mer säkert och
öka effektiviteten i brottsbekämpningen, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

I dagarna börjar 700 nya polisstudenter på någon av de fem polisutbildningar
som finns runt om i landet. I år förväntas nära 1400 nya poliser komma ut
från polisutbildningen. Det visar på en fördubbling av antalet studenter
jämfört med för tio år sedan då siffran låg på 600.

Ökningen beror bland annat på regeringens satsning på fler lärosäten som har
resulterat i att man nu kan utbilda sig i ytterligare två städer, Borås och
Malmö. En annan faktor är att polisyrket fått förbättrade villkor med fler
kollegor och en ökad grundlön med 5 000 kr i månaden sedan 2015.  

Av de 33 726 anställda inom Polisen är 20 942 poliser och 12 784 civila.
Antalet nyutexaminerade i år markerar en brytpunkt för polistillväxten. Då
det tidigare anställdes fler civila kommer nu istället polisutbildningen börja
ge effekt med ett större antal poliser i yttre tjänst.
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Då intresset för polisyrket ökat har regeringen initierat en ny och snabbare
antagningsprocess till polisutbildningen. Processen är mer flexibel och låter
de som blir godkända att välja att starta utbildningen någon av de tre
kommande terminsstarterna, vilket infördes 2020.

Andra betydande faktorer till det ökade antalet poliser är att färre har slutat.
Under 2020 slutade 628 poliser, vilket är 200 färre än året innan. Mer än var
fjärde polis som slutat innan 2015 har återanställts. Man har infört en
funktionsutbildning för civilanställda experter, personer med lämplig
bakgrund som exempelvis jobbar på utredningsenhet. Det är en
snabbutbildning som beräknas examinera ett hundratal poliser per år.

När antalet polisanställda ökar i stadig takt kan såväl polisnärvaron i utsatta
områden som i glesbygd öka, vilket är en förutsättning för en effektiv
brottsbekämpning.  

Bakgrund

Den polisiära närvaron är avgörande för brottsbekämpningen. Polisen måste
växa för att kunna utreda och klara upp fler brott och på så sätt öka
tryggheten i samhället. Regeringen har därför sjösatt en historisk satsning på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.  Under 2020 passerades målet halvvägs med
5000 anställda. De kommande åren kommer flera tusen poliser anställas runt
om i landet.  

För att finansiera satsningen har anslaget ökat successivt och 2021 kommer
Polismyndigheten att kunna disponera närmare 30,5 miljarder kronor. Det är
ca 6 miljarder kronor mer än 2018. När polisen får mer resurser ökar trycket
på andra steg i rättskedjan. Därför föreslog regeringen i budgetpropositionen
för 2020 satsningar för att stärka hela rättsväsendet. Polisen kommer fortsatt
behöva ökade resurser. Anslaget för 2021 är drygt 1 900 miljoner högre än
2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på 1 650 miljoner kronor.

 



Artikel, Sakråd från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Sakråd om publikfrågor den 4
januari
Publicerad 04 januari 2021

Den 4 januari bjöd kultur- och demokratiminister samt
minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda Lind in
till ett tredje sakråd för publikfrågor. Vid mötet deltog
även inrikesminister Mikael Damberg.
Sakrådet för publikfrågor har som syfte att fortsätta regeringens dialog med
berörda arrangörer inom såväl kultur- och idrottssektorn som det civila
samhället och besöksnäringen med anledning av covid-19-pandemin.
Deltagarna täcker in många olika aspekter av publika evenemang, t.ex.
storleken på lokaler, sittande eller stående publik, inomhus- eller
utomhusevenemang.

Vid sakrådsmötet den 4 januari föredrogs det remitterade förslag till
förordningar som har sin grund i det förslag till en ny tillfällig covid-19-lag
som lämnades till Lagrådet den 28 december. Deltagarna gavs möjlighet att
ställa frågor kring innehållet och kommentera förslaget. Flera deltagare
angav att de inkommer eller har inkommit med skriftliga remissvar
(remisstiden går ut kl 12 den 5 januari). Samtliga deltagare fick även
möjlighet att redogöra för nuläget i respektive verksamhet.

Med på mötet fanns dessutom representanter för Folkhälsomyndigheten samt
Regeringskansliet genom Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Justitiedepartementet och Socialdepartementet.
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Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Mass-SMS för att påminna om
skärpta nationella råd
Publicerad 14 december 2020

Idag, måndag den 14 december, skickar
Folkhälsomyndigheten (FoHM) och Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB), ett SMS till alla
de ca 22 miljoner mobilabonnemang som finns i
Sverige för att inför jul- och nyårshelgerna påminna om
och uppmana till att följa de skärpta nationella råden
som börjar gälla idag.
För att nå ut brett med information om de skärpta nationella råden för att
minska smittspridningen av covid-19 skickar myndigheterna, på uppdrag av
regeringen, på måndag ut SMS till allmänheten.

- När de skärpta nationella föreskrifterna införs på måndag så gör regeringen
bedömningen att det finns behov av nå ut till så många som möjligt med
information om vad som gäller. Regeringen är glad för den hjälp som erbjuds
i form av våra fyra största operatörer, Telia, Tele2, Telenor, och Tre som på
frivillig grund bistår med ett omfattande SMS-utskick för att bidra till
minskad smittspridning, säger energi- och digitaliseringsminister Anders
Ygeman.

Utskicket är det första massutskicket av SMS till allmänheten som gjorts i
Sverige. SMS:et kommer nå alla abonnenter, inkluderat barn, hemliga
telefonnummer och de som har skyddad identitet.

- Det är angeläget att hela befolkningen får relevant information om vad som
gäller för att kunna bidra till att minska smittspridningen av covid-19, säger
inrikesminister Mikael Damberg.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
digitalt EU-möte
Publicerad 11 december 2020

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg deltar i ett
videomöte med EU-kollegorna 14 december står
migrations- och asylpakten på dagordningen.
Ministrarna ska även diskutera inre säkerhet.

Migration och asyl

EU:s ministrar med ansvar för migration diskutera hur arbetet fortskrider
med delar av migrations- och asylpakten, däribland den externa
dimensionen, återvändande, gränskontroller, förfaranden före inresa och
solidaritetsmekanismen.

Regeringen understryker vikten av att komma vidare med arbetet med
migrations- och asylpakten. Det är viktigt att förslagen i pakten som helhet
blir väl balanserade och att det gemensamma systemet leder till en jämnare
fördelning av asylsökande inom unionen.

Ministrarna ska dessutom diskutera hur man kan förbättra EU:s samarbete
med partnerländer utanför EU för att göra återtagandeprocessen effektivare
och förbättra migrationshanteringen.

Inre säkerhet och europeiskt polispartnerskap

Inrikesministrarna kommer att diskutera slutsatser om inre säkerhet och det
europeiska polispartnerskapet.

Regeringen välkomnar rådets slutsatser om inre säkerhet och europeiskt
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polispartnerskap. Slutsatserna är balanserade och fokuserar på viktiga frågor
för att stärka den inre säkerheten. Regeringen stödjer EU-samarbete för att
bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man använder ny teknik och
det är prioriterat att samarbeta på EU-nivå för att förbättra tillgång till
information och elektroniska bevis för brottsbekämpningen.

Interoperabilitet mellan EU:s informationssystem för
gränser och visering

Interoperabilitetsförordningarna – som handlar om att förbättra
informationsutbytet mellan nationella myndigheter när det gäller säkerhet,
gräns- och migrationsförvaltning, visering och asylärenden – trädde i kraft
sommaren 2019 och ska genomföras före 2023 års slut. Komplexiteten och
coronapandemin har gjort att genomförandet har blivit försenat i flera
medlemsländer. EU-kommissionen bedömer att en smärre justering av
tidplanen är oundviklig och på mötet ska ministrarna ta ställning till ett
förslag om att senarelägga vissa delar av genomförandet.

Regeringen kan godta att tidplanen senareläggs i enlighet med EU-
kommissionens förslag och bekräfta att alla nödvändiga rättsliga och
operativa åtgärder i Sverige kommer att finnas på plats för att slutföra
genomförandet före utgången av 2023. Regeringen anser dock att det är
viktigt att tidplanen inte ändras ytterligare.

Terrorisminnehåll på nätet

Det tyska ordförandeskapet ska informera ministrarna om läget i
förhandlingarna om förordningen om att förhindra spridning av
terrorisminnehåll online.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Kampen mot terrorism och
rättsstatsprincipen på EU-möte
Publicerad 01 december 2020

Terrorismbekämpning och rättsstatsprincipen i EU är
två av frågorna som EU:s justitie- och inrikesministrar
ska ta upp på ett videomöte 2 december. Ministrarna
ska också diskutera arbetet med förordningen om
överlåtelser av fordringar samt den europeiska
åklagarmyndigheten.

Kampen mot terrorism

På mötet ska EU:s justitie- och inrikesministrar diskutera de rättsliga
aspekterna i kampen mot terrorism. Ämnen som de ska ta upp är
hatpropaganda på nätet, digitalt samarbete och stöd till offer för terrorism.
Ministrarna ska även diskutera slutsatser om den europeiska
arresteringsordern.

Regeringen stödjer EU:s arbete mot terrorism och välkomnar de framsteg
som har gjorts i kampen mot terrorism. Regeringen ställer sig positiv till att
arbeta konstruktivt för en rättslig reglering på EU-nivå som skapar
förutsättningar för att effektivt bekämpa hatbrott och terrorismpropaganda
på nätet. Regeringen välkomnar också ordförandeskapets rapport om stöd till
brottsoffer för terrorism.

Samarbete på EU-nivå för förbättrad tillgång till information och
elektroniska bevis för brottsbekämpningen är prioriterat, anser regeringen.
Effektiv tillgång till e-bevisning är en förutsättning för att kunna utreda
många brott, inklusive brott med koppling till terrorism.

Regeringen välkomnar slutsatserna om att förbättra samarbetet kring den
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europeiska arresteringsordern och öka förtroendet mellan medlemsländerna.

Rättsstatsprincipen

Ministrarna kommer också att diskutera den senaste utvecklingen av
rättsstatsprincipen i medlemsländerna på det rättsliga området.

EU-samarbetet bygger på gemensamma demokratiska värderingar där
respekten för rättsstatsprincipen är grundläggande. Förtroendet för
rättssystemen i medlemsländerna är en grundläggande förutsättning för
samarbetet på det rättsliga och inrikespolitiska området. Det förutsätter
oberoende och välfungerande domstolar i medlemsländerna. Det är viktigt
att kontinuerligt diskutera rättsstatsfrågorna och överväga behovet av att
stärka domstolarnas oberoende.

Regeringen ser positivt på att rättsstatsfrågorna diskuteras i olika delar av
samhället, bland annat mellan yrkesverksamma inom rättsväsendet.

Överlåtelser av fordringar

Det tyska ordförandeskapet kommer på mötet att informera ministrarna om
läget i förhandlingarna om förslaget till förordning om överlåtelser av
fordringar.

EU-kommissionen presenterade våren 2018 ett förslag om en förordning om
överlåtelser av fordringar. Förslaget är en del av kommissionens
handlingsplan för en kapitalmarknadsunion och syftet är att skapa klarhet
och förutsägbarhet i frågan om vem som äger en fordran efter en
gränsöverskridande transaktion.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna ska även diskutera den senaste utvecklingen i arbetet med den
europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen står
bakom ett svenskt deltagande och beslutade i slutet av förra året att tillsätta
en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande i Eppo.
Utredningen ska vara klar i mitten av december 2020.

Regeringen arbetar alltså med att se över de nationella förutsättningarna för



att Sverige ska kunna ansluta sig till Eppo och avser att söka riksdagens stöd
när regeringen har ett förslag i form av en proposition.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ny lag skärper straffen för innehav
och smuggling av illegala vapen
och explosiva varor
Publicerad 01 december 2020

Idag den 1 december träder den nya lagen i kraft om
straffskärpningar gällande innehav och smuggling av
illegala vapen och explosiva varor. Straffskärpningarna
väntas särskilt att träffa gängkriminella och är en del i
regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot
kriminella nätverk.
– Regeringen tar nu ytterligare ett steg i arbetet mot gängkriminaliteten och
skärper straffen på vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva
varor. Fler brott, särskilt sådana som begås i kriminella miljöer, ska ses som
grova eller synnerligen grova samtidigt som maximistraffen höjs, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Straffen för innehav och hantering av illegala vapen och explosiva varor har
skärpts flera gånger under de senaste åren. Det har fått till följd att de
genomsnittliga fängelsestraff som dömts ut för vapenbrott och grova
vapenbrott blivit påtagligt längre samt att antalet häktade för vapenbrott
blivit fem gånger fler.

Med den nya lagen kommer straffen att skärpas ytterligare, och väntas
särskilt träffa gängkriminella miljöer:

Vid bedömningen av om ett vapenbrott eller brott mot tillståndsplikten för
explosiva varor är grovt ska det särskilt beaktas om det skett i en ”kriminell
miljö”. Fler typer av vapen och explosiva varor ska bedömas som särskilt
farliga.
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Fler vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva varor kan
betraktas som grova och synnerligen grova samt att längre fängelsestraff kan
dömas ut.

Maximistraffet för de grövsta brotten höjs från sex till sju års fängelse.
Vapensmuggling och smuggling av explosiv vara blir egna brott, med
betydligt strängare straffskalor än vanliga smugglingsbrott.

– Många av de vapen och explosiva varor som används av kriminella förs in
olagligt i landet. Regeringen föreslår därför att man ska se lika strängt på
smuggling av vapen och explosiva varor som på vapenbrott, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

De strängare straffskalorna för vapensmuggling och smuggling av explosiv
vara medför att obligatorisk häktning kommer att gälla vid grova sådana
brott och att Tullverkets utredningsbefogenheter utökas.

 



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Ytterligare åtgärder för att hejda
smittspridningen
Publicerad 16 november 2020

De kommande veckorna är avgörande för att hejda
smittspridningen. I läget vi befinner oss i nu bedömer
regeringen att fler åtgärder krävs. Därför föreslås nu ett
förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare och
det tidigare undantaget för serveringsställen tas bort.
I dag presenterades nya restriktioner på en pressträff med statsminister
Stefan Löfven, inrikesminister Mikael Damberg, socialminister Lena
Hallengren, finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.

Åtgärderna som presenterades innebär att det ska bli förbjudet att anordna
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta
deltagare samt att det tidigare undantaget för sådana sammankomster och
tillställningar som hålls på serveringsställen tas bort.

Förslaget skickas ut på remiss idag och föreslås träda i kraft den 24
november.

Pressmeddelande: Förslag om förbud mot att hålla allmänna sammankomster
och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare

– Dagens besked är en tydlig signal till hela samhället om vad som bör gälla
framöver. Det kommer att bli en prövande period. Situationen kräver stora
uppoffringar av var och en av oss, och av samhället som helhet. Men gör vi
gemensamma uppoffringar så räddar vi liv, sa inrikesminister Mikael
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Damberg.

”Ta ditt ansvar”

På pressträffen underströk statsminister Stefan Löfven den allvarliga
situationen vi nu befinner oss i och hur viktigt det är att alla tar sitt ansvar
för att förhindra smittspridningen.

–  Vi lever i en prövningens tid. Det kommer att bli värre. Gör din plikt. Ta
ditt ansvar för att stoppa smittspridningen. Gör rätt val – för dig själv, för
samhället och för Sverige.

Socialminister Lena Hallengren och finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund påminde om regeringens strategi som hela tiden har handlar om
att sätta in rätt åtgärder vid rätt tidpunkter och att varva råd och
rekommendationer med lagstiftning.

– Regeringen har hela tiden sagt att vi är beredda att sätta in ytterligare
restriktioner om det behövs för att trycka ner smittan – där är vi nu. Vi fattar
inte de här besluten för att vi vill – utan för att vi måste, sa Per Bolund.

– Men vi kan inte lagstifta fram eget ansvar och sunt förnuft. Alla måste följa
Folkhälsomyndighetens råd och rekommendationer. Hitta inte kryphål – ta
ditt ansvar och gör allt du kan. Det är inte frivilligt – det är vår gemensamma
plikt, sa Lena Hallengren.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
terrorism på EU-videomöte
Publicerad 12 november 2020

När EU:s migrationsministrar och inrikesministrar har
videomöte 13 november ska de diskutera förslaget om
en ny pakt för migration och asyl. Efter terrorattentaten i
Frankrike och Österrike ska de också ta upp kampen
mot terrorism i Europa. Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
representerar Sverige på mötet.

Terrorismbekämpning

Efter terrorattentaten i Frankrike och Österrike inleder inrikesministrarna
mötet med att diskutera hur terrorismbekämpningen kan bli effektivare.

Regeringen stödjer EU:s arbete mot terrorism. Samarbetet inom EU är
centralt för Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Utöver det omfattande arbete som gjorts för att stärka informationsutbyte
och operativt samarbete är det centralt att fortsätta det förebyggande arbetet
och åtgärder mot radikalisering, inte minst stöd till lokala aktörer, för att
möta de utmaningar och snabba förändringar som kännetecknar
våldsbejakande extremism. All bekämpning av terrorism, inklusive
informationsutbyte, ska ske med respekt för grundläggande rättigheter och
med hänsyn till skyddet av den personliga integriteten.

Migration och asyl

På eftermiddagen kommer migrationsministrarna att diskutera förslaget om
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en ny pakt för migration och asyl som EU-kommissionen presenterade 23
september 2020. Detta är andra gången migrationsministrarna diskuterar den
nya migrationspakten och diskussionerna kommer att fortsätta vid RIF-
rådets möte i december.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens förslag till en migrations- och
asylpakt. Det finns dock ett antal frågor som måste analyseras närmare.

Det är positivt att pakten har en heltäckande ansats som inkluderar alla
aspekter av migration, asyl, integration, gränshantering, återvändande,
lagliga vägar och samarbete med tredjeland, samt att kommissionen i
förslaget betonar att asylsystemet ska bygga på ansvarstagande och
solidaritet mellan medlemsstaterna.

Det är avgörande för ett gemensamt system att alla medlemsstater bidrar och
att en medlemsstat som utsätts för ett högt migrationstryck får stöd samt att
systemet leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom EU.

Asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt hållbart, humant och
medge beslut av hög kvalitet som värnar asylrätten. Medlemsstaterna måste
också fullt ut tillämpa det gemensamma regelverket.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel, Sakråd från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Sakråd den 4 november om
publikfrågor
Publicerad 06 november 2020

Den 4 november 2020 bjöd kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna Amanda Lind in till sakråd om
publikfrågor i syfte att skapa en fördjupad bild av
förutsättningar att genomföra publik- och
deltagarevenemang på ett säkert sätt i förhållande till
rådande smittläge och lagstiftning. Vid mötet deltog
även Mikael Damberg, inrikesminister och Emil
Högberg, statssekreterare åt näringsminister Ibrahim
Baylan. Medverkade gjorde även Bitte Bråstad,
chefsjurist på Folkhälsomyndigheten.
Syftet med publikrådet är att fortsätta regeringens dialog med berörda
arrangörer inom såväl kultur- och idrottssektorn som det civila samhället och
besöksnäringen genom en strukturerad dialog.

Deltagarna har valts ut för att täcka in många olika aspekter av publika
evenemang, t.ex. storleken på lokaler, sittande eller stående publik, inomhus-
eller utomhusevenemang.  Deltagarna fick möjlighet att ge sin samlade bild
av hur de berörs av situationen, vilka justeringar de har gjort och planerar att
göra för att deras evenemang ska vara säkra ur smittskyddssynpunkt, samt
vilka de stora utmaningarna är framöver. Deltagarna lämnade också förslag
på konkreta förändringar i regelverk och rekommendationer för att förbättra
möjligheten att genomföra evenemang samt vilka andra förändringar eller
insatser man ser som kan underlätta situationen utan att öka risken för
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smittspridning.



Artikel från Justitiedepartementet

Långsiktiga satsningar på det
civila försvaret
Publicerad 14 oktober 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021
långsiktiga satsningar för att stärka och ytterligare
intensifiera återuppbyggnaden av det civila försvaret.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid försämrats, och
förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila försvaret ska även
bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och hantera svåra
påfrestningar på samhället i fredstid.

Inrikesminister Mikael Damberg berättar mer om regeringens satsning på
civilt försvar.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

EU:s nya migrationspakt och
kampen mot sexuella övergrepp
på barn på videomöte
Publicerad 07 oktober 2020

Den nya pakten för migration och asyl är huvudnumret
på den informella videokonferens som EU:s ministrar
med ansvar för inrikes och rättsliga frågor har 8–9
oktober. Kampen mot sexuella övergrepp på barn,
polissamarbete och tillgång till rättslig prövning och
digitaliseringen är andra punkter på dagordningen.

Migration och asyl

EU-länderna har de senaste åren gjort flera försök för att komma fram till en
uppgörelse om migrationspolitiken utan att lyckas. Den 23 september 2020
presenterade EU-kommissionen ett förslag om en ny pakt för migration och
asyl, vilket gör att förhandlingarna nu får en möjlighet till nystart.

Migrations- och asylpakten har en heltäckande ansats på områdena
migration, asyl, integration, gränshantering och samarbete med länder
utanför EU. I pakten finns förslag till åtgärder på dessa områden samt ett
antal nya och reviderade lagförslag.

Det tyska ordförandeskapet kommer att presentera ett förslag om en steg-
för-steg ansats i syfte att nå en övergripande politisk överenskommelse om
viktiga huvuddrag i reformen av migrationspolitiken.  

På mötet kommer ministrarna med ansvar för migration att få en
presentation av pakten av EU-kommissionen och därefter följer en
diskussion om vägen framåt.
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Regeringen välkomnar att EU-kommissionen har presenterat förslag för EU:s
migrations- och asylpolitik i en tid då vi behöver hitta en gemensam väg
framåt inom EU.  

Regeringen utgår från att alla medlemsstater kommer ta sitt ansvar genom att
vara både konstruktiva och kompromissvilliga i de förhandlingar som ligger
framför oss.

Regeringen ser positivt på att EU-kommissionen har en bred ansats och tar
ett helhetsgrepp som inkluderar samtliga aspekter av migration, asyl,
integration, gränshantering, återvändande, lagliga vägar och samarbete med
länder utanför EU, samt betonar att asylsystemet ska bygga på solidaritet
mellan medlemsstaterna.

 Det är avgörande att alla medlemsstater bidrar och att en medlemsstat med
ett stort tryck av asylsökande kan vara säker på att få stöd. 

Migrations- och asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt
hållbart, humant och värna asylrätten.

Polissamarbete

Inrikesministrarna kommer sedan att diskutera utvecklingen av
polissamarbetet på EU-nivå. Diskussionen bygger på ett initiativ av det tyska
ordförandeskapet och fokuserar på förbättrad informationshantering, bättre
utnyttjande av befintliga resurser, bättre utnyttjande av artificiell intelligens i
brottsbekämpningen, stärka Europol samt ett förstärkt samarbete med länder
utanför EU.

Regeringen ställer sig positiv till ordförandeskapets initiativ. I synnerhet kan
ett förbättrat informationsutbyte och en förstärkning av Europols roll bidra
till att utveckla polissamarbetet inom EU.

Digital rättvisa och e-bevisning

På mötets andra dag ska justitieministrarna diskutera tillgång till rättslig
prövning och digitalisering. I det utkast till rådsslutsatser som det tyska
ordförandeskapet kommer att presentera konstateras att digitaliseringen på
ett grundläggande sätt har förändrat, och kommer att fortsätta att förändra,
människors liv. Det ställer nya krav på rättsväsendet.  

Slutsatserna handlar bland annat om vikten av möjligheten till en rättslig



prövning, digitalisering av domstolsförfaranden och kommunikation över
landsgränserna, digitala färdigheter hos domare och åklagare samt artificiell
intelligens.

Digitaliseringen har en enorm potential att ytterligare underlätta och
förbättra medborgarnas tillgång till rättslig prövning i hela EU. Digital teknik
kan dock medföra risker för att grundläggande rättigheter inte respekteras.
Därför måste den digitala utvecklingen inom rättsväsendet ständigt anpassas
till rättsstatens principer om bland annat ett oberoende och opartiskt
rättsväsende, rätten till en rättvis rättegång och respekt för andra fri- och
rättigheter.

Regeringen välkomnar slutsatserna och anser att dessa på ett balanserat sätt
belyser såväl möjligheter som utmaningar med digitalisering. Det är positivt
att såväl effektivitetsaspekter som grundläggande fri- och rättigheter,
däribland rättsstatens principer, betonas i ett samlat sammanhang.

Det tyska ordförandeskapet kommer att ge en lägesrapport om
lagstiftningsförslagen om e-bevisning. EU-kommissionen kommer också att
rapportera om de pågående internationella förhandlingarna om e-bevisning.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

EU-kommissionär Ylva Johansson kommer på mötet att informera om EU:s
strategi för att bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Ministrarna kommer
sedan att diskutera meddelandets rättsliga aspekter.

Regeringen välkomnar meddelandet om en strategi för att effektivare
bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Inget barn ska utsättas för sexuella
övergrepp och alla former av våld mot barn ska upphöra. Regeringen delar
EU-kommissionens syn att det krävs en mängd olika åtgärder för att effektivt
bekämpa sexuella övergrepp mot barn.

Grundläggande rättigheter

Det tyska ordförandeskapet kommer att lägga fram ett utkast till slutsatser
om stadgan om de grundläggande rättigheterna i fråga om artificiell
intelligens och digitalisering.

Det blir en även en diskussion om antisemitism och hatpropaganda med
direktören för Europeiska unionens byrå för grundläggande rättigheter,
Michael O’Flaherty.



Regeringen välkomnar denna diskussion. Regeringen anser att arbetet mot
rasism och liknande former av fientlighet, inklusive antisemistim, är
angeläget.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och den europeiska chefsåklagaren Laura Codruţa Kövesi
kommer att informera ministrarna om den senaste utvecklingen när det gäller
inrättandet av den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen står
bakom ett svenskt deltagande och beslutade i slutet av förra året att tillsätta
en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande i Eppo.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Regeringen arbetar alltså med att se över de nationella förutsättningarna för
att Sverige ska kunna ansluta sig till Eppo och avser att söka riksdagens stöd
när regeringen har ett förslag i form av en proposition.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, inrikesminister Mikael
Damberg och Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister och minister med ansvar
för arbetet mot diskriminering och segregation, representerar Sverige på
videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ett år med 34-punktsprogrammet -
arbetet mot gängkriminaliteten
pågår för fullt
Publicerad 30 september 2020

Det är nu ett år sedan regeringen presenterade ett 34-
punktsprogram med åtgärder mot gängkriminaliteten.
Programmet är det största paketet mot
gängkriminaliteten någonsin i Sverige. Regeringen
arbetar för fullt med att åtgärd efter åtgärd ska träda i
kraft och ge effekt.
Genom åtgärderna i 34-punktsprogrammet ska regeringen bland annat skärpa
straffen för gängrelaterade brott och ge polisen bättre möjligheter till
husrannsakan. Straffreduktionen för unga myndiga vid grov brottslighet ska
avskaffas. Tystnadskulturen som omger de kriminella gängen ska brytas,
därför har regeringen utsett en utredare som ska titta på bland annat
kronvittnen, stärkt vittnesskydd, kraftigt skärpta straff för att hota vittnen
och om det bör införas en möjlighet att vittna anonymt.
Ungdomsövervakning som påföljd införs och regeringen gör långsiktiga
satsningar för att bryta gängens nyrekrytering. Det myndighetsgemensamma
arbetet mot organiserad brottslighet förstärks och intensifieras.

– För att öka tryggheten i vårt land och stärka samhället måste vi mobilisera
oss i kampen mot den organiserade kriminaliteten. Tidiga insatser med en
likvärdig skola, starkare socialtjänst och välfärd är helt avgörande i kampen
mot brotten såväl som skärpt lagstiftning och effektiva verktyg till polis och
brottsbekämpande myndigheter, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Regeringen har under året som gått gjort det lättare att ta gängens
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egendomar, klockor, bilar och kontanter och ser nu över lagstiftningen för att
det ska bli ännu mer effektivt att kunna ta brottsvinster, alltså pengar eller
egendom som någon fått genom brott.

En åtgärd från 34-punktsprogrammet som har trätt i kraft under året är att
polisen nu har möjlighet att bryta sig in i grovt kriminellas mobiltelefoner och
läsa krypterad kommunikation. Efter att europeisk polis under sommaren
knäckte appen Encrochat har polisen gripit ett tiotal personer i svenska
gängkriminella nätverk och enligt Polismyndigheten har över tio mord
förhindrats.

– Den sortens framgångar behöver vi se mycket mer av när
brottsbekämpande myndigheter får fler och bättre verktyg, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

En ytterligare åtgärd som trätt i kraft är att det har blivit enklare för polisen
att använda avlyssningsutrustning. Det får till följd att inkopplingen av en ny
avlyssning kommer att kunna ske snabbare och på så sätt kommer glappet
som uppstår när kriminella byter eller använder flera nummer eller
utrustningar att minska.

Parallellt med arbetet med 34-punktsprogrammet och andra reformer för
ökad trygghet pågår samtidigt den största utbyggnaden av polisen någonsin i
Sverige. Polismyndigheten är idag halvvägs mot målet om att växa med 10
000 fler anställda till 2024 och myndigheten har nu mer resurser att röra sig
med än någonsin tidigare. Varje halvår slussas allt fler poliser in i
verksamheten. Två nya polisutbildningar har startat, en i Malmö och en i
Borås, och sammantaget utbildas tre gånger så många poliser idag jämfört
med 2014. I takt med att regeringen förstärker polisen förstärks även övriga
rättskedjan, inte minst Kriminalvården.

Vid nyår kommer nya lagar för påföljder att träda i kraft och vid slutet av
2021 kommer majoriteten av programmets 34 punkter ha redovisats eller
trätt i kraft.

– 34-punktsprogrammet är vare sig de enda, de första eller de sista
åtgärderna som regeringen arbetar med för att bekämpa grov brottslighet.
Ytterligare förslag som berör allt från mer effektiva domstolsprocesser till
skärpta regler för utvisning vid brott är på gång. Men arbetet stannar inte
heller där. Framför allt behöver fler politiker lyssna på polisens budskap om
att hela samhället måste med för att vi ska bryta nyrekryteringen till de
kriminella miljöerna, säger Mikael Damberg.



Läs mer om 34-punktsprogrammet via länken här intill.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förberedelser för lättnader i
förbudsförordningen
Publicerad 21 augusti 2020

Regeringen kommer inom kort att remittera två förslag
om att förbereda för lättnader i förordningen som
förbjuder allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar med fler än 50 deltagare.
Förbudsförordningen har varit, och är fortfarande, ett viktigt verktyg i
kampen mot covid-19. Samtidigt har många drabbats hårt av förbudet och
det upplevs som trubbigt.

Gränsen på 50 deltagare ligger i nuläget fast som huvudregel. Regeringen vill
dock se till att förbudet mot allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar inte i onödan träffar verksamheter som kan bedrivas på ett
smittsäkert sätt. Därför remitteras två förslag om att förbereda för lättnader i
förbudsförordningen.

Det ena förslaget gäller de serveringsställen som träffas av den tillfälliga
lagen om smittskyddsåtgärder på serveringsställen, till exempel restauranger
och caféer. Om en konsert hålls vid en restaurang träffas restaurangen nu
inte bara av lagens krav utan även av förbudet mot allmänna
sammankomster och offentliga tillställningar.

Undantag för sådana serveringsställen från förbudsförordningen skulle
innebära att samma verksamhet inte behöver förhålla sig till två olika
regelverk beroende av vilka aktiviteter som pågår i lokalerna. Det handlar
om att justera en orimlighet som har funnits.

Det andra förslaget handlar om att förbereda för att göra undantag för vissa
arrangemang med sittande publik som kan hållas på ett smittsäkert sätt.
Förslaget ställer krav på att arrangören vidtar åtgärder för att publiken ska
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kunna hålla avstånd till varandra. Förslaget innebär också att undantaget för
sittande publik ska kombineras med en övre deltagargräns.

De två förslagen kommer nu att skickas ut på remiss.

Regeringen avser också inleda ett arbete med att ta fram en ny mer
träffsäker reglering för smittskyddsåtgärder. Det behövs en lagstiftning som
på ett bättre sätt kan reglera situationer där vissa sammankomster behöver
begränsas för att förhindra smittspridning. En utredning kommer att tillsättas
för att se över lagstiftningen.



Artikel från Justitiedepartementet

Utredare föreslår att fler
bestämmelser i
säkerhetsskyddslagen ska gälla
för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet
Publicerad 13 maj 2020

I dag överlämnade utredare Stefan Strömberg
promemorian Säkerhetsskyddsreglering för
Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet till inrikesminister Mikael Damberg.
Utredaren Stefan Strömberg, fd lagman, har haft i uppdrag utreda om någon
eller några ytterligare bestämmelser i säkerhetsskyddslagen eller
säkerhetsskyddsförordningen borde träffa Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet. Sekreterare har varit
rådmannen Emma Degerfeldt.

Ds 2020:11 Säkerhetsskyddsreglering för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet

Utredaren föreslår att alla bestämmelser i säkerhetsskyddslagen och flertalet
bestämmelser i säkerhetsskyddsförordningen ska gälla för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet.

För Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet finns i
dag reglering till största del i interna föreskrifter. Utgångspunkten bör vara
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att så många bestämmelser som möjligt bör vara i lag och förordning och inte
i interna föreskrifter. Det bör vara tydligt att kraven på Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet är i grunden desamma som på
andra myndigheter. I interna föreskrifter bör finnas endast det som behöver
regleras i särskild ordning eller som utgör förtydliganden till lagen och
förordningen.

Säkerhetsskyddet för Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet har historiskt sett varit reglerat i särskild ordning. Denna
särskilda ordning grundar sig i att dessa myndigheter har en särställning i
förhållande till andra förvaltningsmyndigheter, bland annat är
Regeringskansliet beredningsorgan till regeringen. Det finns skäl för att
Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet även
fortsatt ska vara undantagna från vissa bestämmelser, till exempel om tillsyn.
Det är inte lämpligt att andra myndigheter har full insyn i Regeringskansliets
säkerhetskänsliga verksamhet, till exempel i frågor som rör rikets högsta
ledning och viss internationell samverkan.

Genom utredningen har regeringen behandlat riksdagsskrivelsen med
tillkännagivandet om att det bör utredas om säkerhetsskyddslagen i större
omfattning än vad som föreslås i propositionen ska gälla för
Regeringskansliet (rskr. 2017/18:289).



Artikel från Justitiedepartementet

Regeringens åtgärder mot den
illegala användningen av civila
sprängmedel
Publicerad 08 maj 2020

En av åtgärderna som regeringen arbetar med tar sikte
på att ändra lagen och förordningen som reglerar
brandfarliga och explosiva varor.
Författningsändringarna avser bland annat regleringen
kring tillståndsprövningen och kontrollen av de som
använder explosiva varor för civilt bruk.
Regeringen beslutade den 7 maj att ge Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) tre uppdrag:

Att se över metoder för märkning av sprängmedel för civilt bruk.
Att kartlägga och analysera kommunernas arbete med tillstånd och
tillsyn enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor.
Att inrätta och därefter ansvara för ett nationellt forum för
sprängämnessäkerhet.

Sedan februari 2020 har inrikesminister Mikael Damberg haft återkommande
rundabordssamtal med företrädare för byggbranschen, där mycket av den
legala användningen av sprängmedel sker. Vid samtalen har även företrädare
för MSB och Polismyndigheten deltagit. Samtalen har varit konstruktiva och
har präglats av stort engagemang och utvecklingsvilja från alla inblandade
och de har varit ett viktigt underlag i det fortsatta arbetet mot den illegala
användningen av civila sprängmedel.

Redan genomförda åtgärder för att motverka
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sprängningar

Fördubblat minimistraffen

Den 15 maj 2017 trädde ändringar i kraft i lagen om brandfarliga och
explosiva varor som innebar skärpningar av straffskalorna för brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor och införande av ett synnerligen grovt
brott. Genom ändringarna hamnade straffskalorna för grova brott på samma
nivå som för vapenbrott.

Den 1 januari 2018 trädde lagändringar i kraft som innebär att minimistraffen
för grovt vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor
höjdes från ett till två års fängelse. Förutom skärpta straff innebär
ändringarna även att det är s.k. obligatorisk häktning vid både grovt
vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor.

Uppdrag till sex myndigheter om kraftsamling för att öka
samhällets förmåga att hantera explosiva varor

I november 2019 gav regeringen sex myndigheter (Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Tullverket, Försvarsmakten och Totalförsvarets forskningsinstitut) i uppdrag
att gemensamt öka samhällets förmåga att hantera explosiva varor samt
förebygga och förhindra den illegala införseln och användningen av dessa.

Myndigheterna ska stärka det operativa samarbetet och gemensamt öka
förmågan att hantera problematiken med sprängningar och explosiva varor.
Myndigheterna ska också stärka det nationella och internationella
samarbetet för att förhindra illegal införsel och tillverkning av explosiva
varor. Genom uppdraget ska även den civila användningen av explosiva
varor ses över så att den sker på ett säkert sätt för att minska risken att
sprängämnen används illegalt. Uppdraget ska redovisas den 30 november
2021 och delredovisas den 30 september 2020. Polismyndigheten ansvarar
för den gemensamma redovisningen.

Amnesti för explosiva varor

Under perioden oktober 2018–januari 2019 genomfördes en amnesti för
explosiva varor. Det är första gången det genomförts en amnesti för
explosiva varor i Sverige. För att bedöma om amnestin har tillgodosett de
syften som eftersträvats ska Polismyndigheten, precis som gjorts med



vapenamnestierna, utvärdera amnestin. Uppdraget ska slutredovisas senast
den 15 juni 2020. Preliminära siffror visar emellertid att över 1,7 ton
sprängmedel och 75 000 patroner har omhändertagits.

Lättare för polisen att jobba med kamerabevakning

Den nya kamerabevakningslagen trädde i kraft den 1 augusti 2018. Den
gjorde det lättare för polisen att få tillstånd till kamerabevakning. Polisen
fick också större möjligheter att använda kameror upp till tre månader utan
tillstånd. Den 1 januari 2020 togs tillståndskravet för polisen bort helt och
hållet. Polisen ska själv bedöma om intresset av bevakningen är större än
allmänhetens intresse av att inte bli bevakad. Datainspektionen utövar
tillsyn.

Uppdrag till polisen att stärka arbetet mot illegala vapen och
explosiva varor

Polismyndigheten fick i december 2015 i uppdrag att stärka arbetet mot
illegala vapen och explosiva varor i landet. Inom ramen för uppdraget skulle
myndigheten bland annat identifiera och sprida effektiva arbetsmetoder mot
förekomsten av illegala vapen och explosiva varor. Uppdraget
slutredovisades i mars 2018 och resulterade i att ett flertal metoder för att
motverka skjutningar, illegala vapen och sprängningar nu prövas inom
Polismyndigheten.

Planerade åtgärder mot olaglig användning av
explosiva varor

Fler brott mot tillståndsplikten för explosiva varor kommer
att bedömas som grova

Regeringens vapenutredare har i juli 2019 lämnat förslag om ändrade
kvalifikationsgrunder för grova och synnerligen grova vapenbrott och brott
mot tillståndsplikten för explosiva varor. Genom dessa kommer fler brott att
bedömas som grova och synnerligen grova. Bl.a. föreslår utredaren att fler
vapen och explosiva varor ska anses vara av särskilt farlig beskaffenhet och
att det faktum att vapen eller explosiva varor innehafts eller hanterats i en
kriminell miljö ska beaktas i större utsträckning vid bedömningen av om
brottet är grovt.



Strängare straff för smuggling av explosiva varor

Regeringens vapenutredare lämnade i juli 2019 förslag om att det i
smugglingslagen införs en separat reglering av smuggling av vapen och
smuggling av explosiv vara. Brotten ges särskilda brottsbeteckningar och
delas in i brott av normalgraden, ringa, grovt och synnerligen grovt brott. I
bestämmelserna anges omständigheter som särskilt ska beaktas vid
bedömningen av om brottet är grovt respektive synnerligen grovt. Alla
svårhetsgrader av vapensmuggling och smuggling av explosiv vara
straffbeläggs på försöksstadiet. Även förberedelse och stämpling till
normalgraden samt de grova och synnerligen grova brotten straffbeläggs,
liksom förberedelse till ringa vapensmuggling.

Försvåra möjligheten för att få tillgång till kemikalier som
används vid tillverkning av hemmagjorda sprängämnen

Sprängämnesprekursorer är kemiska ämnen som kan användas för legitima
ändamål men också missbrukas för att tillverka sprängämnen. Tidigare i år
antogs en ny EU-förordning om sprängämnesprekursorer. EU-förordningen
innebär huvudsakligen att de ämnen som är listade i bilaga I till förordningen
inte får tillhandahållas till samt införas, innehas eller användas av enskilda.
Medlemsstaterna kommer även fortsättningsvis kunna ha ett tillståndssystem
som medger undantag från förbudet avseende vissa sprängämnesprekursorer
som omfattas av restriktioner. Möjligheten till undantag är dock mer
begränsad i den nya EU-förordningen. EU-förordningen ska tillämpas fullt ut
från och med den 1 februari 2021 och är direkt tillämplig i Sverige, men
kräver ändringar i de kompletterande författningar som finns i dag.
Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen och de nya
författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2021.

Lättare att göra husrannsakan

För att kunna söka efter vapen och sprängämnen i kriminella miljöer behöver
polisen ofta ha tillgång till tvångsmedel, som husrannsakan. När det finns en
konkret brottsmisstanke kan polisen i dag göra husrannsakan hos den som är
skäligen misstänkt för brottet. Möjligheterna till husrannsakan i
brottsförebyggande syfte är begränsade. En utredare, som fick sitt uppdrag i
december 2019, ska se över polisens utrymme att göra husrannsakan i
förebyggande syfte och lämna förslag som utökar dessa möjligheter.
Utredningsuppdraget är en del av 34-punktsprogrammet.



Artikel från Justitiedepartementet

Förbud mot allmänna
sammankomster eller offentliga
tillställningar med fler än 50
deltagare
Publicerad 27 mars 2020

Den 27 mars fattade regeringen beslut om förbud mot
att hålla allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar med fler än 50 personer. Beslutet träder i
kraft på söndag den 29 mars.
På fredagsförmiddagen inkom Folkhälsomyndigheten med en ny hemställan
om att allmänna sammankomster och offentliga tillställningar ska begränsas
ytterligare, med hänvisning till smittrisken.

Beslutet innebär att förbudet mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar, som gäller sedan den 12 mars, ändras så att det
omfattar sammankomster eller tillställningar med fler än 50 deltagare, till
skillnad från tidigare 500 deltagare. Beslutet träder i kraft på söndag den 29
mars.

Som vid tidigare beslut är det ingen allmän rekommendation, utan ett skarpt
beslut av regeringen. Förbudet är straffsanktionerat. Den som ändå anordnar
en sådan sammankomst eller tillställning riskerar böter eller fängelse upp till
sex månader. Polisen kan också upplösa en sammankomst som strider mot
förordningen.

Det finns inget som är viktigare än liv och människors hälsa. Därför är
regeringen övertygad om att svenska folket har stor förståelse för att den här
typen av beslut måste fattas.
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Mer information om förordningen finns nedan.

Ändring i förordning om förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar

Information på Polismyndighetens webbplats

Nya allmänna råd på Folkhälsomyndighetens webbplats



Artikel från Justitiedepartementet

Stöd till Grekland och diskussion
om coronaviruset på EU:s
inrikesministermöte
Publicerad 13 mars 2020

När inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor i Bryssel 13 mars diskuterade de situationen
vid den grekiska gränsen mot Turkiet och civilskydd
med anledning av det nya coronaviruset.

Situationen vid EU:s yttre gräns

På mötet följde ministrarna upp förra veckans extrainsatta rådsmöte om
situationen vid EU:s yttre gräns mot Turkiet, med fokus på behoven i
Grekland. Alla medlemsländer uttryckte solidaritet med Grekland och var
beredda att på olika sätt bidra till att stödja landet i den svåra situationen.

Civilskydd med anledning av det nya coronaviruset

Många medlemsstater har vidtagit olika åtgärder för att begränsa spridningen
av coronaviruset. Under den informella delen av mötet diskuterade
inrikesministrarna hur EU:s medlemsländer bättre och snabbare kan dela
information, kunskap och erfarenheter om olika åtgärder för att hantera
utbrottet.

Inrikesminister Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Bryssel.
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Artikel från Justitiedepartementet

EU:s yttre gräns och civilskydd på
inrikesministermöte
Publicerad 12 mars 2020

EU:s inrikesministrar träffas i Bryssel 13 mars för att
diskutera situationen vid EU:s yttre gräns och civilskydd
med anledning av det nya coronaviruset. Ministrarna
ska även godkänna strategiska riktlinjer för rättsliga och
inrikes frågor.

Situationen vid EU:s yttre gräns

På mötet ska ministrarna följa upp förra veckans extrainsatta rådsmöte om
situationen vid EU:s yttre gräns, med fokus på behoven i Grekland.

Civilskydd med anledning av det nya coronaviruset

Under den informella delen av mötet ska inrikesministrarna sedan diskutera
civilskydd, med anledning av det nya coronaviruset.

Strategiska riktlinjer för rättsliga och inrikes frågor

Ministrarna ska på mötet godkänna strategiska riktlinjer för området rättsliga
och inrikes frågor som sedan ska antas av Europeiska rådet. Riktlinjerna ska
bidra till att genomföra den strategiska agendan som Europeiska rådet
beslutade om i juni 2019.

De strategiska riktlinjerna fastställer bland annat att RIF-rådet, inom dess
kompetens, bör föra diskussioner om rättsstatens principer och betonar
vikten av ömsesidigt förtroende mellan medlemsstaterna som en
förutsättning för ömsesidigt erkännande. 
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Regeringen välkomnar de strategiska riktlinjerna och ställer sig bakom att de
godkänns.

Inrikesminister Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Slutredovisning av
regeringsuppdrag om
internationella brottsnätverk
Publicerad 14 februari 2020

I dag tog inrikesminister Mikael Damberg emot en
slutredovisning från tre myndigheter som handlar om
vilka åtgärder de har vidtagit för att förstärka
bekämpningen av internationella brottsnätverk som
begår stölder i Sverige.
I februari 2018 fick Polismyndigheten i uppdrag av regeringen att öka
förmågan att bekämpa organiserade stölder som begås av internationella
brottsnätverk. Regeringen gav också Polismyndigheten, Tullverket och
Kustbevakningen i uppdrag att utveckla sin samverkan på området. Idag
presenterade myndigheterna sin slutredovisning av uppdraget.

– Min bedömning är att Sverige nu tagit ett viktigt kliv framåt när det gäller
bekämpningen av de gränsöverskridande organiserade stöldligorna, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Slutredovisningen visar bland annat att många aktiviteter har bedrivits inom
uppdraget för att förstärka det brottsförebyggande arbetet, arbetet vid yttre
och inre gräns samt det brottsutredande arbetet. Bland annat har
Polismyndigheten, Tullverket och Kustbevakningen skapat en varaktig stärkt
samverkan och hittat sätt att arbeta tillsammans som gör det samlade arbetet
mer effektivt. Arbetet med uppdraget har visat att det finns mycket som
myndigheterna med gemensamma ansträngningar kan göra i arbetet med att
motverka den internationella, organiserade brottsligheten.

Regeringen kommer också att se över hur Tullverkets befogenheter kan
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utökas.

– Vi kommer att se över Tullverkets möjligheter att ingripa och hur en sådan
befogenhet skulle kunna se ut. Stölder måste motverkas och beivras, det är vi
alla ense om, säger finansminister Magdalena Andersson.

– Myndigheterna har vid sin presentation av rapporten berättat att man har
hittat framgångsrika sätt att utbyta mer information och jobba närmare
tillsammans, vilket också har resulterat i fler ingripanden och beslag.
Polismyndigheten har också på olika sätt förstärkt sitt interna arbete. Jag ska
nu ta närmare del av rapporten, säger Mikael Damberg.



Artikel från Justitiedepartementet

Målinriktad och konstruktiv dialog
med byggbranschen om bättre
kontroll av sprängmedel
Publicerad 12 februari 2020

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag träffat
företrädare för byggbranschen för att diskutera hur
säkerheten kring hantering av sprängmedel kan öka.
De sprängningar som har inträffat den senaste tiden har
i flera fall utförts med sprängmedel.
– Jag har idag haft ett konstruktivt möte med byggbranschen och vi
konstaterar att det finns en hel del att ta tag i. Polisen kraftsamlar just nu i
Operation Rimfrost mot sprängningar i Sverige, och har den senaste tiden
slagit ut flera bombnätverk. Regeringen arbetar brett för att bekämpa den
grova brottsligheten, bland annat genom vårt program med 34 åtgärder, men
jag kan konstatera att det finns en hel del att ta tag i vad gäller säkerheten
kopplat till den civila användningen av sprängmedel där aktörerna i
byggbranschen har en viktig roll. Vi är överens om att ha en fortsatt dialog
och arbeta ihop för att öka säkerheten och se till att kriminella inte får tag i
sprängmedel i Sverige, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Några av frågorna som diskuterades vid dagens möte var:

utökade personkontroller av de som hanterar sprängmedel,
stärkt kommunal tillsyn på området, där MSB har ansvar för att hjälpa
kommunerna i detta arbete,
ursprungsmärkning av sprängmedel,
kraven vad gäller förvaring av sprängmedel samt
kvalifikationskrav på utbildningarna för den som hanterar sprängmedel.
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Regeringen ska under det kommande halvåret gå fram med flera förslag som
skärper straffen och kraven på annan hantering av sprängämnen. Det handlar
bland annat om bestämmelser som försvårar möjligheten för privatpersoner
och andra obehöriga att få tillgång till kemikalier som används vid
tillverkning av hemmagjorda sprängämnen.

Andra förslag handlar om att fler vapenbrott och brott mot tillståndsplikten
för explosiva varor ska bedömas som grova eller synnerligen grova, och
skärpta straff för de synnerligen grova brotten. Vapensmuggling och
smuggling av explosiva varor ska även bli egna brott, med strängare
straffskalor än för andra smugglingsbrott. Genom straffskärpningarna
kommer grova och synnerligen grova brott att innebära obligatorisk
häktning.

I höst ska den utredare som ser över polisens utrymme att göra husrannsakan
redovisa sitt arbete. I uppdraget ingår att se vad som kan göras för att polisen
ska få bättre möjligheter att göra husrannsakan för att leta efter vapen och
sprängämnen i förebyggande syfte.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Med anledning av Förintelsens minnesdag den 27
januari kommer flera representanter från regeringen att
delta vid olika minnesceremonier.
Statsminister Stefan Löfven deltar, i sällskap av kronprinsessan Victoria, vid
en minneshögtid i Auschwitz Birkenau för att uppmärksamma att det är 75 år
sedan koncentrationslägrets befrielse. Minneshögtiden inleds i Auschwitz
och avslutas med en ljusceremoni i Birkenau.

Statsministern deltar vid minneshögtid för befrielsen av koncentrationslägret
Auschwitz Birkenau

Utbildningsminister Anna Ekström kommer på eftermiddagen att hålla ett
anförande vid Romska rådets minnesstund i Malmö samt tala vid Judiska
Församlingens minnesstund i Malmö synagoga senare på kvällen.

Anna Ekström uppmärksammar Förintelsens minnesdag i Malmö

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker under dagen Göteborgs
judiska församling för att hedra Förintelsens offer. Hon kommer även att tala
vid minnesstunden på kvällen.

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker Göteborg

Inrikesminister Mikael Damberg kommer hålla ett anförande vid en
minnesceremoni på Raoul Wallenbergs torg som arrangeras av Forum för
Levande Historia samt tala vid Judiska församlingens minnesstund i Stora
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synagogan, båda i Stockholm.

Inrikesministern håller tal under Förintelsens minnesdag

Även miljö- och klimatminister Isabella Lövin, finansmarknads- och bostads‐
minister Per Bolund samt justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommer att delta vid minnesstunden i Stora synagogan.

Energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson kommer även att delta i en
minnesstund på Dramaten.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagen närvarade vid en minnesstund på
Palais des Nations, FN:s högkvarter i Genève. I samband med granskningen
av Sveriges efterlevnad av de mänskliga rättigheterna i FN:s Universal
Periodic Review (UPR) uppmärksammade statsrådet Förintelsens minnesdag
i sitt anförande.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagens tal vid FN:s Universal Periodic
Review



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
RIF-rådet
Publicerad 05 december 2019

Framtidsdiskussioner om migration och inre säkerhet
var några av frågorna migrations- och justitieminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
diskuterade med EU-kollegorna på mötet i rådet för
rättsliga och inrikes frågor 2–3 december.

Migration och asyl

Med bakgrund av att den nya EU-kommissionen har aviserat en ny pakt för
migration och asyl inom EU diskuterade migrationsministrarna hur EU:s asyl-
och migrationspolitik bör se ut i framtiden.

– Förhandlingarna får en möjlighet till nystart nu med en ny kommission och
en ny bedömning av vilka rättsakter som ska vara kvar. Men de svenska
ståndpunkterna ligger fast i den meningen att vi måste ha en ordning där vi
kan få till stånd en jämnare fördelning av antalet asylsökande i EU och också
att vi delar på ansvaret, kommenterade migrations- och justitieminister
Morgan Johansson.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna debatterade sedan vilken inriktning EU:s arbete med inre
säkerhet bör ha under den nya EU-kommissionens mandatperiod, 2019–
2024.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning

https://www.regeringen.se/


Justitieministrarna enades på mötet om ändringar i förordningen om
delgivning av handlingar samt i förordningen om bevisupptagning. Efter
överenskommelsen i ministerrådet väntar nu trepartsförhandlingar om
förslagen med Europaparlamentet innan ändringarna kan träda i kraft.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Justitieministrarna antog också slutsatser om brottsoffers rättigheter samt om
alternativ till frihetsberövande.

Rättsstatens principer

Tillsammans med nye EU-kommissionären med ansvar för rättsliga frågor,
Didier Reynders, hade justitieministrarna en lunchdiskussion om hur de kan
ta sig an frågan om rättsstatens principer, vid sidan av de diskussioner som
redan förs i allmänna rådet.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Framtidsdiskussioner om
migration, asyl och inre säkerhet
på EU-rådsmöte
Publicerad 29 november 2019

När migrations- och justitieminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffar sina EU-
kollegor 2–3 december står migration, asyl och inre
säkerhet högt på dagordningen. Mötet är det första med
den nya EU-kommissionen, som tillträder 1 december.

Migration och asyl

På mötet ska migrationsministrarna diskutera hur EU:s asyl- och
migrationspolitik bör se ut i framtiden. Diskussionen sker i ljuset av att EU-
kommissionens tillträdande ordförande Ursula von der Leyen har aviserat en
ny pakt för migration och asyl inom EU.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp på migrationsfrågan, som
omfattar lagstiftning inom EU, och samarbete med länder utanför EU.
Kontrollen av vilka personer som reser in i EU, över de yttre gränserna,
måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska upprätthållas. 

EU måste solidariskt genomföra de beslut som fattats för att gemensamt lösa
migrationssituationen och förhandlingarna om det gemensamma asylsystemet
bör slutföras så snart som möjligt, anser regeringen.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna ska sedan debattera den framtida inriktningen på arbetet
med EU:s inre säkerhet.
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Regeringen välkomnar diskussionen och är positiv till åtgärder som kan
stärka de brottsbekämpande myndigheternas arbete i medlemsstaterna och
utveckla samarbetet mellan dem och Europol och Eurojust. I det fortsatta
utvecklingsarbetet av Europol är det viktigt att medlemsstaternas behov av
stöd står i fokus.

Regeringen välkomnar också diskussionerna om hur ny teknik skapar
möjligheter och utmaningar och anser att en framtida EU-rättsakt om
datalagring för brottsbekämpande ändamål är viktig i detta sammanhang.

Europeisk gräns- och kustbevakning

Inrikesministrarna kommer också att få en lägesrapport om genomförandet
av förordningen om den europeiska gräns- och kustbevakningen som träder i
kraft i början av december 2019.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning

Justitieministrarna kommer sannolikt att enas om en gemensam position om
att ändra i två förordningar på det civilrättsliga området. Det handlar om
ändringar i förordningen om delgivning av handlingar och förordningen om
bevisupptagning. Regeringen stödjer båda förslagen, som ska underlätta
digital kommunikation mellan medlemsstater.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Dessutom kommer justitieministrarna sannolikt att anta slutsatser om dels
brottsoffers rättigheter, dels alternativ till frihetsberövande. Slutsatserna
innehåller bland annat uppmaningar till kommissionen att ta fram en EU-
strategi för 2020–2024 om brottsoffers rättigheter och till medlemsstaterna
att utforska möjligheterna att, när det är lämpligt, utöka användandet av
icke-frihetsberövande påföljder och åtgärder.

Regeringen ställer sig bakom båda förslagen till slutsatser.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo. I oktober utsågs Laura
Codruţa Kövesi till europeisk chefsåklagare. På mötet kommer hon att



presentera sina visioner för Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen tillsatte
nyligen en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Datalagring för att bekämpa brott

EU-kommissionen kommer på mötet att informera ministrarna om arbetet
med datalagring i brottsbekämpande syfte. Regeringen ser gärna att den nya
kommissionens arbete ges en inriktning mot att i framtiden kunna presentera
ett förslag till EU-rättsakt om datalagring.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

"Jag är stolt över att ingå i
världens första feministiska
regering"
Publicerad 29 oktober 2019 Uppdaterad 08 november 2019

Hör inrikesminister Mikael Damberg berätta om varför
han vill jobba för ökad jämställdhet.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet i fokus
på EU:s RIF-råd
Publicerad 12 oktober 2019

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor på rådet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober var migration och inre säkerhet
två av frågorna på agendan. Ministrarna diskuterade
även våldsbejakande högerextremism och terrorism,
grundläggande rättigheter och EU:s åtgärder mot
korruption.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna diskuterade de utmaningar och möjligheter som ny teknik
medför på området inre säkerhet. De uttryckte sitt allmänna stöd för att
inrätta ett innovationslabb vid Europol som är tänkt att bevaka den tekniska
utvecklingen och främja innovation.

Ministrarna tog även upp kopplingarna mellan hybridhot och inre säkerhet.
De diskuterade hur EU kan stödja medlemsländerna när det gäller att
upptäcka, identifiera och bekämpa hybridhot.

Våldsbejakande högerextremism och terrorism

Inrikesministrarna diskuterade också våldsbejakande högerextremism och
terrorism. De konstaterade att mer arbete behövs för att få en bättre
överblick över våldsbejakande högerextremism och terrorism och hur den
kan förebyggas, upptäckas och bekämpas. Ministrarna tog också upp hur
man kan hindra spridning av olagligt högerextremt innehåll online.
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Migration

Under lunchen diskuterade ministrarna den allmänna migrationssituationen i
EU, med särskilt fokus på det ökande antalet inresor via östra Medelhavet
och överenskommelsen nyligen mellan Frankrike, Tyskland, Italien och
Malta om en tillfällig solidaritetsmekanism för landsättning och omfördelning
av asylsökande.

Grundläggande rättigheter

Rådet antog slutsatser med anledning av tioårsdagen för stadgan om de
grundläggande rättigheterna. I slutsatserna bekräftar ministrarna att EU ska
bygga på värdena respekt för människans värdighet, frihet, demokrati,
jämlikhet, rättsstaten och respekt för de mänskliga rättigheterna, inklusive
rättigheter för personer som tillhör minoriteter. Dessa rättigheter är en av
EU:s hörnstenar och måste respekteras fullt ut av alla medlemsländer och
EU-institutionerna.

EU:s åtgärder mot korruption

Justitieministrarna diskuterade EU:s åtgärder mot korruption. Ett flertal av
ministrarna ställde sig bakom idén om en ny övergripande EU-strategi eller
handlingsplan med fokus på områden där EU-åtgärder ger ett mervärde.

Kampen mot gränsöverskridande brottslighet

Ministrarna antog slutsatser om Eurojust som bland annat framhåller
Eurojusts roll i rättskedjan samt för koordinering och rättsligt samarbete.

Europakonventionen om de mänskliga rättigheterna

Rådet bekräftade EU:s åtagande att ansluta sig till Europakonventionen.
Ministrarna kompletterade förhandlingsdirektiven så att EU-kommissionen
kan återuppta förhandlingarna med Europarådet inom en nära framtid.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Försvarsministern och
inrikesministern diskuterade
totalförsvarets återuppbyggnad
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Arbetet med att återuppbygga totalförsvaret
diskuterades på en konferens i Visby den 3 oktober.
Försvarsminister Peter Hultqvist och inrikesminister
Mikael Damberg talade bland annat om
nödvändigheten av ett robust totalförsvar och vilka
effekter på samhället som ett återuppbyggt totalförsvar
kan få.
Totalförsvarskonferensen i Visby arrangerades av Försvarsmakten
tillsammans med Länsstyrelsen i Gotlands län. Representanter från
myndigheter, intresseorganisationer, media och näringsliv diskuterade hur
långt arbetet med totalförsvarsplaneringen kommit både nationellt och på
Gotland samt vilka effekter på samhället som planeringen kommer att få.

– När vi ser nya hot och ökad osäkerhet i vår omvärld, då måste vi höja vår
beredskap och rusta Sverige för att kunna möta detta. Regeringen har inletts
ett brett och målinriktat arbete för att återuppbygga det civila försvaret,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringsuppdrag om totalförsvarsplanering

Med utgångspunkt i nuvarande försvarsbeslut från 2015 har ett flertal
regeringsuppdrag givits till Försvarsmakten och Myndigheten för
amhällsskydd och beredskap liksom till andra myndigheter för att utveckla
totalförsvaret och skapa en sammanhängande totalförsvarsplanering.
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Försvarsmakten och Länsstyrelsen i Gotlands län fick 2017 i uppdrag att
genomföra ett projekt om samverkan och organisation inom totalförsvaret i
Gotlands län 2018–2020. Genomförandet sker tillsammans med andra
berörda aktörer inom totalförsvaret och projektet ska stärka totalförsvarets
förmåga i Gotlands län. Syftet med uppdraget är att skapa en permanent
samverkansorganisation på Gotland med nödvändiga personella och
materiella resurser.

– Gotland är av stor militärstrategisk betydelse för hela vårt närområde, det
är väl avgränsat och det finns goda befintliga strukturer att bygga vidare på
vad gäller samverkan mellan Försvarsmakten, länsstyrelsen, myndigheter,
kommun och region och andra intressenter, säger Peter Hultqvist.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Satsning på skola och
arbetsmarknad i fokus på
regeringens pressfika
Publicerad 11 juli 2019

Ett gemensamt europeiskt yrkesklassificeringsregister,
satsning på språkutveckling i förskolan och förstärkning
av det civila försvaret. Det var några av de beslut på
veckans regeringssammanträde som närvarande
statsråd redogjorde för under den traditionella
pressfikan med journalister på torsdagen.
Regeringen hade efter veckans regeringssammanträde årets första pressfika
med journalister. Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som ledde
regeringssammanträdet, berättade tillsammans med de andra närvarande
statsråden om några av de beslut regeringen fattat. 

Arbetsförmedlingen ska anpassa svensk
yrkesklassificering till det europeiska

I EU finns ett gemensamt nätverk för både privata och offentliga
arbetsförmedlingar som fungerar som platsbank för lediga jobb i hela EU. Ett
problem har varit att definitionen av olika yrken och kompetenser ser olika
ut i olika länder. För att underlätta och öka rörligheten inom den europeiska
arbetsmarknaden har EU-kommissionen antagit en europeisk definition av
kompetenser, kvalifikationer och yrken (ESCO). Regeringen har fattat beslut
om att Arbetsförmedlingen ska anpassa den svenska yrkesklassificeringen till
det europeiska.
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– En gemensam benämning av kompetenser, kvalifikationer och yrken inom
EU kan underlätta för svenskar som vill arbeta i andra EU-länder och hjälpa
oss här i Sverige att hitta personal till våra bristyrken, säger
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Kartläggning av kompetenser, kvalifikationer och yrken
för ökad rörlighet på den europeiska arbetsmarknaden

Förskolan får nytt statsbidrag för bättre
språkutveckling

Regeringen beslutade att införa ett nytt statsbidrag för att stärka och
stimulera språkutvecklingen i svenska. I år tillförs 100 miljoner kronor för
ändamålet. Satsningen bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna

– Förskolan har stor betydelse för barns språkutveckling, särskilt för de barn
som inte pratar svenska hemma. Genom att stärka det språkutvecklande
arbetet i förskolan kan barn få mer jämlika förutsättningar inför skolstarten,
säger utbildningsminister Anna Ekström.

Pressmeddelande: Nytt statsbidrag för bättre språkutveckling i förskolan

Det civila försvaret ska förstärkas

Tjugo bevakningsansvariga myndigheter får i uppdrag att inkomma med
underlag för den fortsatta inriktningen av det civila försvaret. I fokus för
uppdraget står energiförsörjning, transporter, livsmedelsförsörjning,
dricksvattenförsörjning, ordning och säkerhet, finansiell beredskap samt
elektroniska kommunikationer och post.

– Regeringen har beslutat att ge tjugo bevakningsansvariga myndigheter i
uppdrag att inkomma med underlag för den fortsatta inriktningen av det
civila försvaret. Vi måste säkerställa att befolkningen skyddas, att viktiga
samhällsfunktioner fungerar och att Försvarsmakten får stöd så att de kan
möta ett väpnat angrepp, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Nu utreds den fortsatta inriktningen av det civila försvaret

Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation
för kött på restauranger



Sverige är ett steg närmare att införa obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger och i storhushåll. Regeringen ger nu Livsmedelsverket i
uppdrag att ta fram underlag för en svensk anmälan om nationella
bestämmelser till EU-kommissionen.

– För att vi som konsumenter ska kunna göra medvetna och hållbara val är
det en grundläggande förutsättning att vi får tillgång till pålitlig och
lättillgänglig information – såväl i butiken som på restaurangen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ges i enlighet med den sakpolitiska överenskommelse som träffats
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Pressmeddelande: Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger

Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny
svensk domare vid EU-domstolen

Vid gårdagens regeringskonferens beslutade medlemsstaternas regeringar att
utse Nils Wahl till ny domare i EU-domstolen, berättade EU-minister Hans
Dahlgren.

Nils Wahl är professor i europeisk integrationsrätt vid Stockholms universitet
och har tidigare arbetat som domare i Europeiska unionens tribunal och som
generaladvokat vid EU-domstolen.

Pressmeddelande: Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny svensk
domare vid EU-domstolen



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
framtidsdiskussioner på EU-möte
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Återvändande och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU var några av frågorna som
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog
upp med sina EU-kollegor på rådsmötet för rättsliga och
inrikes frågor möts 6–7 juni. Inrikesminister Mikael
Damberg diskuterade bland annat datalagring och
brottsbekämpning.

Framtidsdebatt om asyl- och migrationsfrågorna och
brottsbekämpning

Inför bland annat den kommande EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna diskuterade ministrarna det framtida samarbetet på asyl-
och migrationsområdet.

De hade också en riktlinjedebatt om vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpningen ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas på området.

Återvändandedirektivet

EU arbetar för att göra reglerna för återvändande av migranter som vistas
olagligt i EU effektivare. På mötet enades rådet om en partiell
förhandlingsposition om det reviderade återvändandedirektivet.
Förhandlingspositionen omfattar alla aspekter av den föreslagna översynen,
förutom bestämmelserna om gränsförfarandet för återvändanden.
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Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inledde mötet med en riktlinjedebatt om digitalisering av
det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit aktuell i och med översynen av
EU:s delgivningsförordning och bevisupptagningsförordningen.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

Justitieministrarna hade också en riktlinjedebatt om den framtida EU-
straffrätten, utifrån en enkät som ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på
stor samsyn om EU-straffrättens utveckling, till exempel att framtida
lagstiftning måste svara mot ett verkligt behov, att vissa centrala begrepp,
exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte behöver definieras ytterligare och att
lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har att göra med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt. Vid mötet uttrycktes brett stöd för rapporten.

Eurojust och europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna antog slutsatser om att stärka med samarbete mellan Eurojust,
ett EU-organ för samarbete på det straffrättsliga området, och fyra nätverk
för specialister på vissa straffrättsliga områden. 
Ministrarna fick även en lägesrapport om arbetet med att bygga upp en
europeisk åklagarmyndighet som är tänkt att vara i gång till hösten 2020.
Sverige deltar för närvarande inte i det samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning och
slutsatser om datalagring

Ministrarna antog ett förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar
med USA om ett avtal om tillgång till e-bevisning. Ministrarna antog också



ett förhandlingsmandat som innebär att EU kan delta i förhandlingarna i
Europarådet om ett tilläggsprotokoll till Budapestkonventionen, för att
utbyta elektronisk bevisning.På mötet antog ministrarna också slutsatser om
datalagring.

Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s
långtidsbudget

Ministrarna antog även partiella allmänna inriktningar om de tre
fondförslagen på inrikesområdet. Det handlar om instrumentet för
gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för integrerad
gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och Fonden för
inre säkerhet.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång handlade
diskussionen om samarbetet och informationsutbytet mellan myndigheter
som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.

Mötet ägde rum i Luxemburg. 



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
straffrätt på EU-möte
Publicerad 04 juni 2019

EU:s samarbete inom brottsbekämpning, återvändande
och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna är några av frågorna som justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg behandlar när EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor möts 6-7 juni.

Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inleder mötet på torsdagen med att ha en så kallad
riktlinjedebatt om digitalisering av det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit
aktuell i och med översynen av EU:s delgivningsförordning och
bevisupptagningsförordningen.

Regeringen tycker att det är positivt att öka digitaliseringen av
bevisupptagning och delgivning. Regeringen välkomnar även användandet
av det IT-system som föreslås, e-CODEX, som ett alternativt sätt för
kommunikation.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

På mötets första dag ska justitieministrarna också ha en riktlinjedebatt om
den framtida EU-straffrätten. Debatten kommer att utgå från en enkät som
ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på stor samsyn om EU-straffrättens
utveckling, till exempel att framtida lagstiftning måste svara mot ett verkligt
behov, att vissa centrala begrepp, exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte
behöver definieras ytterligare och att lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta
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tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Under förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt.

Regeringen har under hela processen understrukit vikten av att alla lever upp
till de krav som ställs på medlemsländerna i EU:s stadga om de
grundläggande rättigheterna och i Europakonventionen. På mötet kommer
ministrarna ha en riktlinjedebatt om vägen framåt för ett ömsesidigt
erkännande.

Slutsatser om synergier mellan Eurojust och fyra
nätverk

Ministrarna kommer sannolikt att anta slutsatser om fördelarna med
samarbete mellan Eurojust, ett EU-organ för att stärka samarbetet på det
rättsliga området, och fyra nätverk för specialister på vissa straffrättsliga
områden.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp en europeisk åklagarmyndighet, Eppo, som är tänkt att vara i gång till
hösten 2020. Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning

På mötet kommer ministrarna att behandla ett slutligt förslag till
förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar med USA om ett
avtal om tillgång till e-bevisning.

Ministrarna kommer också att behandla ett förhandlingsmandat som innebär
att EU kan delta i förhandlingarna i Europarådet om ett tilläggsprotokoll till



Budapestkonventionen. Även denna förhandling avser utbyte av elektronisk
bevisning.

Slutsatser om datalagring

Sedan Tele2-domen om datalagring kom har det pågått en diskussion i hela
EU om hur domen bör uppfattas och hur lagring av data kan utformas inom
ramen för domen. På rådsmötet i december 2017 hade ministrarna en
vägledande diskussion inför det fortsatta arbetet. Förra året gjordes en
avstämning av hur arbetet med datalagring för brottsbekämpande ändamål
gått. På mötet i juni kommer ministrarna att följa upp med att anta slutsatser
om datalagring.

Återvändandedirektivet

I september 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till omarbetning
av återvändandedirektivet. Direktivet innehåller gemensamma normer och
förfaranden för återvändande av tredjelandsmedborgare som vistas olagligt i
ett EU-land.

På mötet ska ministrarna diskutera det ändrade förslaget och de förväntas
besluta om en partiell allmän inriktning, förutom de delar som handlar om att
inrätta ett särskilt gränsförfarande.

Regeringen anser att förslaget både ger ansvariga myndigheter rätt
förutsättningar och garanterar rättssäkerheten för individen.
Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s långtidsbudget
På mötet ska ministrarna även diskutera och anta en partiell allmän
inriktning om de tre fondförslagen inom på inrikesområdet. Det handlar om
instrumentet för gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för
integrerad gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och
Fonden för inre säkerhet.

Regeringen stödjer förhandlingsresultatet så här långt om fondförslagen och
anser att det utgör en god grund för en partiell allmän inriktning.

Framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU

Inför bland annat den nya EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna kommer ministrarna att diskutera det framtida samarbetet



på asyl- och migrationsområdet.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp om den interna och externa
dimensionen av migrationsfrågan. Kontrollen över vilka som reser in över de
yttre gränserna måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska
upprätthållas.

Brottsbekämpning – framtidsdebatt

Inför den nya EU-kommissionens arbete med frågor som rör inre säkerhet
kommer ministrarna att diskutera vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpning ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas för detta
område.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång kommer
diskussionen att handla om samarbetet och informationsutbytet mellan
myndigheter som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.



Artikel från Justitiedepartementet

Tillsammans kan vi stärka
samhällets förmåga att bekämpa
och förebygga brott
Publicerad 27 maj 2019

Det finns ett stort behov av att utveckla hela samhällets
insatser för att förebygga och bekämpa brott. Det är ett
arbete som måste bedrivas på bred front, inte bara inom
rättsväsendet utan också hos andra aktörer som
kommuner, företag och organisationer i det civila
samhället.
För att komma tillrätta med den organiserade brottsligheten, skjutningarna
och gängkriminaliteten satsar regeringen både på repressiva åtgärder och ett
effektivt brottsförebyggande arbete.

Justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg har
fått i uppgift av statsministern att med gemensamma krafter leda ett arbete
för att angripa brottens orsaker. Där är kommunerna en helt avgörande
aktör. Den 23 maj samlades därför kommunstyrelseordförandena för tolv
kommuner, vilka har bostadsområden som Polismyndigheten kategoriserat
som särskilt utsatta eller  riskområden, på Justitiedepartementet för att i
dialog med ministrarna och rikspolischef Anders Thornberg diskutera hur det
brottsbekämpande och brottsförebyggande arbetet ser ut i respektive
kommun, hur arbetet kan utvecklas och vilka behov kommunerna ser för att
arbetet ska bli ännu bättre.

Under mötet fick varje kommunföreträdare möjlighet att redogöra för
situationen i respektive kommun och vilka utmaningar man står inför lokalt.
Från flera håll beskrevs otrygghet, trångboddhet och skolsegregation som
stora problem, liksom den svarta ekonomin och öppen droghandel. Samtidigt
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framkom en bild av att samarbetet med Polismyndigheten utvecklats mycket
positivt de senaste åren, vilket gavs flera exempel på. Som nyckelfaktorer för
att nå framgång nämndes bl.a. tidiga insatser för unga, satsningar på
lärartäthet, insatser för minskat försörjningsstöd genom att stimulera fler i
arbete och att kommunen, Polismyndigheten och andra aktörer samlas kring
gemensamma lägesbilder för att sätta in rätt insatser på rätt tid och plats.

Flera kommunföreträdare gav uttryck för att det finns behov av en fortsatta
samtal på högsta politiska nivå mellan kommunerna och regeringen.
Målsättningen är därför att detta möte ska vara början på en kontinuerlig
dialog mellan regeringen och kommunerna för att med gemensamma krafter
vända utvecklingen i de utsatta områdena.



Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringen kraftsamlar mot
kriminalitet
Publicerad 05 april 2019

För att vända utvecklingen i utsatta områden när det
gäller ordning och säkerhet behöver det förebyggande
arbetet förstärkas. Idag har justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg fått i uppgift att leda ett
arbete som ska mobilisera hela samhället för att
motverka brottens orsaker och bygga ett starkare
samhälle och ett tryggare Sverige.
Idag besökte statsminister Stefan Löfven, justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson, inrikesminister Mikael Damberg och rikspolischefen
Anders Thornberg polisutbildningen vid Södertörns högskola.

– Vi behöver angripa brottens orsaker och knäcka den organiserade
brottsligheten. Därför har justitie- och migrationsministern och
inrikesministern fått detta uppdrag att bredda arbetet ytterligare och leda
regeringens arbete med att samla hela samhället i det brottsförebyggande
arbetet, säger Stefan Löfven.

Strängare straff för brott mot blåljuspersonal

– De som har till uppgift att rädda andra ska kunna utföra sina jobb utan att
bli angripen. Därför beslutade regeringen igår om en lagrådsremiss som ska
leda till strängare straff för sabotage mot blåljuspersonal, säger Morgan
Johansson.

De nya reglerna förslås träda i kraft 1 januari 2020.
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– Den straffskärpning för brott mot blåljuspersonal som nu föreslås är en
viktig byggkloss i arbetet med att göra polisyrket mer attraktivt och att nå
målet med 10 000 fler poliser till 2024, säger Mikael Damberg. Polisen ska
gå från 30 000 anställda till 40 000 anställda. Första utmaningen nu är att se
till att fler söker till polisutbildningen och att utbildningarna fylls.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s gemensamma asylsystem
och terrorism på ministermöte
Publicerad 06 mars 2019

Diskussioner om terrorism och EU:s gemensamma
asylsystem är några av frågorna som justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg kommer att behandla
på årets första möte i EU:s ministerråd för rättsliga och
inrikes frågor. På dagordningen står också
visselblåsardirektivet och den europeiska gräns- och
kustbevakningen.

EU:s gemensamma asylsystem

På mötet kommer ordförandelandet Rumänien att ge inrikes- och
migrationsministrarna en lägesrapport över förhandlingsläget för de sju
rättsakter som ingår i reformen av det europeiska asylsystemet. 
Förhandlingar pågår mellan rådet och Europaparlamentet om några av
akterna. Ministerrådet har ännu inte antagit sin position om samtliga
rättsakter. Det råder oenighet mellan medlemsländerna om bland annat
tvingande omfördelning av asylsökande vid en krissituation. 

Regeringen anser att ansvaret bör fördelas solidariskt mellan medlemsländer
vid en eventuell krissituation.

EU-samarbete om migration med länder utanför EU

EU:s migrations- och inrikesministrar har en återkommande diskussion om
situationen på migrationsområdet. På mötet vill det rumänska
ordförandeskapet att samtalet fokuserar på EU:s samarbete med länder

https://www.regeringen.se/


utanför EU.

Regeringen anser att EU solidariskt måste genomföra de beslut som fattas för
att lösa migrationssituationen och förespråkar långsiktiga dialoger om
migration med vissa prioriterade länder utanför EU.

Regeringen anser också att det är viktigt att fokusera på att återvändandet
ska fungera bättre.

Diskussion om EU-arbete mot terrorism

Med utgångspunkt i det som gjorts för att bekämpa terrorism i EU sedan
2015 kommer ministrarna att diskutera vad mer som kan och bör göras för
att möta hotet.

Regeringen anser att samarbetet för att bekämpa terrorism inom EU är
centralt för Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Europeisk gräns- och kustbevakning

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om förhandlingarna om
förordningen om en europeisk gräns- och kustbevakning. Syftet med
förslaget är bland annat att effektivisera gräns- och migrationsförvaltningen
vid EU:s yttre gräns.

Förhandlingar om förslaget har pågått sedan hösten 2018 och Sverige har
löpande fört fram synpunkter, bland annat vid rådsmötet i december 2018.

Arbetet med att säkerställa fria och rättvisa val

Ordförandeskapet kommer att informera om vad som gjorts på EU-nivå för
att säkra att det kommande valet till Europaparlamentet genomförs på ett
fritt, rättvist och öppet sätt.

Juridiska ombud för att hämta in e-bevis

Ministrarna ska också behandla ett förslag till direktiv om juridiska ombud
för inhämtning av elektronisk bevisning. Förslaget lades fram samtidigt som
ett förslag till förordning om e-bevisning. Det ska göra det enklare för
brottsbekämpande myndigheter inom EU att få tillgång till elektroniska
uppgifter som kan användas som bevisning i straffrättsliga förfaranden. För



att förenkla samarbetet ska alla berörda tjänsteleverantörer utse en juridisk
representant som ska ta emot ordar om att spara eller lämna ut elektroniska
uppgifter som sänds av brottsbekämpande myndigheter. Direktivet
kompletterar alltså förordningen

Ministerrådet förväntas anta en allmän inriktning om direktivförslaget, varpå
förhandlingar med Europaparlamentet kan börja.

På mötet kommer ministrarna också att behandla ett utkast till
förhandlingsmandat om ett avtal mellan EU och USA om tillgång till e-bevis.

Visselblåsardirektivet

I april 2018 la EU-kommissionen fram ett förslag om att personer som
rapporterar misstänkta överträdelser mot EU-rätten ska vara skyddade mot
repressalier. I förslaget finns även förslag på att införa olika typer av
rapporteringskanaler och rutiner för att hantera anmälningar om
överträdelser.

På mötet ska ministrarna får en lägesrapport från förhandlingarna.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få information om arbetet med att bygga upp
en europeiska åklagarmyndighet som är tänkt att vara i gång till hösten 2020.
Sverige deltar inte i samarbetet runt den europeiska åklagarmyndigheten.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg företräder Sverige på mötet.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Försvarsmakten och MSB
överlämnar rapport om status i
planeringsarbetet gällande
totalförsvaret
Publicerad 22 februari 2019

Regeringen gav 11 maj 2017 Försvarsmakten och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) i
uppdrag att främja och utveckla en sammanhängande
planering för totalförsvaret. Myndigheterna fick också i
uppdrag att lämna en rapport med en samlad bild av
hur planeringsarbetet fortskrider.
För att säkerställa den samlade förmågan i totalförsvaret är det viktigt att
arbetet med en sammanhängande totalförsvarsplanering genomförs på statlig,
regional och kommunal nivå, både offentligt och privat. Totalförsvar är den
verksamhet som behövs för att förbereda Sverige för krig. Planering för
totalförsvar är därför ett ansvar för alla aktörer i samhället med utgångspunkt
i ansvarsprincipen.
Försvarsmakten och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap har
centrala roller för att åstadkomma en sammanhängande
totalförsvarsplanering. Regeringen gav därför myndigheterna i uppdrag att
främja och utveckla en sammanhängande planering för totalförsvaret.

I uppdraget som gavs i maj 2017 framgår att Försvarsmakten och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap ska lämna en rapport med en
samlad bild av hur planeringsarbetet fortskrider och totalförsvarets förmåga
utvecklas, identifiera eventuella svårigheter i det fortsatta planeringsarbetet
samt vilka åtgärder Försvarsmakten och Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap bedömer behöver prioriteras i det fortsatta planeringsarbetet.
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Denna rapport är nu överlämnad.

Att åter skapa ett trovärdigt totalförsvar är prioriterat. Regeringen kommer
analysera rapporten och använda underlaget i uppföljande inriktning och
styrning av totalförsvaret.



Artikel från Justitiedepartementet

Fler polisanställda med bättre
villkor
Publicerad 14 februari 2019

Hela samhället måste kraftsamla och ge polisen stöd i
arbetet med att värna människors frihet och trygghet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.
Hör Mikael Damberg om prioriteringarna i sin roll som inrikesminister.
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Artikel från Näringsdepartementet

Framsteg för hållbar energi: Mikael
Damberg deltog i EU-möte om
batteritillverkning
Publicerad 16 oktober 2018 Uppdaterad 16 oktober 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
deltog 15 oktober i en diskussion i Bryssel i den
europeiska batterialliansens regi om batterier och
hållbarhet. Utvecklingen av hållbara elkällor spelar en
viktig roll inom miljöområdet i vid bemärkelse.
EU-kommissionen lanserade den europeiska batterialliansen 2017 för att
skapa en gemensam plattform för industrin, intresserade medlemsstater och
Europeiska investeringsbanken. EU-kommissionen tog tidigare i år fram en
handlingsplan för batterier som Mikael Damberg välkomnade i samband med
att han talade vid mötet 15 oktober. 

Diskussionen vid mötet handlade bland annat om vikten av hållbar
produktion av batterier. Hållbarheten gäller inte minst för utvinning och
ursprung av de metaller som används vid framställningen men är också
central för att minska beroendet av fossila bränslen. 

- Tillgång till batterier är en strategisk fråga för Europa. Det handlar om att
klara klimatmålen men också om konkurrenskraft och att framtidssäkra
jobben inom till exempel fordonsindustrin, framhöll Mikael Damberg. 

Mikael Damberg påpekade också att förutsättningarna för hållbar
batteriproduktion i Sverige är mycket goda och att regeringen har stöttat
finansieringen av cirka 9.000 laddningsstationer för elfordon inom ramen för
det så kallade Klimatklivet. 
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En hållbar värdekedja i för batterier i Europa spelar roll dels för riksdagens
mål om att svensk elproduktion ska vara 100 procent förnybar år 2040 och
för att EU:s samlade utsläpp av växthusgaser ska minska med 40 procent
2030 jämfört med 1990.

Diskussionen 15 oktober samlade ett hundratal intressenter.

 



Artikel från Näringsdepartementet

EU satsar på artificiell intelligens
och robotik
Publicerad 03 oktober 2018

EU:s ministerråd för konkurrensfrågor träffades i
Bryssel 27 september. I fokus stod utvecklingen av
artificiell intelligens och robotik. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg företrädde
Sverige.

Artificiell intelligens och robotik

EU-kommissionen presenterade tidigare i år ett initiativ inom området
artificiell intelligens, AI. Syftet var dels att främja EU:s tekniska och
industriella kapacitet, dels att förbereda EU på de socioekonomiska
förändringar som utvecklingen inom AI öppnar för. I initiativet framhöll EU-
kommissionen också vikten av ett etiskt och rättsligt ramverk för AI.

Viktigt för utvecklingen inom AI är också EU-kommissions förslag om en
förordning om programmet för ett digitalt Europa för perioden 2021–2027.
EU-kommissionen har därtill aviserat att en handlingsplan för AI för
perioden 2019-2025 ska presenteras under 2018.

På mötet fick ministrarna en presentation av EU-kommissionen och
diskuterade sedan riktlinjerna för att stärka innovationskapaciteten och dra
nytta av AI och digitaliseringens möjligheter inom EU:s industriella
utveckling.

Inre marknaden firar 25 år

På mötet uppmärksammades att EU:s inre marknad firar 25 år under 2018.
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Tjeckien informerade om ”The Single Market: Yesterday, Today and
Tomorrow”, som ägde rum i Prag i juni i samband med 25-års firandet.
Konferensen belyste utvecklingen av den inre marknaden generellt och den
fria rörligheten för tjänster specifikt.

Lettland informerade om det årliga forumet Single Market Forum som hölls i
Riga i september i samarbete med EU-kommissionen. Där belystes
mervärdet och utvecklingen av EU:s inre marknad och perspektiv inför
framtiden.

EU:s konkurrenskraft

EU-kommissionen presenterade en analys som särskilt pekar på vikten av att
lyfta de mindre utvecklade regionerna i syfte att stärka EU:s
konkurrenskraft. En utmaning är bland annat att skillnaderna mellan EU-
medlemsstater minskar medan skillnader i vissa fall kvarstår och även ökar
mellan medlemsstaternas regioner i fråga om ekonomiska resurser,
produktivitet och teknisk utveckling.

Därutöver följde det österrikiska ordförandeskapet upp det informella
ministermöte för konkurrenskraft som hölls i Wien 15-16 juli. Digitalisering,
värdekedjor, innovationer, utbildning och artificiell AI var frågor som togs
upp där.

EU-kommissionen informerade också om arbetet med att genomföra e-
handelsinitiativen i den Digitala Inremarknadsstrategin och om arbetet med
att förbättra konkurrensen inom detaljhandeln utifrån bland annat e-handelns
snabba utveckling.

I samband med mötet deltog närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i en diskussion med avstamp i EU-kommissionens strategi för att få
fler kvinnor till den digitala sektorn, ”Women in Digital Strategy”.



Artikel från Näringsdepartementet

Artificiell intelligens och robotik på
ministermöte
Publicerad 26 september 2018

De europeiska satsningarna på digital utveckling med
fokus på artificiell intelligens tas upp på EU:s
ministerråd för konkurrenskraftsrådets första mötesdag
27 september. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg företräder Sverige.

Artificiell intelligens och robotik

EU-kommissionen presenterade tidigare i år ett initiativ inom området
artificiell intelligens, AI, med syfte att dels främja EU:s tekniska och
industriella kapacitet, dels förbereda EU på de socioekonomiska förändringar
som utvecklingen inom AI öppnar för. I initiativet framhåller EU-
kommissionen också vikten av ett etiskt och rättsligt ramverk för AI.

Viktigt för utvecklingen inom AI är också EU-kommissions förslag om en
förordning om programmet för ett digitalt Europa för perioden 2021–2027.
EU-kommissionen har därtill aviserat att en handlingsplan för AI för
perioden 2019-2025 ska presenteras under 2018.

På mötet kommer ministrarna att få en presentation av EU-kommissionen
och ha en debatt om riktlinjerna på området. 
Regeringen anser att AI bör ha en framskjuten plats i den europeiska
diskussionen, att utvecklingen inom AI och dess potential för industrins
utveckling återspeglas i en kommande europeisk industristrategi.

Eftersom framväxten av automation, robotteknik och AI påverkar
arbetsmarknaden och innebär omställningar anser regeringen att det är
viktigt att arbetsmarknadens parter inkluderas i arbetet. Regeringen vill i
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EU:s handlingsplan för AI se internationella standarder, etiska riktlinjer,
användningen av befintliga så kallade testbäddar och samarbeten mellan
akademi och industri inom Europa. Risker för cyberattacker bör också lyftas,
påpekar regeringen.

Inre marknaden firar 25 år

Tjeckien väntas informera om ”The Single Market: Yesterday, Today and
Tomorrow”, som ägde rum i Prag i juni i samband med 25-års firandet av
den inre marknaden. Konferensen belyste utvecklingen av den inre
marknaden generellt och den fria rörligheten för tjänster specifikt.

Lettland väntas informera om det årliga eventet Single Market Forum som
hölls i Riga i september i samarbete med EU-kommissionen. Forumet belyste
mervärdet och utvecklingen av EU: s inre marknad och hade samtidigt ett
framåtblickande perspektiv.

EU:s konkurrenskraft

EU-kommissionen förväntas presentera en analys som pekar på vikten av att
lyfta de mindre utvecklade regionerna i syfte att stärka EU:s
konkurrenskraft. Skillnaderna mellan EU-medlemsstater minskar medan
skillnader i vissa fall kvarstår och även ökar mellan medlemsstaternas
regioner i fråga om ekonomiska resurser, produktivitet och teknisk
utveckling. 
Regeringen välkomnar analysen och pekar på det svenska regionala
tillväxtarbetet, vikten av att beakta regioners särskilda förutsättningar och att
dialog och samarbete behövs för att vidta rätt åtgärder.

Därutöver kommer det österrikiska ordförandeskapet att följa upp det
informella ministermöte för konkurrenskraft som hölls i Wien 15-16 juli där
digitalisering, värdekedjor, innovationer, utbildning och artificiell intelligens
diskuterades.

EU-kommissionen förväntas därutöver informera om arbetet med att
genomföra e-handelsinitiativen som ingår i den Digitala
Inremarknadsstrategin. EU-kommissionen ska också informera om arbetet
med att förbättra konkurrensen inom detaljhandeln utifrån bland annat e-
handelns snabba utveckling.

Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet jobbar för
ökad jämställdhet på Wikipedia
Publicerad 19 september 2018

Nu har #WikiGap rullat vidare och
Näringsdepartementet har anordnat ytterligare en
skrivstuga för att öka jämställdheten på Wikipedia.
Denna gång skedde det i samarbete med Chalmers
tekniska högskola och Wikimedia Sverige. Den 29
augusti ägnade över 60 anmälda eftermiddagen åt att
fylla på Wikipedia med kvinnliga forskare och
innovatörer.
Wikipedia är en enorm kunskapskälla som sköts av frivilliga skribenter som
granskar och bidrar till världens största uppslagsverk. Här finns artiklar på
över 290 språk och det är världens femte mest besökta webbplats, men det
är också den enda icke-kommersiella sajten på topp tio-listan. Men i dag
handlar endast en av fem biografier om kvinnor. Och nämns de
överhuvudtaget är texten ofta väldigt kort.

UD initierade WikiGap den 8 mars

För att stärka den kvinnliga närvaron på Wikipedia tog UD initiativet till
WikiGap, en världsomspännande kampanj som startade den 8 mars 2018.
WikiGap är en skrivstuga där det skrivs nya artiklar om kvinnor, gamla
artiklar fylls på och andra översätts. Allt för att göra Wikipedia mer jämställt,
men också för att uppmuntra fler kvinnor att bidra till uppslagsverket. I dag
är 90 procent av författarna män. Så här långt har cirka 50 av Sveriges
ambassader anordnat egna WikiGaps runt om i världen. I våras tog
Näringsdepartementet bollen och anordnade en skrivstuga på SLU i Umeå
och den här gången var det dags för en på Chalmers i Göteborg.
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Stor uppslutning på Chalmers

Det var stor uppslutning när evenemanget inleddes av närings- och
infrastrukturminister Mikael Damberg tillsammans med Chalmers prorektor
Anna Dubois och Wikimedia Sveriges Sofie Jansson.

– Vi vet att kvinnor som med rätta hör hemma i världens största
uppslagsverk idag är underrepresenterade. Därför behövs det långsiktiga
initiativ för att öka jämställdheten och mångfalden. Wikipedia är en
fantastisk idé och det vi gör i dag går att göra på flera olika områden. Jag
hoppas att detta kan spridas och att vi kan jobba med det här mer
strukturerat i framtiden, sa Mikael Damberg.

Anna Dubois är prorektor på Chalmers där man har ett flertal
jämställdhetssatsningar. Bland annat när det gäller ledarskap och genus, men
också när det gäller rekryteringar. 

– Vi behöver krav och påtryckningar utifrån när det gäller
jämställdhetsfrågorna. Det går åt rätt håll, men otroligt långsamt på
professorssidan. Vi måste ha mål och jobba strukturerat. I dag får till
exempel inte kvinnor lika mycket forskningspengar som män, sa Anna
Dubois.

Wikimedia Sverige är en lokal, juridiskt obunden stödförening till Wikimedia
Foundation, som driver några av världens största fria kunskapskällor,
inklusive Wikipedia och Wikimedia Commons.

”Jämställdhet strategiskt viktigt för svensk
näringslivsutveckling”

På WikiGap i Göteborg deltog många volontärer från Wikimedia Sverige. De
är eldsjälar som på frivillig basis arbetar för att höja kvaliteten på Wikipedia
och som hjälpte deltagarna på plats.

– Fler ska veta hur man fyller på Wikipedia och jag önskar fler evenemang
liknande WikiGap. WikiGap är ett fantastiskt initiativ som så här långt har
genererat över 3000 artiklar och i över 50 länder, sa Sofie Jansson på
Wikimedia Sverige.

Det var många glada och nöjda deltagare som satt med ända till slutet av
dagen. Då konstaterades det att WikiGap i Göteborg resulterade i ett stort



antal artiklar, men att det också blev många översättningar. Totalt jobbades
det på åtta språk, inklusive svenska.

– Vi vill se fler WikiGap! Förhoppningsvis kan det bli ett årligt event här på
Chalmers, avslutade Anna Dubois.

Jon Simonsson, chef på enheten för Innovation, forskning och
kapitalförsörjning, var med och samordnade eventet från
Näringsdepartementets sida. Han är också nöjd med evenemanget.

– Jämställdhet och ökat deltagande av kvinnor i innovationssystemet är
strategiskt viktigt för Sverige och vår näringslivsutveckling. För oss är
WikiGap en viktig satsning, då den bidrar till att lyfta fram förebilder som
kan få fler kvinnor att våga satsa på och utveckla sina idéer till företag och
lösningar.

Bilder från WikiGap på Chalmers



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Tullar, sanktioner och Brexit i
fokus på möte med näringsliv och
industrin
Publicerad 06 september 2018

Regeringen samlade förra veckan svenska företag,
näringslivs- och fackliga organisationer för att diskutera
det handelspolitiska läget. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och EU- och
handelsminister Ann Linde redogjorde bland annat för
hur Sverige arbetar för att försvara ett öppet och
regelbaserat handelssystem och förberedelser inför
handelskonflikter och Brexit.
- Sverige fortsätter att utvecklas starkt. Industrins investeringar ligger på
rekordnivåer och exporten går bra. Det har skapat över 300 000 nya jobb de
senaste fyra åren varav omkring 200 000 i privat sektor. Trots den oro som
finns så är exporten nu är den tillbaka på samma nivå som innan finanskrisen
och Sveriges handel ökade med 10 procent 2017. Det ger oss ett starkt
utgångsläge att hantera handelspolitisk turbulens sa Mikael Damberg.

Ann Linde redogjorde för det handelspolitiska läget med de nyligen införda
amerikanska skyddstullarna på stål och aluminium samt USA:s höjda tullar
på import från Kina och Turkiet. Linde informerade även om de återinförda
amerikanska sanktionerna gentemot Iran och läget i Brexit-förhandlingarna.

-  Jag konstaterar att utvecklingen går nu åt fel håll och riskerar leda till
fortsatta eskalerande motåtgärder från olika aktörer. Såväl höjda tullar som
sanktioner slår hårt mot enskilda företag. Det finns dock ljuspunkter
eftersom EU och USA har inrättat en gemensam arbetsgrupp för de
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transatlantiska handelsfrågorna samt att även USA och Kina pratar med
varandra. sa Ann Linde.

-  Vårt land har en export av motorfordon till USA på 21 miljarder kronor.
Stål- och aluminiumexporten ligger på cirka 5 miljarder. Det är därför viktigt
att analysera effekterna. World Trade Institute har gjort en analys som visar
att om biltullarna ökar med 25 procent kommer vi att riskera 3900 jobb i
Sverige, fortsatte hon.

Ann Linde uppmanade också företagen att förbereda sig inför Brexit.
Regeringen har gett myndigheter uppdrag om ett tiotal utredningar om detta
och förbereder sig för det värsta samtidigt som man jobbar hårt för att få
bästa möjliga lösning.

- Mitt budskap till näringslivet är och förblir det samma – företagen måste
förbereda sig. Det kan handla om allt från att göra riskanalys av den egna
verksamheten, ser över resurser, kompetens och lagerhållning för att kunna
hantera störningar i godsflöden. För självklart ska vi fortsätta handla med
Storbritannien efter Brexit, men det kommer att bli krångligare och dyrare.

Inspel och frågor från deltagarna rörde bland annat hur den svenska
regeringen såg på Brexit-förhandlingarna, oron för vad som händer i Europa
om stålpriserna går ner och Kinas ökade intresse av Europa. Några uttryckte
att det var svårt att förbereda företaget innan man vet vilka villkor som
kommer att gälla t.ex. efter Brexit.

Vissa industrier och företag har redan drabbats hårt av de nya tullarna.
Andra har inte drabbats direkt, utan indirekt i och med en ökad
protektionism och nationalism. Avslutningsvis fanns det en stor enighet kring
vikten av att regeringen höll frihandelsfrågorna högt.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ska bli ledande på
ansvarsfull utveckling och
användning av framtidens
teknologier
Publicerad 27 augusti 2018

Med dagens snabba teknikutveckling kommer stora
möjligheter inom individanpassad vård, artificiell
intelligens, självkörande fordon och smarta
klimatlösningar. Men med möjligheterna kommer också
utmaningar när det gäller etik, integritet och
regulatoriska hinder. Regeringen tillsätter därför en
kommitté som ska lyfta teknikutvecklingens utmaningar
och skapa förutsättningar att snabba på användning av
ny teknik.
- Jag vill att Sverige ska bli en testbädd för nya lösningar och då är det en
fördel om vi kan bli snabbare på att hantera utmaningar kring etik, lagar och
regler som till exempel artificiell intelligens och självkörande fordon ställer
på sin spets, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Det finns bl.a. nya tekniker för att upptäcka och behandla personer med
ökad sjukdomsrisk eller fullt utvecklad sjukdom. Individanpassad vård med
skräddarsydda behandlingar, s.k. precisionsmedicin, utvecklas snabbt och
erbjuder helt nya möjligheter att förebygga och bota både sällsynta ärftliga
sjukdomar och vanliga folksjukdomar. Träffsäkerheten i behandlingar av
t.ex. vissa cancerformer kommer att öka.

Hög utvecklingstakt
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Även inom andra områden är utvecklingstakten hög. Självkörande fordon
och farkoster, både på land och i luften, har potential att förbättra
trafikflöden till gagn för både människor och miljö. Den femte generationens
trådlösa system (5G) innebär möjligheter att koppla upp allt från maskiner
och byggnader till vardagsföremål, och nya innovativa tjänster förväntas få
stort genomslag. Tillgång till stora datamängder, avancerade algoritmer och
kraftfull beräkningskapacitet är förutsättningar för fortsatta framsteg.
Samtidigt finns viktiga frågeställningar att reda ut bl.a. runt ansvar, integritet
och säkerhet.

Kommitténs uppgift är att lyfta målkonflikter, regulatoriska utmaningar och
hinder för ett ansvarsfullt nyttjande av ny teknik samt ge förslag på hur dessa
kan hanteras. Det handlar om att vi ska kunna dra full nytta av fördelarna
med teknikutveckling och innovation. Föråldrade regelverk och tröga system
riskerar stå i vägen för nya tillämpningar att komma till användning i
samhället. Detta har bland annat uppmärksammats inom regeringens
samverkansprogram och diskuterats i det Nationella innovationsrådet.
Teknikutvecklingen är global och det finns ett stort värde i att hitta
gemensamma lösningar. Kommittén ska därför samarbeta med
internationella aktörer som exempelvis World Economic Forum och länder
som Sverige har innovationssamarbeten med.



Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Nya åtgärder efter sommarens
värme, torka och bränder
Publicerad 20 augusti 2018 Uppdaterad 20 augusti 2018

Idag presenterade regeringen fem nya åtgärder för att
stärka samhällets krisberedskap och öka tryggheten i
Sverige.
1. Trafikverket ska med anledning av sommarens bränder utvärdera sin egen
beredskap och möjliga förebyggande åtgärder för att säkra statlig
transportinfrastruktur vid omfattande skogsbränder och extremväder.

2. Folkhälsomyndigheten ska se över hur de kan förbättra sin rådgivning och
stöd inför kommande värmeböljor till sjukvård och äldreomsorg i kommuner
och landsting.

3. Socialstyrelsen ska följa upp och utvärdera socialtjänstens och den
kommunala hälso- och sjukvårdens förmåga att hantera krissituationer till
följd av t ex höga temperaturer.

4. SGU ska ta fram bättre information på nationell nivå om grundvattenläget
samt hur grundvattnet används för att göra det lättare att förutsäga
bristsituationer och finna alternativa grundvattentäkter.

5. Regeringen har tillsatt en särskild utredare som ska utvärdera de operativa
räddningsinsatserna i samband med de omfattande skogsbränderna i
Gävleborgs, Dalarnas och Jämtlands län. Syftet med utvärderingen är att ta
till vara erfarenheter och få ny kunskap inför liknande händelser i framtiden.
Utredaren ska bl.a. utvärdera samordning, samverkan och ledning av
insatserna, användning av samhällets samlade resurser och kommunikation
och information till allmänheten. Uppdraget ska redovisas senast den 31
januari 2019.

https://www.regeringen.se/


Klimatet förändras. SMHI förutspår att det kommer att bli vanligare
med extremväder. Värmen och dess konsekvenser denna sommar kan vi
få uppleva oftare framöver.

 Regeringen har gjort historiska satsningar på miljö och klimat för att
rusta samhället samt för att minska klimatpåverkan. Under sommaren
har regeringen också hanterat den akuta situationen genom att vidta ett
antal åtgärder för att stödja de myndigheter som varit operativt ansvarig.
Bland annat genom att ersätta frivilligorganisationerna som deltog i
brandbekämpningen och gett MSB bättre möjligheter att ersätta de
drabbade kommunerna för de kostnader för räddningstjänst
skogsbränderna orsakat.

Regeringen har efter den akuta fasen i bränderna presenterat ett antal
åtgärder för att stärka krisberedskapen redan till nästa sommar. Till
exempel fick MSB nyligen i uppdrag att redan till 31 januari 2019 ge sin
bild av behoven av förstärkt kapacitet gällande materiel,
personalförsörjning och brandbekämpning från luften. Och
Sjöfartsverket ska nu se över möjligheterna att låta sina helikoptrar delta
i brandbekämpning

 



Artikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen följer
brandbekämpningen noga
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 19 juli 2018

Brandbekämpningen stod i fokus på pressträffen den
19 juli med regeringen. Dessutom togs hettans
påverkan på utsatta grupper upp och beslut om att se
över reglerna mot månggifte.
Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson inledde pressträffen med att
berätta om skogsbränderna i landet. Justitie- och inrikesministern talade
bland annat om den kraftsamling för att bekämpa bränderna som pågår, de
som deltar i brandbekämpningen, de som tvingats lämna sina hem utan att
veta när de kan komma tillbaka och den hjälp Sverige får från utlandet.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren tog upp hettans
påverkan på äldre, barn, sjuka och gravida samt betydelsen av att äldre
personer står i tät kontakt med anhöriga och bekanta.

Regler mot månggiften ses över

Redan gifta får inte ingå äktenskap. Regeringen har i dag beslutat att ge en
utredning i uppdrag att se över hur det kan förhindras att utländska
månggiften fortgår i Sverige. Utredningen ska bland annat titta på hur
nuvarande lagstiftning kan förtydligas. Anne Kuttenkeuler utses till särskild
utredare. Uppdraget ska redovisas senast i januari 2020.

Pressmeddelande (migrationsminister och biträdande justitieminister Heléne
Fritzon):
Nya regler mot utländska månggiften
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Mer likvärdig skola

Regeringen har i dag beslutat om en utredning som ska föreslå åtgärder för
att minska skolsegregationen och för att förbättra resurstilldelningen till
förskoleklass och grundskola. Syftet är att öka likvärdigheten inom berörda
skolformer. Björn Åstrand utses till särskild utredare. Uppdraget ska
redovisas senast 30 mars 2020.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin):
Ökad likvärdighet genom minskad skolsegregation och förbättrad
resurstilldelning

Stärkt stöd till tjej- och kvinnojourer

Landets tjej- och kvinnojourer får 50 miljoner kronor extra under 2018.
Syftet med satsningen är att stärka stödet och skyddet för kvinnor och flickor
som utsatts för våld samt att förebygga mäns våld mot kvinnor.

Pressmeddelande (barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren): 
50 miljoner extra till tjej- och kvinnojourerna  

Mer svensk industriproduktion

Tillväxtverket får två nya uppdrag. Det ena uppdraget är att stärka
förutsättningarna för företag att industrialisera och tillverka nya produkter i
Sverige. Det andra uppdraget är att underlätta industrins och industrinära
tjänsteföretags kompetensförsörjningsarbete. Båda uppdragen ska
slutredovisas under våren 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (närings- och innovationsminister Mikael Damberg): 
Regeringen vill att mer industriproduktion flyttar hem till Sverige  

Negativa utsläpp av växthusgaser utreds

Med negativa utsläpp menas att utsläppen är mindre än noll, det vill säga att
halten av växthusgaser i atmosfären sänks. Sverige ska bli världens första
fossilfria välfärdsland och vara ledande i det globala arbetet med att
förverkliga Parisavtalets mål. Regeringen har därför i dag beslutat att tillsätta
en utredning om negativa utsläpp av växthusgaser. Åsa-Britt Karlsson ska
leda utredningen och lämna över en slutrapport till regeringen senast den 31
januari 2020.



Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin): 
Regeringen tillsätter utredning om negativa utsläpp av växthusgaser



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Möjligt kräva lika lön för lika arbete
inom EU
Publicerad 12 juli 2018

EU:s så kallade utstationeringsdirektiv är ändrat så att
både inhemska och utländska arbetstagare som utför
samma arbete ska kunna kräva lika lön. En särskild
utredare ska ta fram förslag på hur de nya EU-reglerna
ska genomföras i Sverige. Det var en av nyheterna på
regeringens pressfika den 12 juli.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson ledde årets andra
pressfika och berättade bland annat om regeringens arbete med att få till
stånd ändringar i EU:s så kallade utstationeringsdirektiv och göra det möjligt
för arbetstagare i EU att kräva lika lön för lika arbete. Den 21 juni ändrades
utstationeringsdirektivet och därför utser regeringen i dag Marie Granlund till
särskild utredare med uppdrag att se över hur ändringarna ska genomföras i
svensk lagstiftning. Uppdraget ska redovisas senast 31 maj 2019.

Pressmeddelande (arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson):
Lika lön för lika arbete inom EU blir verklighet

Näringslivssatsning på landsbygder

Regeringen har i dag beslutat om ett företagspaket som syftar till att öka
konkurrenskraften i näringslivet på Sveriges landsbygder. Satsningen
omfattar 890 miljoner kronor under åren 2019–2020. Genom beslutet utses
även Tillväxtverket till samordnande myndighet för den sammanhållna
landsbygdspolitiken. 

Pressmeddelande (landsbygdsminister Sven-Erik Bucht och närings- och
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innovationsminister Mikael Damberg): 
Regeringen storsatsar på näringslivet på Sveriges landsbygder  

Mer matematik- och idrottsundervisning

Eleverna ska få ytterligare 105 timmar garanterad undervisningstid i
matematik i högstadiet. Det har regeringen beslutat i dag. Regeringen utökar
också ämnet idrott och hälsa med 100 timmar för elever i grundskolan.
Ändringarna träder i kraft 1 juli 2019.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin): 
Nu får eleverna mer undervisningstid i matematik och i idrott och hälsa  

Petra Lundh ny riksåklagare

Regeringen utser Petra Lundh till ny riksåklagare och chef för
Åklagarmyndigheten. Petra Lundh tillträder anställningen som riksåklagare
den 1 september 2018.

Pressmeddelande (justitie- och inrikesminister Morgan Johansson): 
Ny riksåklagare och chef för åklagarmyndigheten  

Marie Heidenborg ny justitiekansler

Regeringen utser Mari Heidenborg till justitiekansler och chef för
Justitiekanslern. Marie Heidenborg tillträder anställningen som justitiekansler
den 1 september 2018.

Pressmeddelande (justitie- och inrikesminister Morgan Johansson): 
Ny justitiekansler och chef för Justitiekanslern 



Artikel från Näringsdepartementet

Beslut om tätare samarbete inom
AI och besöksnäringen när
nordiska ministrar möttes i
Stockholm
Publicerad 22 maj 2018

De nordiska länderna ska bli bättre på att samarbeta
inom bland annat artificiell intelligens (AI) och
besöksnäringen. Här finns konkurrens, men också stora
samarbetsmöjligheter som behöver tas tillvara. Det var
några av slutsatserna när de nordiska
näringsministrarna möttes i Stockholm den 15 maj.
I mitten på maj bjöd närings- och innovationsminister Mikael Damberg in de
nordiska näringsministerkollegorna för att diskutera nordiskt samarbete inom
artificiell intelligens, digitalisering inom besöksnäringen, förenklad
rapportering för små och medelstora företag samt smarta transporter. Dagen
inleddes i Rosenbad och avslutades med en inblick i den svenska
dataspelsbranschen på Tekniska museet.

Ett av de områden där det rör på sig extra snabbt är inom AI. Här
presenterade Finland sitt arbete inom området och det regeringsprogram som
finns för AI. I Finland prioriteras bland annat hälso- och sjukvård samt den
maritima sektorn.

– Den svenska regeringen har nyligen tagit fram en färdriktning för AI-
arbetet där åtgärder inom bland annat utbildning, innovation och forskning är
prioriterade. Vi har mycket att vinna på att samarbeta i Norden kring AI,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Deltagarna tog också beslut om att det gemensamma nordiska arbetet med
Nordic Smart Government ska vara ett av de viktigaste nordiska
näringspolitiska samarbetena under perioden 2018–20. Visionen är att
förenkla för företagare genom digitalisering av ekonomisk rapportering och
redovisning samt att bidra till forskning och utveckling kring nya lösningar
som kan skapa kundnytta och effektivisera myndigheternas verksamhet.

– Våra liv förenklas med de smarta mobilerna, men den offentliga
tjänsteutvecklingen har ännu inte på samma sätt förenklat för dem som
driver företag. Kan vi utveckla standarder inom digital redovisning för
företag i Norden, kan det även leda till internationellt genomslag, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

När det gällde smarta transporter informerade näringsministern om att
Sverige satsar på elvägar och att det kan göras mer på nordisk nivå inom
detta område. Här finns också ett stort intresse från fordonsindustrin.
Diskussionen avslutades med att näringsministrarna uttryckte sitt stöd till att
arbeta vidare med gröna och smarta transporter inom det nordiska
samarbetet.

Ministrarna diskuterade också aktuella utmaningar när det gäller
digitalisering och dess relation till turism och eventuella
samarbetsmöjligheter. Norden är en liten region med liknande kultur,
naturmiljö och politiskt system som kan marknadsföras och säljas in
tillsammans på olika marknader.

Efter ministermötet var det studiebesök på Tekniska Museet och
utställningen Play Beyond Play som är museets utställning om svensk
dataspelsindustri. Utställningen samlar bland annat aktörer inom svensk
spelindustri, flerårig forskning och erfarenhet av spelutställningar. Här fick
ministrarna bland annat lära sig att var tionde människa på jorden har spelat
ett svenskt dataspel.



Artikel från Näringsdepartementet

Hur rustar vi oss för
konjunkturskifte och omställning?
Publicerad 16 maj 2018

Det går bra för svensk industri. Tillväxten i
industriproduktionen är stark, varuexporten ökar och
investeringarna ligger på historiskt höga nivåer.
Samtidigt vet vi att ett konjunkturskifte kommer förr eller
senare. Den teknologiska utvecklingen går samtidigt
snabbt och det finns ett stort behov av
kompetensomställning. I början på maj bjöd regeringen
in till expertseminarium och industrisamtal för att
diskutera hur vi rustar Sverige för dessa parallella
utmaningar och vilka roller samhället respektive
industrin har.
Samtalen samarrangerades av regeringen, Almega och Industrirådet.
Representanter från industrins parter, företag, regioner, kommuner och
myndigheter deltog. Slutsatserna från expertseminariet bidrog till det
efterföljande industrisamtalet som är ett återkommande högnivåmöte mellan
ministrar och industrins parter där näringsminister Mikael Damberg och
finansminister Magdalena Andersson deltog.

– Det är en paradox att man i högkonjunktur inte har tid till
kompetensutveckling och i lågkonjunktur inte har råd, sa
Näringsdepartementets statssekreterare Niklas Johansson när han inledde
expertseminariet.

– De flesta bedömare tror att vi kan vänta oss en mer normal nedgång än
under finanskrisen 2008–2009. Men när det kommer en
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konjunkturavmattning kommer finanspolitiken sannolikt behöva spela en
viktigare roll än tidigare. En utmaning är att veta om en nedgång är
konjunkturellt eller strukturellt betingad, sa Karolina Ekholm,
statssekreterare vid Finansdepartementet.

"Vikten av kommunikation"

Hans Lindblad, generaldirektör för Riksgäldskontoret och statssekreterare
under finanskrisen, talade om vikten av att agera snabbt, tydligt och resolut
samt att undvika tillfälliga riktade åtgärder eftersom de ger mindre effekt än
breda och generella åtgärder. Han poängterade också vikten av
kommunikation – det handlar om att hela tiden berätta vad som görs.

Under expertseminariet framkom bland annat:

För företagen är det av största vikt att säkra kompetensen inför och
under ett konjunkturskifte.
Det offentliga kan bidra på många sätt. Det är viktigt att använda
befintliga strukturer och paletter av lösningar, att skapa handlingsplaner
och identifiera vad som kan skalas upp snabbt.
Korttidsarbetessystemet lyftes som centralt för att kunna behålla
personal i tillfälliga nedgångar, liksom att det borde vara mer
konkurrensneutralt utformat visavi Sveriges konkurrentländer.
Det behövs nya modeller för livslångt lärande.
Finanskrisen visade vikten av statliga verktyg, t ex företagslån från Almi
och exportkrediter från Exportkreditnämnden, när företagens
lånemöjligheter på den reguljära marknaden drastiskt försämras. Dessa
erfarenheter utgör en bra grund för att utforma välfungerande verktyg
för en framtida nedgång.

"Statsskulden på lägsta nivå sen 1977"

Många kloka tankar togs vidare till industrisamtalet med näringsminister
Mikael Damberg och finansminister Magdalena Andersson. Här deltog
representanter från Industrirådet och Almega. Särskilt inbjudna var också
AB Volvo, Holmen AB, WSP Sverige AB och Combient AB.

– Det är glädjande att det går så bra för svensk ekonomi och industri just nu,
men vi ska passa på att i goda tider diskutera hur man kan möta och till och
med använda en nedgång för att stå starkare sedan, inledde närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



– Den ekonomiska prognosen ser bra ut just nu, men vi ser risker för svensk
ekonomi – inte minst risken för en mer utbredd protektionism. Just därför är
det bra att vi har rustat Sverige, främst genom att vi har minskat statsskulden
med tio procentenheter under mandatperioden. Statsskulden är på sin lägsta
nivå sen 1977, sa finansminister Magdalena Andersson.

Under industrisamtalet talades det om att en konjunkturnedgång kommer att
driva på och förstärka den digitala strukturomvandlingen. Vidare
diskuterades kompetensomställningen och att det krävs en ny kultur för
livslångt lärande både på företagen och i utbildningssystemet. För företagen
är det framför allt viktigt att sprida affärerna och försöka arbeta
kontracykliskt. Från det offentliga efterfrågades konkurrenskraftigt system
för korttidsarbete samt incitament för investeringar i kompetensutveckling.



Artikel från Näringsdepartementet

Örebro imponerar inom AI och
industriell 3D-printing
Publicerad 28 mars 2018

Det händer mycket nu inom additiv tillverkning, så
kallad industriell 3d-printing, och artificiell intelligens
(AI). Region Örebro län och Örebro universitet är
exempel där det görs imponerande satsningar helt i linje
med regeringens samverkansprogram. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg besökte Örebro i
mars, där några av Sveriges toppforskare inom AI finns.
I mars fick Örebro universitet och Örebro region län besök av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Besöket inleddes med ett
rundabordssamtal om samverkan mellan innovation, näringsliv och
studenter. Studenterna finns med i olika sammanhang bland annat genom
Studentuppdrag, vars uppgift är att använda studenters kompetens genom
uthyrning till arbetsgivare. På så sätt får studenterna in en fot på
arbetsmarknaden genom extrajobb, uppsatspraktik och i slutänden kanske
fast arbete efter studierna.

Universitetet visade ministern de satsningar som gjorts inom AI och
universitetets robotlabb. På universitetet är flera av de cirka 50 forskarna
några av Sveriges toppforskare på området, och de deltar i internationella
och europeiska projekt. Örebros AI-forskning är i hög grad fokuserade på
tillämpad forskning, till exempel industriella fordon, smarta hem och
servicerobotar. Här finns också en ny AI-testbädd, AI.MEE, med särskilt
fokus på små och medelstora företag.

Smarter för yrkesverksamma
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Ministern besökte också fortbildningsprogrammet Smarter, som utbildar
yrkesverksamma inom AI och maskininlärning. Det är ett relativt nystartat
program som finansieras inom KK-stiftelsen och som gör det möjligt för
lärosäten och näringsliv att tillsammans skräddarsy flexibla kurser för redan
yrkesverksamma.

– Omställning är centralt för att Sverige ska kunna vara ledande i den
teknikrevolution som pågår just nu. Det är viktigt att vi jobbar med
vidareutbildning av dem som redan är i arbetslivet. Örebro universitet har
utvecklat korta kurser inom bland annat maskininlärning som industrin kan
skicka sina medarbetare på. Detta är bra exempel på livslångt lärande i
praktiken som vi behöver många fler av framöver, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Ledande miljöer för industriell 3D-printing

Örebro universitet, Örebroregionen och Karlskoga är en av Sveriges ledande
miljöer för industriell 3D-printing, så kallad additiv tillverkning (additive
manufacturing – AM). Bland annat genom Saab Dynamics och Lasertech,
som är framstående bolag på området. Regionalt har man också TTC,
Tillverkningstekniskt Centrum, där AM är en central komponent. Nyligen
startades också Amexci AB, en betydande gemensam satsning mellan ett
antal stora industriföretag, i syfte att hjälpa bolagen hitta nya
applikationsområden för additiv tillverkning. AM är ett prioriterat område i
regeringens samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material",
och flera Örebro-aktörer har deltagit i arbetet i samverkansprogrammet –
bland annat Saab Dynamics. I samverkansprogrammet har ett viktigt arbete
handlat om att samla och bättre koordinera de starkaste svenska miljöerna
inom AM, däribland Örebroregionen och Karlskoga.

– Örebro är en förebild för resten av Sverige och gör imponerande satsningar
som ligger helt i linje med regeringens samverkansprogram. Örebro är en
riktig förebild när det gäller prioritering – i linje med ambitionen att
regionerna bör arbeta med "smart specialisering" har man gjort tuffa
prioriteringar, säger Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Industripolitik, digitalisering och
EU:s inre marknad
Publicerad 15 mars 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor möttes
i Bryssel 12 mars behandlade de EU:s kommande
industripolitiska strategi och digitaliseringens betydelse
för konkurrenskraften. De diskuterade också
framgångar och utmaningar för EU:s inre marknad som
firar 25 år i år.

EU:s strategi för konkurrenskraft, tillväxt och
innovation

Ministrarna antog rådslutsatser om en industripolitisk strategi med åtgärder
för att stärka och modernisera den inre marknadens industriella bas.

Slutsatserna uppmanar EU-kommissionen att ta fram ett förslag till en
långsiktig strategi och en handlingsplan. Slutsatserna betonar att det behövs
ett ramverk som handlar om industrins anpassning och förmåga att dra nytta
av globalisering, digitalisering och krav på hållbarhet.

Digitaliseringen av EU:s ekonomi

Vid rådsmötet diskuterade ministrarna digitaliseringen av EU:s ekonomi.
Utgångspunkten för diskussionen var den årliga tillväxtöversikten som ingår i
den europeiska planeringsterminen för 2018.

I översikten konstaterar EU-kommissionen att EU:s ekonomi stärkts, bland
annat är utvecklingen inom tillväxt, sysselsättning och investeringar positiv.
EU-kommissionen påpekar samtidigt att digital innovation behöver
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prioriteras för att säkra tillväxten i framtiden.

Ministrarna konstaterade på mötet att behovet av prioriteringar på både
europeisk och nationell nivå behövs för att EU till fullo ska kunna dra nytta
av digitaliseringens möjligheter.

Inre marknaden firar 25 år

Ministrarna diskuterade hur EU-samarbetet bör gå vidare för att ytterligare
förbättra och fördjupa den inre marknaden.
Diskussionen handlade bland annat om de två strategierna
inremarknadsstrategin för varor och tjänster och digitala inre
marknadsstrategin. EU-kommissionen rapporterade om strategiernas effekter
inför att de snart löper ut.

- Att vara en del av den inre marknaden betyder oerhört mycket för Sverige.
Den har gett jobb, investeringar och ett konkurrenskraftigt näringsliv. Men
för att fortsätta utveckla den inre marknaden måste EU-samarbetet nu ta
vara på och dra nytta av alla de möjligheter som digitaliseringen ger oss, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg i samband med mötet.

Den inre marknaden skapades i och med att Maastrichtfördraget trädde i
kraft 1993 och har sedan dess bidragit till EU:s välstånd. 

För Sveriges del kan betydelsen av den inre marknaden inte nog betonas. Dit
går 74 procent svensk export och härifrån kommer 81 procent av importen.

Konkurrenskraftsavstämning

Ministrarna fick en lägesbild av den ökande betydelsen av tjänster i
ekonomin.

Avstämningen av konkurrenskraftsläget är en återkommande
dagordningspunkt för att bättre ta vara på möjligheter att påverka i
konkurrenskrafts- och tillväxtaspekter inom olika områden.

Övrigt

Ministrarna fick information om en särskild grupp som EU-kommissionen
ska inrätta. Syftet är att ge råd och att återkoppla till EU-kommissionen om
genomförandet av EU:s industripolitik och inför den kommande



industristrategin. Gruppens mandat är fram till hösten 2019.

Ministrarna fick också information om EU:s strategi för plast som ska följas
upp med förslag om lagstiftning.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företrädde Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s industripolitik och 25 år med
den inre marknaden
Publicerad 12 mars 2018

EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor möts i
Bryssel 12 mars. De ska behandla digitaliseringens
betydelse för konkurrenskraften och innehållet i EU:s
kommande industripolitiska strategi. De kommer också
att diskutera landvinningar och utmaningar för EU:s inre
marknad som i år firar 25 år.

Digitaliseringen av EU:s ekonomi

Vid rådsmötet ska ministrarna diskutera digitaliseringen av EU:s ekonomi.
Utgångspunkten är den årliga tillväxtöversikten som ingår i arbetet med den
europeiska planeringsterminen för 2018.

I översikten konstaterar EU-kommissionen att EU:s ekonomi stärkts,
tillväxten ökar, arbetslösheten minskar, investeringarna återhämtar sig och
de offentliga finanserna har förbättrats. Digital innovation nämns som ett
prioriterat område för att säkra tillväxten i framtiden.

Regeringen välkomnar att översikten uppmärksammar tillgång till utbildning
och stärkt digital kompetens. Regeringen anser att arbetet med att förbättra
industriell konkurrenskraft måste ta utgångspunkt i de stora samhälls- och
hållbarhetsutmaningarna som det globala klimatavtalet och Agenda 2030
avspeglar. Det handlar bland annat om att dra nytta av digitala framsteg,
skydda individer snarare än jobb, minska negativ miljöpåverkan och att ställa
om till en cirkulär ekonomi.

EU:s industripolitiska strategi för konkurrenskraft,
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tillväxt och innovation

Ministrarna ska anta rådslutsatser om en industripolitisk strategi som
innehåller åtgärder för att stärka och modernisera den inre marknadens
industriella bas.

EU-kommissionen presenterade hösten 2017 en lägesrapport över pågående
och planerade åtgärder för den inre marknaden, innovation, hållbarhet,
digitalisering, kompetensförsörjning och handel. Rådslutsatserna uppmanar
EU-kommissionen att ta fram ett förslag till en långsiktig industristrategi och
en handlingsplan. Slutsatserna betonar att det behövs ett ramverk som
handlar om industrins anpassning och förmåga att dra nytta av globalisering,
digitalisering och krav på hållbarhet.
Regeringen står bakom förslaget till rådslutsatser. Regeringen anser att
långsiktigt goda ramvillkor, en fördjupad inre marknad utan protektionism,
minskad administration, forskning och innovation och omställning till
resurseffektivt och hållbart näringsliv förbättrar industrins konkurrenskraft.

Inre marknaden firar 25 år

I år uppmärksammas 25-årsjubileet av den inre marknaden som skapades i
och med att Maastrichtfördraget trädde i kraft 1993.
Tiden för de två strategierna inremarknadsstrategin för varor och tjänster och
digitala inre marknadsstrategin löper snart ut. EU-kommissionen kommer att
informera strategiernas effekter och ministrarna kommer att utbyta
erfarenheter om inre marknadsfrågor.

Regeringen välkomnar uppmärksamheten av 25-årsjubiléet. För Sveriges del
kan betydelsen av den inre marknaden inte nog betonas. EU:s inre marknad
är Sveriges hemmamarknad. Dit går 74 procent svensk export och härifrån
kommer 81 procent av importen.

Regeringen anser att det trots framgångarna finns mycket kvar att göra.
Handelshinder och andra begränsningar påverkar fortfarande den fria
rörelsen av varor, tjänster, kapital och människor negativt. Regeringen ser att
arbetet med de två strategierna är centralt och att arbetet ska slutföras
planenligt till slutet av 2018.

Konkurrenskraftsavstämning

Avstämning av konkurrenskraftsläget är en återkommande dagordningspunkt



för att bättre ta vara på möjligheter att påverka i konkurrenskrafts- och
tillväxtaspekter inom andra politikområden.
Ministrarna kommer den här gången få en lägesbild av den ökande
betydelsen av tjänster i ekonomin.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens initiativ att fortsätta förbättra
EU:s konkurrenskraft med reformer som skapar jobb och tillväxt. Den fria
rörligheten för tjänster inom EU är viktig för att tillverkningsindustrin ska
kunna dra nytta av de potentiellt positiva effekterna av den så kallade
tjänstefieringen.

Övrigt

Konkurrenskraftsrådet kommer att informeras om en särskild grupp som EU-
kommissionen ska inrätta. Syftet är att ge råd och att återkoppla till EU-
kommissionen om genomförandet av EU:s industripolitik och inför
kommande industristrategi. Gruppens mandat är fram till hösten 2019.

Rådet kommer också att få information om EU:s strategi för plast som ska
följas upp med förslag om lagstiftning.



Artikel från Näringsdepartementet

Självkörande bussar - är det
framtidens kollektivtrafik?
Publicerad 08 februari 2018

Nu testas projektet Autopiloten i Kista, i västra
Stockholm i allmän trafik. En försöksverksamhet med
helautomatiska och elektrifierade minibussar.
Självkörande bussar kan bli ett viktigt komplement för
en bättre framkomlighet och för att underlätta
vardagsresor.
Nobina Technology är först ut att testa självkörande busar på allmän väg i
Sverige och i Skandinavien. Bussturen är öppen för allmänheten och
genomförs under ett halvår.

Anna Pernestål Brenden är forskare på KTH och involverad i
demonstrationen. Hon säger att frågan är inte om utan när självkörande bilar
och bussar kommer att vara en vanlig syn på våra vägar.

- Det är många forskare eniga om, liksom att de självkörande bilarna har
potentialen att förändra samhället från grunden, både vad gäller transporter
och rörlighet, säger Anna Pernestål Brenden.

– Självkörande fordon är hajp just nu och de kommer att komma. En sak är
extra intressant, och det är att det går mycket snabbt. Hade någon frågat en
forskare för fem år sedan när de självkörande bilarna skulle finns på våra
gator skulle svaret vara år 2040. För två år sedan hade svaret blivit 2030 och
idag säger tillverkarna "runt 2020". Vanligtvis brukar teknikutveckling ta
längre tid än man tänkt sig, säger Anna.

– Det är svårt att avgöra vilka effekterna blir av självkörande fordon. Å ena
sidan blir de säkrare och de kan öka tillgängligheten för många, till exempel
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skulle de som inte har körkort kunna "köra bil". Å andra sidan visar flera
forskningsstudier att självkörande bilar sannolikt leder till att det blir fler
bilar som kör på gatorna, och därmed ökar energiåtgången och risken för
trängsel. Hur vi kommer att använda självkörande fordon - delat och som en
del i kollektivtrafiken, eller för privat bruk – kommer att avgöra vilka
konsekvenserna blir för samhälle och miljö, säger Anna avslutningsvis.



Artikel från Näringsdepartementet

Smart City Sweden – Sveriges
skyltfönster mot omvärlden
Publicerad 21 december 2017

I maj 2017 invigdes den nationella export- och
investeringsplattformen Smart City Sweden.
Regeringssatsningen som drivs av IVL Svenska
Miljöinstitutet har som mål att dubblera spridningen av
svenska miljö- och klimatlösningar på 10 år. Hittills har
Smart City Sweden haft över 1700 nationella och
internationella besökare.
Enligt Hanna Eriksson Lagerberg, ansvarig för Smart City Sweden, fungerar
plattformen som ett skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar gentemot
den internationella marknaden. Här presenteras företag och goda exempel
från hela landet, där den gemensamma nämnaren är hållbar stadsutveckling.
Hanna Eriksson Lagerberg poängterar vikten av och intresset för svenska
hållbarhetslösningar och innovationer.

Sverige nummer ett i OECD

– FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Vi har kommit långt och bör
dela med oss av våra kunskaper och tjänster. Genom att bygga upp
samarbeten mellan Sverige och andra länder kan vi bidra till att uppnå FN:s
globala hållbarhetsmål till 2030.

Hittills har över 1700 intressenter besökt huvudkontoret som är placerat i
Hammarby Sjöstad i Stockholm. Här har de möjlighet att ta del av
företagsutställningar och presentationer. Hanna Eriksson Lagerberg
understryker det nationella perspektivet och att plattformen ska fånga in hela
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Sverige.

– Vi samarbetar bland andra med ASSET - Föreningen Svensk Miljöteknik
som representerar över 1500 svenska företag från hela landet. Framöver
kommer Smart City Sweden att utöka verksamheten genom att förstärka
regionerna i syfte att identifiera de regionala styrkorna inom olika områden
rörande hållbar stadsutveckling.

VR för att göra innovation tillgänglig

När det gäller huvudkontoret är målet att utveckla konceptet. Utöver
miljöteknik kommer även frågor som handlar om digitalisering, planering och
social innovation att inkluderas och visas upp. Smart City Sweden tar nu
fram marknadsföringsmaterial som alla främjandeorganisationer kan ta del
av. Det finns även planer på att använda VR-teknik.

– Vi kommer att ge besökare möjlighet att använda VR-glasögon och
virtuellt besöka olika stadsdelar i Sverige och till exempel titta på hur biogas
produceras i Linköping. Detta är en teknik som vi också kan använda på
utlandsmyndigheterna. På så sätt kan intressenter ta del av svensk innovation
även från deras hemland.

En plattform som för aktörer samman

Smart City Sweden sammanför också svenska och internationella aktörer på
de olika marknaderna. För att en utländsk aktör ska få ta del av plattformen
behöver det finnas ett intresse för att utveckla policy eller konkreta
samarbeten som kan leda till affärsmöjligheter för svenska företag.

– Vi tar emot aktörernas förfrågan och ber dem specificera sina behov. Vi
kopplar sedan samman dem med en relevant motpart från den svenska
marknaden. För att aktören ska ha möjlighet till detta måste det finnas en
tydlig möjlighet till samarbete, då projektet syftar till att främja export och
investeringar.

Projektet initierades av den sittande regeringen och tilldelas enligt
budgetpropositionen 25 miljoner kronor under 2018 och 50 miljoner kronor
per år fram till och med 2021.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Gröna jobb för långtidsarbetslösa
och nyanlända
Publicerad 13 december 2017

Skogsstyrelsen har tillsammans med 25 andra
myndigheter fått i uppdrag att tillvarata den
jobbpotential som finns inom de gröna näringarna.
Målgruppen för de gröna jobben är nyanlända och
personer som varit utan arbete en längre tid.
Satsningen på gröna jobb ingår i regeringens arbete med enklare vägar till
jobb i näringslivet och är en del av budgetpropositionen för 2018.

– Arbetslösheten sjunker men vi måste intensifiera arbetet med de grupper
som står långt från arbetsmarknaden. Ett antal myndigheter får nu i uppdrag
att rusta grupper långt från arbetsmarknaden till fortsatt anställning i
näringslivet och samtidigt se till att eftersatta behov åtgärdas. Det kan handla
om att rusta upp vandringsleder, röja sly och städa stränder, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

– Utmaningarna på arbetsmarknaden i dag handlar framförallt om att
nyanlända och långtidsarbetslösa ska få jobb. Samtidigt vet vi att företag i de
gröna näringarna har svårt att växa för att det saknas arbetskraft. Tanken är
att uppdraget även ska gynna näringslivet genom att bidra till bättre
kompetensförsörjning, fortsätter Mikael Damberg.

Myndigheternas uppdrag
Uppdraget "Tillvarata jobbpotential i de gröna näringarna" ges till följande
myndigheter: Skogsstyrelsen, Sveriges geologiska undersökning, Trafikverket
och Naturvårdsverket, de 21 Länsstyrelserna samt Arbetsförmedlingen.
Arbetsförmedlingen bidrar utifrån sitt ansvar inom arbetsmarknadspolitiken.
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Till övriga myndigheter avsätts 270 miljoner kronor 2018. Skogsstyrelsen ska
koordinera och samordna så att myndigheternas insatser kompletterar
varandra. Insatserna från myndigheterna ska utformas så att de ger
deltagarna den kompetens som efterfrågas av näringslivet inom de gröna
näringarna. Målet är att de ska få anställning i näringslivet.

Redovisning
Skogsstyrelsen ska den 17 januari 2018 lämna en bedömning av hur många
arbetssökande som kommer att omfattas 2018 samt en uppskattning gällande
2019 och 2020. Skogsstyrelsen ska på basis av underlag från myndigheterna
lämna en delredovisning av genomförandet senast den 1 maj 2018.
Delredovisning ska också lämnas den 1 oktober 2018 och den 1 oktober
2019. Slutredovisning lämnas den 15 februari 2021.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige – ett land att besöka
Publicerad 07 december 2017

Den 4 december tog närings- och innovationsminister
Mikael Damberg emot slutbetänkandet Ett land att
besöka - En samlad politik för hållbar turism och
växande besöksnäring som överlämnades av Britt
Bohlin på POP House i Stockholm.
Besöksnäringen skapar jobb i hela Sverige och ger ofta unga människor och
personer med utländsk bakgrund en väg in på arbetsmarknaden. Förra året
ökade andelen sysselsatta inom besöksnäringen med 6,9 procent. Totalt är
nästan 169 000 personer sysselsatta inom turism. Näringen utgör också en
allt större del av den svenska exporten. Turismens exportvärde på 120
miljarder kronor kan till exempel jämföras med järn och stålexporten som
under 2016 uppgick till 51 miljarder.

Regeringen tillsatte under 2016 utredningen "En sammanhållen politik för
hållbar turism och växande besöksnäring" och utsåg Britt Bohlin till särskild
utredare. Syftet med utredningen var att ge regeringen underlag för att stärka
besöksnäringen som export- och jobbmotor i hela Sverige. Inom ramen för
utredningens arbete har cirka 800 företagare, ideellt engagerade och
offentliga företrädare i Sveriges alla län fått komma till tals för att belysa
problem och utvecklingsmöjligheter inom näringen.

Utredningens huvudförslag är att regeringen föreslår att riksdagen fattar
beslut om ett nytt övergripande politiskt mål för hållbar turism och växande
besöksnäring: att öka besöksnäringens och turismens bidrag till hållbar
ekonomisk, social och miljömässig utveckling i hela landet.

Utredningens förslag och analyser ska nu gås igenom på
Näringsdepartementet.
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Artikel från Näringsdepartementet

EU-beslut om digital medborgar-
och företagarservice
Publicerad 06 december 2017

När EU-ländernas ministrar för konkurrenskraftsfrågor
träffades 30 november ställde de sig bakom förslaget
om en gemensam digital portal. Frågan går nu vidare till
förhandling med Europaparlamentet. EU:s förnyade
industripolitiska strategi stod också på dagordningen.

En gemensam digital ingång

Konkurrenskraftsrådet fattade beslut om inriktningen på en kommande
förordning för en gemensam digital portal. Portalen är en del i EU-
kommissionens strategi för en digital inre marknad.

Den gemensamma digitala portalen syftar till att information för medborgare
och företag om regler, rättigheter och krav som gäller på EU- och nationell
nivå ska vara lättillgänglig. Det handlar om korrekt, lättåtkomlig och
användbar information inom främst utbildning, socialförsäkringar, hälsa och
att driva företag. Förslaget bygger på den så kallade engångsprincipen som
innebär att medborgare och företag endast ska behöva tillhandahålla en
handling en gång och att elektroniska dokument som utfärdas av ett
medlemsland ska kunna användas av myndigheter i hela EU.

En ny industripolitisk strategi

Ministrarna antog rådslutsatser om att utveckla en industripolitisk strategi för
EU med räckvidd bortom 2030. Strategin inkluderar mål på medellång och
lång sikt samt en handlingsplan för att stärka och modernisera den inre
marknadens industriella bas.
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En rapport från ordförandeskapet låg till grund för diskussionen liksom
kommissionens meddelande om EU:s industripolitik som presenterades
tidigare i höst. Meddelandet innehåller en lägesrapport över åtgärder som är
igång eller planeras på EU-nivå som har bäring på industriella frågor.

Information om flera frågor

Ministrarna informerades om läget i förhandlingarna mellan rådet och
Europaparlamentet om omotiverad geoblockering. Det handlar om åtgärder
för att förhindra diskriminering baserad på kundens nationalitet,
bosättningsort eller etableringsort vid köp av varor och tjänster inom
unionen.

Ministrarna informerades också om EU-kommissionens arbete med förslaget
till en förordning om det europeiska försvarsindustriprogrammet, EDIDP.

Därtill gicks läget igenom för arbetet inom ramen för den digitala inre
marknadsstrategin, DSM, som är planerad att slutföras i december 2018. Ett
enhetligt patentsystem, handlingsplan för små och medelstora företag och
EU-kommissionens upphandlingspaket ingår bland annat i
marknadsstrategin.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företrädde Sverige på
Konkurrenskraftsrådets möte som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Beslut om industripolitik och digital
medborgar- och företagarservice
Publicerad 28 november 2017

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor träffas
den 30 november står EU:s förnyade industripolitiska
strategi på dagordningen. Avsikten är att ta fram en
strategi som stakar ut åtgärder som stärker och
utvecklar EU:s industriella bas. Ministrarna fattar också
beslut om att inleda förhandling med
Europaparlamentet om en gemensam digital portal.

Förslag om en gemensam digital ingång

Konkurrenskraftsrådet förväntas fatta beslut om inriktningen på en
kommande förordning för en gemensam digital portal. Förslaget ingår i EU-
kommissionens strategi för en digital inre marknad som lanserades våren
2015.

– Den digitala portalen kan bli ett viktigt verktyg för att främja handel och
underlätta gränsöverskridande aktiviteter för både människor och företag.
Inom industripolitiken ska Sverige föra fram behovet av fokus på innovation
för att hantera samhällsutmaningar och ökad konkurrenskraft, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Förslaget syftar till att information för medborgare och företag om regler,
rättigheter och krav som gäller på EU- och nationell nivå ska vara
lättillgänglig. Det handlar om korrekt, lättåtkomlig och användbar
information inom främst utbildning, socialförsäkringar, hälsa och att driva
företag. Förslaget bygger på den så kallade engångsprincipen som innebär att
medborgare och företag endast behöver tillhandahållas en handling en gång
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och att elektroniska dokument som utfärdas av ett medlemsland ska kunna
användas av myndigheter i hela EU.

Regeringen står bakom engångsprincipen och välkomnar förslaget eftersom
det förenklar för både medborgare och företagare och bidrar till utvecklingen
av den inre digitala marknaden. Regeringen anser att kostnaderna på EU-
nivå för att genomföra förslaget bör täckas av redan avsatta medel. Genom
kompromissförslaget som nu läggs fram har genomförandetiden förlängts för
att underlätta för såväl den tekniska som den ekonomiska anpassningen för
våra myndigheter.

Avstämning av EU:s konkurrenskraft

Ministrarna kommer att ta sig an den lägesrapport om EU:s industriella
konkurrenskraft som EU-kommissionen presenterade tidigare i höst. Den
innehåller pågående och kommande åtgärder och upprepar EU:s mål om att
höja industrins bidrag till BNP till minst 20 procent år 2020.

Regeringen driver principerna om en fördjupad inre marknad utan
protektionism, minskad administrativ börda, att stimulera forskning och
innovation och omställning till ett resurseffektivt och hållbart näringsliv.
Regeringen ser positivt på en konstruktiv diskussion om mål och indikatorer
för EU:s framtida industripolitik.

En ny industripolitisk strategi

Konkurrenskraftsrådet kommer att anta rådslutsatser om att utveckla en
förnyad industripolitisk strategi för EU. Tidsperspektivet sträcker sig bortom
2030, och inkluderar mål på medellång och lång sikt samt en handlingsplan
för att stärka och modernisera den inre marknadens industriella bas.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser om en ny industripolitisk
strategi och handlingsplan.

Information om läget i flera frågor

Ministrarna kommer att få information om läget i förhandlingarna mellan
rådet och Europaparlamentet om omotiverad geoblockering. Det handlar om
åtgärder för att förhindra diskriminering baserad på kundens nationalitet,
bosättningsort eller etableringsort vid köp av varor och tjänster inom
unionen.



Ministrarna informeras också om EU-kommissionens arbete med förslaget
till en förordning om det europeiska försvarsindustriprogrammet, EDIDP.

Därtill förväntas ministrarna få en lägesbeskrivning om arbetet inom ramen
för den digitala inre marknadsstrategin, DSM, som är planerad att slutföras i
december 2018. På mötet kommer tre specifika frågor som ingår i
marknadsstrategin också att tas upp. Det handlar om att få ingång ett
enhetligt patentsystem. Diskussionen tas upp på svenskt initiativ. De andra
frågorna handlar om en handlingsplan för små och medelstora företag, EU-
kommissionens nyligen presenterade upphandlingspaket, spårbarhet och
märkning av tobaksprodukter.

Det kommande bulgariska ordförandeskapets arbetsprogram kommer också
att beröras.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företräder Sverige på
Konkurrenskraftsrådets möte som äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Productive 4.0 –
informationstekniken som tar
produktionsindustrin till nya nivåer
Publicerad 22 november 2017 Uppdaterad 29 november 2017

19 länder och 108 aktörer från hela Europa är med i
flaggskeppsprojektet Productive 4.0, som ska främja
utveckling av teknik som möjliggör digitalisering i
industrin. EU-projektet leds delvis från Sverige och ger
industriaktörer möjlighet att producera och utveckla sina
produkter på ett helt nytt sätt och i ökad takt.
Professor Jerker Delsing vid Luleå Tekniska Universitet leder den svenska
insatsen. Han berättar att syftet är att bana väg för teknologi som gör det
möjligt att integrera kunskap mellan olika delar av ett produktions system –
både inom företag och mellan aktörer. Regeringens strategiska
samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material" har pekat ut
digital infrastruktur för industrin och industriella testbäddar som centrala.
Projektet ligger därmed helt i linje med de svenska prioriteringarna.

– Idag är det möjligt för ett företag att samla in information från olika delar
av sitt produktionssystem. Utmaningen är att få de skilda systemen inom
delarna att interagera och dela information och på så sätt effektivisera
produktionen och produktutveckling. Exempelvis kan information som
uppstår i slutskedet av produktionen ha stor betydelse för till exempel
produktdesign, säger Jerker Delsing.

Fokuserar på systemarkitekturen

Det svenska teamet fokuserar främst på systemarkitekturen för
produktionsautomation och digitalisering. Avsikten är att utveckla
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morgondagens plattform för digitalisering av industrin. Detta kommer bli en
viktig bas för digitaliseringen av hela Europas industri. Ett exempel på
användning är att ett företag kan följa hur en produkt används hos slutkund.
Produktanvändningen varierar mellan olika regioner och länder varför
producenten är intresserad av att anpassa produkten efter de krav som ställs i
respektive land. Jerker Delsing menar att vissa scenarion är högaktuella i
Sverige.

– Idag kan vi läsa att varor som beställs på nätet ska kunna levereras inom
fyra timmar. För att detta ska fungera behöver lastbilarna veta vart de ska,
var varorna ska hämtas, hur de är sorterade och mycket mer. Byggandet av
ett system som kan hantera detta är inte billigt, något som i slutändan betalas
av kunden. Priset på varor kommer öka och vissa produkter kommer bli så
dyra att de aldrig kommer köpas. Redan erhållna resultat visar på att den
framtida tekniken kraftigt bidra till sänkta utvecklingskostnader och
tillhörande effektiviseringar., säger han.

Ett svenskt medverkande företag är IT-företaget BNearIT i Luleå. De
kommer att ha en central roll och därmed göra skillnad för hela industrin.
Vidare deltar AB Volvo i ett delprojekt som handlar om att bygga
morgondagens produktionslinor och testbäddar. Deltagandet gör det möjligt
för dem att göra sin produktion snabbare och mer flexibel.

Kan dela med sig av information

Jerker Delsing menar att kostnadsaspekten gör satsningen intressant både för
företag och slutkund. Tidigare liknande projekt har visat att företag kan
skära ner sina systemutvecklingskostnader med 60 till 80 procent. Sedan
finns även möjligheten att dra vinning av sin information.

– Vi har börjat nysta i något helt nytt – nanobetalning Detta innebär att ett
företag kan välja att dela med sig av information till andra aktörer, mot en
avgift. Genom en automatisk tjänst flyttas pengar från en aktör till en annan
och informationen görs tillgänglig, säger Jerker Delsing.
Informationssamarbetet mellan olika aktörer bygger på förtroende, något
som enligt Jerker Delsing stärkts under de senaste åren. Företagen har sett
prov på vilka vinster som går att hämta och är därför positiva till att engagera
sig.

Den totala finansieringen för hela projektet uppgår till 100 miljoner euro.
Den svenska satsningen omfattar nästan 75 miljoner kronor. Finansiärer är
EU-kommissionen, deltagande svenska parter och statens



innovationsmyndighet Vinnova. Målet år 2020 är att framstegen som gjorts
implementeras i nya affärer och arbetssätt hos deltagande företag.



Artikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Industrisamtal med fokus på
cybersäkerhet och minskade
processutsläpp
Publicerad 20 november 2017

Cybersäkerhet är en viktig faktor för att näringslivet
framgångsrikt ska kunna dra nytta av digitaliseringens
möjligheter. Hur skyddar vi oss och hur kan
säkerhetsfrågan bidra till industrins konkurrenskraft?
Hur kan Industriklivet bäst stödja tekniksprång och
behövs det insatser för att öka efterfrågan på hållbar
råvara i andra delar av värdekedjan?
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och Isabella Lövin,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister, träffade den 6 november företrädare för industrin för
att diskutera två teman – cybersäkerhet och tekniksprång för minskade
processutsläpp. Vid mötet medverkade även Alf Karlsson, statssekreterare
hos bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson samt Charlotte
Svensson, statssekreterare hos justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Sverige ska vara bäst i världen på att ta vara på
digitaliseringens möjligheter

Några av de områden som diskuterades av deltagarna under industrisamtalet
var hur viktigt det är att öka medvetenheten om cybersäkerhet i alla företag
och på alla nivåer i företagen, att utveckla och främja standarder för it-
säkerhet och att inte låta rädslor hindra innovation och utveckling. Digitalt
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kompetenta och trygga människor har möjlighet att driva innovation. Digital
trygghet är även ett av delmålen i digitaliseringsstrategin För ett hållbart
digitaliserat Sverige. De fem delmålen är digital kompetens, digital trygghet,
digital innovation, digital ledning och digital infrastruktur.Det övergripande
målet med digitaliseringsstrategin är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter.

Digitaliseringen är inte en framtidsfråga utan den händer
här och nu

Kraftsamling kring samverkan mellan privat och offentligt för att hantera
risker och hot, tillgång till rätt kompetens och en säker infrastruktur var
andra områden som lyftes av deltagarna.

Människor måste kunna känna sig trygga i att känslig information inte
hamnar i fel händer. Därför har regeringen tagit fram en nationell strategi för
samhällets informations- och cybersäkerhet som ska bidra till att skapa
långsiktiga förutsättningar för samhällets aktörer att arbeta effektivt med
informations- och cybersäkerhet samt höja medvetenheten och kunskapen i
hela samhället.

Svenska industrins ledande roll

De företag och länder som går före i teknikomställningen kommer att få stora
konkurrensfördelar. Regeringsförklaringen understryker att svensk industri
ska vara ledande i klimatomställningen. Och därför har regeringen lanserat
"Industriklivet" som är en långsiktig satsning för att förbereda den svenska
industrin inför framtiden. Syftet är att stödja industrin att minska
processutsläppen för att nå de klimatpolitiska målen. Satsningen består både
av stöd till förstudier, bland annat detaljerade projekteringsstudier, och stöd
till investeringar. Industrins omställning är avgörande både för att säkra
svenska jobb och kraftigt minska utsläppen.

Expertseminarium och industrisamtal hänger ihop

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium om cybersäkerhet under
ledning av statssekreterare Eva Lindström, Näringsdepartementet. Där
medverkade också statssekreterare Niklas Johansson, även han från
Näringsdepartementet. Deltagarna diskuterade och gav inspel med
utgångspunkt i frågeställningarna nedan, som sedan fördjupades under
industrisamtalet.



• Vad behöver företagen göra för att öka sin egen säkerhet?
• Vad kan det offentliga och parterna göra för att stötta företagens arbete?
• Vad är statens roll för att stärka cybersäkerheten? Hur behöver den
utvecklas?
• Vad behöver vi göra gemensamt för att öka den grundläggande
cybersäkerheten?



Artikel från Näringsdepartementet

Testbäddar för morgondagens
material – ett hållbart steg inom
svensk produktion
Publicerad 31 oktober 2017

Projektet ”Testbäddar för framtidens produktion av lätta
produkter med smarta materiallösningar” inleddes i juni
2017. Genom två fysiska testbäddar och ett nationellt
nätverk av engagerade aktörer är målet att skapa en
samverkansmiljö som främjar hållbar produktutveckling
i Sverige.
Olofström och Piteå är platserna där de fysiska testbäddarna kommer att
utvecklas, platsvalet baseras på efterfrågan från industrin och den kompetens
som finns i närområdet. Projektet är en del av regeringens strategiska
samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material" och faller under
det strategiska innovationsprogrammet "Metalliska Material" som leds av
Jernkontoret. Hos testbäddarna kan företag, forskare och andra intressenter
utveckla och testa sina material eller produkter. Enligt projektledaren Boel
Wadman är syftet att skapa en miljö där produkter inte stressas fram på
grund av kommersiella faktorer.

– När en ny produkt utvecklas kan den ofta inte använda de allra nyaste och
smartaste materialen på grund av att alla tester som krävs för att godkänna
dem tar för lång tid.. Vi vill skapa frizoner där dessa produkter kan utvecklas
och där vi kan testa olika idéer och komponenter snabbare och mera
målinriktat.

Hållbarhet är en central del av projektet och fungerar som en röd tråd genom
de tester som utförs. Några exempel är hur skadliga delar av ett material kan
bytas ut mot mer miljövänliga, samt hur tyngre komponenter kan ersättas
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med lättare för att minska bränsleanvändningen inom flyg- och
transportindustrin. Boel Wadman poängterar vikten av att Sverige går i
fronten för hållbar utveckling med syftet att förbli konkurrenskraftigt.

– Om vi inte arbetar hållbart kommer den svenska utvecklingen att halka
efter, samtidigt som efterfrågan på miljövänliga material växer. Idag måste vi
se allt i ett helhetsperspektiv, från källan där vi utvinner råmaterialet till
möjligheten att återanvända material eller hela komponenter. Att arbeta
hållbart förbättrar på så sätt på flera fronter, från arbetsvillkor till
miljövänlighet.

Utöver de fysiska testmiljöerna är målet att skapa ett virtuellt nätverk av
aktörer som kan ta hjälp av varandra för att utvecklas. Här ingår forskare,
stora kommersiella aktörer, underleverantörer, startups och andra
intressenter. Boel Wadman menar att det är just samverkan som skiljer ut
Sverige på den internationella marknaden.

– Vi vill att en aktör ska kunna komma med en förfrågan och att en annan
inom nätverket svarar upp. Sverige är inte störst och vassast på allt inom
forskning och innovation, men vi är absolut bäst på samverkan. När jag
möter personer som är verksamma i andra länder imponeras de av de nätverk
och samarbeten vi har i Sverige.

Just nu pågår det pilotprojekt som har som mål att utveckla testbäddens
format och arbetsmetoder. Fram till 2021 kommer en rad piloter genomföras
för att sedan mynna ut i en väl förankrad sammankopplad testbädd som är
självgående. Arbetet inleddes i juni 2017 och har beviljats 17 miljoner i
finansiering från Sveriges innovationsmyndighet Vinnova, fördelat på fyra år.



Artikel från Näringsdepartementet

Civilingenjör 4.0 – en
utbildningssatsning inom
innovation
Publicerad 25 september 2017

Civilingenjör 4.0 är en kompetensfrämjande
utbildningssatsning som fokuserar på civilingenjörer
med inriktning mot produktionsteknik. De första
kurserna har premiär redan våren 2018.
Kompetensförsörjning är en viktig fråga för regeringens strategiska
samverkansprogram. Civilingenjör 4.0 har som målsättning att tillgodose de
kunskapsbehov som uppstår allteftersom industrin utvecklas. Produkter blir
mer IT-teknisk avancerade, tillverkningsindustrin digitaliseras och internet
anpassas. Enligt Bengt-Göran Rosen, professor i maskinteknik vid
Högskolan i Halmstad, behöver dagens civilingenjörer bredare kompetens än
någonsin.

– Vi är på väg in i den fjärde industriella revolutionen och världen utvecklas i
allt snabbare takt. Aktörer måste kunna dra nytta av möjligheterna med en
digitaliserad och uppkopplad industri i syfte att vara konkurranskraftiga.

För att möta behoven har elva utbildningsområden kartlagts från vilka
kurserna sedan utvecklas. Till våren förväntas de första studenterna kunna
fördjupa sig i ämnen som 3D produktion och samarbetet mellan robotar och
människor. Kurserna behandlar både teoretiska och operativa aspekter, på
platsbunden samt distansbaserad basis.
Bengt-Göran Rosen tillhör Svenska Produktionsakademien som tillsammans
med arbetsgivarorganisationen Teknikföretagen är grundare av projektet.
Projektet är även en del av det strategiska innovationsprogrammet
Produktion 2030, som stöds av Vinnova, Energimyndigheten och Formas.
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Innan sommaren beviljade Vinnova tio miljoner kronor i finansiering.

Nästa steg är att attrahera deltagare. Bengt-Göran Rosen tror att det
holistiska perspektivet kommer att vara en central del. Genom att visa på
variationen av områden som dessa kompetenser kan appliceras på är målet
att nå en bred bas av sökande. Primärt civilingenjörer, studenter och
yrkesverksamma, men även personer inom andra relevanta utbildningar.
Projektet arbetar aktivt med ett jämställdhetsperspektiv och hoppas att
många kvinnor söker in.
Anders Jörnesten, departementssekreterare vid Utbildningsdepartementet, är
mycket positiv till satsningen och menar att komptensfrämjande projekt är
centrala för att Sverige ska förbli konkurrenskraftigt.

– Vidareutbildning är ofta en självklar del inom andra områden såsom
vården, men det måste också bli en del av ingenjörssektor. Om företag ska
kunna fortsätta sin innovationsutveckling är det viktigt att både studerande
och yrkesverksamma har möjlighet att spetsa sin kompetens.

Vidare poängterar han hur satsningen kan komma att fungerar som en viktig
inspirationsfaktor.

– Lärosäten som ännu inte är kopplade till projektet kan ta del av konceptet
och utveckla sina verksamheter. Detta leder på så sätt till en positiv
dominoeffekt på flera fronter.

Enligt Bengt-Göran Rosén kommer Civilingenjör 4.0 kontinuerligt att
leverera kurser under perioden 2017-2021. Projektet kommer även ta fram
minst en sammanhållen utbildning, både för högskolorna samt industrin, som
planeras starta senast 2019. Han uppmanar fler intressenter att engagera sig i
projektet.



Artikel från Näringsdepartementet

Bättre att innovationen händer här
än någon annanstans
Publicerad 25 september 2017 Uppdaterad 10 oktober 2017

På ABB:s satsning Synerleap får små
innovationsföretag möjlighet att utveckla sina produkter
med ABB i ryggen. – Tiden mellan idé och när
produkten finns på marknaden kortas betydligt. Nyckeln
är att företagen är på plats hos oss, det stora företaget.
Vi löser mycket när vi träffas vid kaffeautomaten, säger
Peter Löfgren, vd på Synerleap.
Omkring 20 små innovationsföretag sitter på Synerleap, som ligger i ABB:s
lokaler i Västerås. Där jobbar de, tätt intill ABB:s egen personal, med målet
att ta ut sina produkter på marknaden.

– Företagen som sitter på Synerleap är små snabbväxande företag, som
kommit ganska långt i utvecklingen. De är ofta redo att ta steget ut på
marknaden, gärna globalt, men som kan behöva en sista skjuts för att lyckas,
säger Peter Löfgren.

Genom att sitta på Synerleap får de små företagen tillgång till ABB:s
infrastruktur, kontakter, data och underlag, som tidigare forskning, och inte
minst robot- och tekniklabb. Det mest avgörande för företagens framgång är
ändå tillgången till kunskapen "hur det funkar på ett stort företag".

– Vi fokuserar inte på ABB på den här arenan. Allt sker på småbolagens
villkor. Visst, det kommer mycket tillbaka till oss. Vi får många ögon på oss
när småföretagen får investerarkapital eller lanserar en lyckad produkt på
marknaden. Bättre att innovationen sker här än någon annanstans, säger
Peter.
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Det tog bara ett halvår från att Peter Löfgren fått idén att starta en hub på
ABB till invigningen, när kungen var på plats och bandet klipptes av bland
andra ABB:s vd Ulrich Spiesshofer och energiminister Ibraham Baylan i
september 2016. Den interna förankringen gick snabbt, men så hade det nog
inte sett ut för 15 år sen.

– Tidigare hade det nog varit lätt att bara se risker. Teknikutvecklingen är så
mycket snabbare i dag, så vi måste öppna oss och kroka arm med andra. I
ABB har vi haft entreprenörsanda i 125 år, vi måste våga tänka nytt på alla
fronter.

Ett av företagen som sitter på Synerleap är BoldArc.

– Synerleap har varit en stor hjälp för oss. Som litet företag blir man synlig
på ett annat sätt och får access till rätt personer så att vi vågar utveckla ny
teknik som används, säger Tobias Fröberg, vd på BoldArc.

BoldArc använder dataspelsteknik för att visualisera allt från interiöra och
exteriöra miljöer till att kunna träna maskinoperatörer och servicetekniker på
nya moment – så inlärningen sätter sig i muskelminnet.

– Jag kan komma på minst tre positiva effekter med Synerleap: kortare
säljcykler, access till ABB:s forskningsenhet och stärkt varumärke, säger
Tobias Fröberg.

I början vände sig företaget till fastighets- och inredningsbranschen, men när
Tobias Fröberg kom i kontakt med Synerleap och fick insikt i ABB:s
processer vidgades vyerna. Nu har företaget breddat sig och erbjuder också
virtual training, där den som ska lära sig något nytt sätter på sig VR-glasögon
och "förflyttas" till rätt miljö.

På Synerleap arrangeras events nästan varje vecka där externa och interna
personer får möjlighet att träffa innovationsföretagen. Dessutom pågår en
ständig dialog mellan innovationsföretagen själva.

– Det går att jacka in direkt med andra, som också är små och nya. Faktiskt
var det på just ett kontorshotell där det satt flera startups som jag, ekonomen,
träffade dataspelsutvecklarna och fick idén till BoldArc. I och med
digitaliseringen blir startupscenen större och större. Det blir mindre fokus på
konkurrens och mer på samarbete. Då måste det finnas ställen där olika
företag träffas, säger Tobias Fröberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Stora och små företag behöver
och kompletterar varandra
Publicerad 25 september 2017

– Nästa stora innovation kommer sannolikt från ett litet
företag, men stora etablerade företag har ofta
kompletterande resurser och kompetenser som krävs
för att skala upp innovationen. I dagens globala
samhälle kan det dessutom gå ganska fort om det är en
riktigt bra idé. Det säger Martin Andersson, som är
ekonomiforskare och professor i Industriell Ekonomi vid
Blekinge tekniska högskola.
Svensk industri har historiskt spelat en viktig roll för Sverige och har även i
dag kvar den positionen. Allt tyder på att svenska industrin fortsätter att vara
viktig.

– De stora företagen inom svensk industri är ankarföretagen i
kunskapsekonomin. Det är de som står för huvuddelen av industrins
forskning och utveckling, men många industriföretag behöver energin och
nytänkandet som mindre företag kan stå för, säger Martin Andersson.

Både stora och små företag är väsentliga för näringslivets utveckling och
industriell dynamik. De anställda på det lilla företaget ser nya saker,
identifiera problem och testa olika lösningar. Medarbetare på det stora
företaget kan jobba i industriell kontext, vet hur det är att sälja på en global
marknad och har ofta kunskaper om hur man kan skala upp och
industrialisera en idé eller produkt.

– Ekonomin behöver experimenterande för att utvecklas och
entreprenörskapets övergripande funktion är att se till att det experimenteras
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med kunskap, teknik och affärsmodeller . Små och stora företag har ofta
kompletterande roller i denna dynamik. Staten kan spela en roll genom att
underlätta samspelet mellan små och stora företag, och stimulera stora
kunskaps- och tekniktunga projekt med hög osäkerhet men med stor
potential, säger Martin Andersson.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Större fokus på sambandet mellan
innovation och globalisering
Publicerad 29 augusti 2017

Innovation och globalisering. Två områden som går
hand i hand för Sveriges fortsatta nationella tillväxt och
utveckling. Sedan statsminister Stefan Löfven inrättade
Nationella innovationsrådet i februari 2015, har flera
initiativ tagits i syfte att främja Sveriges utbyte med
ledande innovationsmiljöer. Idag finns ett större fokus
på sambandet mellan innovation och globalisering och
detta diskuterades när Innovationsrådet möttes den 28
augusti.
För att gå från idé till innovation krävs lärande och samordning mellan
länder. Därför har nu huvudmannaskapet för innovations- och
forskningsråden vid Sveriges ambassader i viktiga regioner som USA, Kina,
Indien, Japan och Brasilien tagits över av Näringsdepartementet.

Pressmeddelande: Regeringen utvecklar det strategiska främjandet av
Sverige som kunskapsnation

Syftet är att mer effektivt kunna knyta kontakter med personer och miljöer
av intresse för svensk innovation, forskning och högre utbildning. Närings-
och innovationsminister Mikael Damberg berättade tillsammans med
Sveriges tillträdande USA-ambassadör Karin Olofsdotter hur politiken kan
utvecklas för att öka synergierna mellan olika främjandeinsatser och för att
främja Sveriges utbyte med ledande innovationsmiljöer.

Flera internationella jämförelser som till exempel Global Innovation Index,
European Innovation Scoreboard, Bloombergs innovation index pekar ut
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Sverige som ett av de ledande innovationsländerna i världen. Regeringen
strävar efter att Sverige ska ligga i topp. Här kan Nationella innovationsrådet
med företrädare för regeringen, näringslivet, fackförbunden och
forskarvärlden fungera som dörröppnare för att stärka Sveriges
innovationskraft och därmed väcka andra länders intresse.

- Under mina resor har jag sett tydliga exempel på att regeringens fokus på
innovation väcker intresse för Sverige. Det är något som vi tillsammans med
forskarvärlden och näringslivet måste dra nytta av för att stärka Sveriges
uppkoppling mot både etablerade kunskapsledare och tillväxtmarknader,
säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Under 2017 har regeringen gjort flera internationella besök och resor där
innovation, globalisering och nya samarbeten länder emellan har stått i
fokus. Den 31 juli reste statsminister Stefan Löfven och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Paris för möten med president
Emmanuel Macron och premiärminister Eduoard Philippe. Förutom det
svensk-franska samarbetet och frågor om EU:s framtid, migration och
säkerhet diskuterades frågor om jobb och tillväxt.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven träffar president Emmanuel
Macron

Den 26-28 juni besökte statsminister Stefan Löfven Kina. Med på resan var
även statsråden Mikael Damberg, Ann Linde och Karolina Skog liksom en
näringslivsdelegation inom regeringens satsning på Team Sweden med fokus
på grön innovation och hållbarhet, ett område där Sverige är världsledande.
Flera avtal undertecknades i anslutning till besöket i syfte att främja bilateral
handel och fortsatt samarbete mellan Sverige och Kina.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven besöker Kina

Artikel: Kinaresan öppnar dörrar för utökat samarbete inom grön innovation
och hållbarhet

Team Sweden

Den 31 januari kom förbundskansler Angela Merkel till Sverige. I samband
med besöket kom Tyskland och Sverige överens om långtgående
innovationssamarbete inom digitalisering, e-hälsa och framtidens mobilitet.
Ett nytt innovationspartnerskap mellan de båda länderna knöts som innebar
en unik överenskommelse om samarbete för att främja innovativa



samhällslösningar, nya exportprodukter och starkare konkurrenskraft.

Pressmeddelande: Statsministern tar emot Tysklands förbundskansler Merkel

Artikel: Innovation, digitalisering och asylsamarbete på agendan när Merkel
och Löfven möttes

Pressmeddelande: Sverige och Tyskland i unikt innovationspartnerskap

 



Artikel från Näringsdepartementet

Samverkansprogrammen gör
avtryck i innovationssverige
Publicerad 24 augusti 2017

När Nationella innovationsrådet möts måndagen den 28
augusti presenteras samarbeten, initiativ och projekt
som de fem samverkansprogrammen resulterat i så här
långt. Även erfarenheterna av samverkan som
arbetsmetod, där näringsliv, akademi och
organisationer jobbar strategiskt tillsammans, kommer
att lyftas fram och diskuteras i rådet.
Upprinnelsen till samverkansprogrammen är de tre samhällsutmaningarna
som just Nationella Innovationsrådet pekade ut i början av mandatperioden;
digitalisering, life science och miljö- och klimatteknik. Rådet har följt arbetet
under året och haft flera inspel till arbetet, exempelvis vikten av att
kraftsamla kring kompetensförsörjning.

Samverkanprogrammen lanserades 1 juni 2016. De samverkansgrupper som
knutits till programmen har i sitt arbete fokuserat på att identifiera
utmaningar och möjligheter för respektive program och på att göra
prioriteringar av viktiga områden för gemensam kraftsamling. Ett flertal
arbetsgrupper har etablerats och en rad konkreta samverkansprojekt har tagit
form.

Inom ramen för samverkansprojekt kan befintliga offentliga resurser och
medfinansiering från näringslivet tillsammans möta angivna prioriteringar.
Regeringen har dock även skjutit till ytterligare medel för insatser relaterade
till samverkansprogrammen, bland annat genom forsknings- och
innovationspropositionen som riksdagen antog våren 2017. Dessa medel
kanaliseras huvudsakligen genom program och utlysningar från
myndigheterna Vinnova, Energimyndigheten och Formas.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Flera uppdrag till
Polismyndigheten och enklare
regler för småföretagare vid
regeringens pressfika
Publicerad 21 juli 2017 Uppdaterad 21 juli 2017

Statsrådet Helene Hellmark ledde regeringens pressfika
torsdag den 20 juli där även statsråden Anna
Johansson, Anders Ygeman och Mikael Damberg
deltog. Vid regeringssammanträdet närvarade även
statsråden Anna Ekström och Gustav Fridolin. Många
hade frågor om de senaste dagarnas uppmärksamhet
kring Transportstyrelsen.
Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över för att bättre möta behoven i
framtidens hälso- och sjukvård. Därför har regeringen beslutat att ge en
särskild utredare i uppdrag att se över utbildningen och även frågor som rör
barnmorskeutbildningen och vissa andra hälso- och sjukvårdsutbildningar.

Pressmeddelande: Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över

Förändringar i Transportstyrelsens ledning

Infrastrukturminister Anna Johansson redogjorde för regeringens beslut om
förändringar i Transportstyrelsens ledning vilket innebär att frågan om
generaldirektören Maria Ågren ska avskedas från sin anställning som
generaldirektör i Regeringskansliet ska anmälas till Statens ansvarsnämnd.
Regeringen har även beslutat att entlediga Rolf Annerberg från uppdraget
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som ordförande i styrelsen för Transportstyrelsen och att utse Anita
Johansson till ny ordförande.

Pressmeddelande: Regeringsbeslut om förändringar i Transportstyrelsens
ledning

Flera uppdrag till Polismyndigheten

Inrikesminister Anders Ygeman redogjorde för flera beslut som regeringen
fattade idag. Bland annat får Polismyndigheten i uppdrag att redovisa hur
och i vilken utsträckning informationsutbyte sker med kommuner och
relevanta myndigheter i syfte att motverka terrorism. Myndigheten ska även
analysera och redovisa vilka ytterligare åtgärder myndigheten kan vidta för
att utveckla informationsutbytet inom ramen för nu gällande lagstiftning.
Samma myndighet får även i uppdrag att redogöra för sina behov av
ytterligare möjligheter till samverkan med brottsbekämpande myndigheter i
Norge och Finland. 

Polismyndigheten får även i uppdrag att vidta åtgärder för att stärka
myndighetens kompetensförsörjning.
– Polismyndigheten står inför stora personalförstärkningar och behöver öka
rekryteringen, ta fram fler polisutbildningsplatser och förbereda utökade
möjligheter till distansutbildning, säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Uppdrag till Polismyndigheten att utveckla
informationsutbytet vid samverkan mot terrorism

Pressmeddelande: Överenskommelse mellan Sverige, Finland och Norge om
operativt polissamarbete

Pressmeddelande: Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att stärka
kompetensförsörjningen

Regeringen beslutade även om tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en
ökad säkerhet för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva
hjälpinsatser. Enligt de nuvarande direktiven ska 112-utredningen analysera
och föreslå hur en nationell alarmeringsfunktion ska kunna inrättas för att
samhällets alarmeringstjänst ska kunna samordnas på ett bättre sätt.

Pressmeddelande: Tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en ökad säkerhet
för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva hjälpinsatser



Enklare regler för småföretagare

Avslutningsvis, presenterade närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ett förenklingspaket för företag för att göra det enklare för
småföretagare. Tillväxtverket får i uppdrag att titta på dels hur vi bättre kan
använda den nya digitala tekniken för att skapa bättre informationsutbyten
mellan olika myndigheter, dels hur olika handläggningstider kan kortas. 

Samma myndighet får i uppdrag att vara utvecklingsmyndighet för att skapa
enkla digitala lösningar som stimulerar samverkan mellan myndigheter.
Statskontoret får i uppdrag att undersöka om Regelrådet ska få utökat ansvar
att se hur EU-lagstiftning kan förenas i svensk lagstiftning på ett sätt som är
mindre betungade för företagen.

Pressmeddelande: Mikael Damberg lanserar förenklingspaket för företag



Artikel från Statsrådsberedningen

Grundvatten,
ungdomsarbetslöshet och
handlingsplan till det fria ordets
försvar i fokus på pressfika
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen fattade i dag beslut om att ge ett uppdrag åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggningen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Det var en
av nyheterna som presenterades på regeringens
pressfika den 13 juli.
SGU kommer dessutom att i höstens budgetproposition få cirka 30 miljoner
kronor i utökade medel per år de kommande tre åren för att förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Om vi inte får mer nederbörd har vi en lika allvarlig situation som förra
året. Det är en akut fråga för kommuner att arbeta förebyggande med, sade
näringsminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen intensifierar jakten på grundvattnet

Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år

Regeringens pressfika leddes av arbetsmarknads- och etableringsminister
Ylva Johansson som informerade om att ungdomsarbetslösheten nu är den
lägsta på 14 år. Antalet arbetslösa ungdomar (15-24 år) uppgick till 110 000 i
maj 2017.

Pressmeddelande: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år
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Handlingsplan till det fria ordets försvar

Andra nyheter var att regeringen i dag har beslutat om en handlingsplan till
det fria ordets försvar. Detta för att stärka arbetet med att förebygga och
hantera hot och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer, grupper som är särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Pressmeddelande: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer

Regeringen presenterade också ett fjärde åtgärdspaket kopplat till
livsmedelsstrategin. Det handlar om sex satsningar om totalt 38 miljoner
kronor som alla bidrar till att stärka hållbarhet och konkurrenskraft i den
svenska livsmedelskedjan.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar ett fjärde åtgärdspaket för stärkt
konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Dessutom redogjorde EU- och handelsminister Ann Linde för
frihandelsavtalet mellan EU och Japan. Med avtalet finns stor potential att
öka handeln parterna emellan. Två tredjedelar av svenska företag som i dag
exporterar till Japan är småföretag. Den japanska marknaden är särskilt
viktig för län som Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och
Jämtland.



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar på digitalisering av den
smarta staden
Publicerad 29 juni 2017

Digitaliserad planprocess samt öppna data är två av de
prioriterade områdena inom samverkansprogrammet
Smarta städer. Flera satsningar med digitaliseringstema
har nu fått finansiering via Vinnova.
Regeringen presenterade nyligen en strategi som anger riktningen för
digitaliseringspolitiken och hur den ska bidra till konkurrenskraft, full
sysselsättning samt ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar utveckling.
Strategins övergripande mål är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter. Inom ramen för
samverkansprogrammet Smarta städer startas nu en rad satsningar kopplade
till digitaliseringen av samhällsbyggandet.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen går ut på att arbeta
fram ett obrutet digitalt standardiserat flöde av information med särskilt
fokus på planeringsprocessens tidiga skeden det vill säga översiktsplanering,
medborgardialog och medskapande genom att använda digitaliseringens
tekniska möjligheter.

Ett obrutet digitalt informationsflöde kan motverka fragmentering och
dubbelarbete, göra processen säkrare och mer transparent och öppna upp
möjligheter för innovativa produkter och tjänster. I projektet riktas även
fokus på åtgärder för att praktiskt få igång digitaliseringen i myndigheternas
processer.

Byggarbetsplatsen är en annan viktig pusselbit i samhällsbygget. Projektet
uppkopplad byggplats är en testbädd för att skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser. Det bygger vidare
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på en befintlig testbäddsmiljö inom den strategiska innovationsplattformen
Smart Built Environment i samverkan med testbäddar inom verkstads- och
processindustrin. Projektet kan bidra till att förändra bilden av en industri
som släpar efter och till att öka byggandets attraktionskraft när det gäller
rekrytering.

Genom visualisering kan förståelsen för hur processer och system påverkar
varandra underlättas. Digitaliseringen möjliggör nya visualiseringstekniker
och i projektet Visualisering för en hållbar industri och stad används
visualiseringstekniker för att visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer
hållbar industri och smartare stad. Genom att lyfta fram relevant data för
relevanta grupper av användare kan man skapa ett samhälle som bättre
hushåller med sina resurser. Fokus är till en början på fjärrvärmedata.

Tillgång till data är central för att möjliggöra innovation – för att kunna
utveckla relevanta produkter och tjänster. Mer data behöver tillgängliggöras i
offentlig sektor – det är en viktig del av en modern demokrati. För att leda
vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad och
Göteborgs stad beslutat att genomföra ett projekt inom området kallat
Nationella öppna data. Projektet ska bland annat ta fram gemensamma
principer för arbetet med öppna data och identifiera och prioritera relevanta
datakategorier.

Parallellt med en ökad digitalisering och tillgängliggörandet av data är det
viktigt att arbeta med datasäkerheten. Digital infrastruktur och digital
säkerhet har pekats ut som viktiga områden att satsa på för att stärka
konkurrenskraften för svensk industri. Därför planerar Vinnova att göra en
insats inom dessa områden. Detta görs i dialog med industri, akademi och
berörda myndigheter.



Artikel från Näringsdepartementet

Mikael Damberg i samtal med
näringslivet om besöksnäringens
utveckling
Publicerad 20 juni 2017

Den 7 juni träffade närings- och innovationsminister
Mikael Damberg åtta företagsledare tillsammans med
Utredningen Sveriges besöksnäring – en samlad politik
för upplevelsebaserad tillväxt för ett fördjupat samtal om
hur innovation och utveckling inom besöksnäringen kan
stärkas.
– Besöksnäringen växer och skapar stora möjligheter för export och
sysselsättning, men konkurrensen är hård och näringen behöver fortsätta att
lyfta sig. Konsumenterna blir allt mer medvetna och ställer högre krav på
företagen. Tillsammans - det offentliga och näringslivet i hela Sverige -
behöver vi hålla igång utvecklingen inom näringen och göra den uthållig över
tid, sa närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Besöksnäringen sträcker sig över många områden inom resa-äta-uppleva bo-
handla. Det är därmed en näring som består av flera branscher med behov
som sträcker sig över flera politikområden.
Regeringen tillsatte hösten 2016 Utredningen Sveriges besöksnäring – en
samlad politik för upplevelsebaserad tillväxt för att få underlag för att
ytterligare stärka besöksnäringen som export- och jobbmotor i hela landet.
Utredningen ska kartlägga vilka hinder och svårigheter som näringen möter
och föreslå konkreta åtgärder som kan främja dess utveckling. I detta arbete
träffar utredningen många företrädare för näringen för inlyssnande dialog.

Mötet den 7 juni gav möjlighet till att ta del av de stora företagens perspektiv
på näringens utveckling. Under samtalet diskuterade deltagarna hur
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innovation inom besöksnäringen kan stärkas och lyftas fram, om
besöksnäringen är redo för morgondagens utmaningar, om det finns några
specifika hinder och vad kan vi göra åt dem.

Inspiration från våra grannländer

Utredningen har vidare låtit sig inspireras av innovationsarbete i våra
grannländer Norge och Danmark. Innovation Norge har kommit långt i sitt
arbete och Danmark har tagit fram Danmark i vaekst - Den nationale strategi
for dansk turisme. Särskild utredare Britt Bohlin lyfte vikten av att samla
innovationsarbetet inom den svenska besöksnäringen så att hela branschen
får ta del av det.

Utredningen önskar fler skriftliga inspel

Utredningen har tagit emot ca 70 skriftliga inspel hittills. De frågor som lyfts
är till exempel kompetensförsörjning och utveckling, långsiktig finansiering
av forskning, behov av nationell lösning för branschstatistik och analys,
investeringskapital för småföretag, behov av att förenkla, samordna och
snabba på tillståndsgivning, och att ha med besöksnäringens behov i alla
planering av infrastruktur och kollektivtrafik. Utredningen vill gärna få fler
skriftliga inspel. För mer information och instruktioner om hur skriftliga
inspel kan lämnas, följ länken nedan till utredningens webbplats.

Utredningen Sveriges besöksnäring – en samlad politik för upplevelsebaserad
tillväxt påbörjade sitt arbete i november 2016. Senast den 1 december 2017
ska utredningen överlämna sitt slutbetänkande till närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Immateriella värden bygger
Sveriges välstånd
Publicerad 16 juni 2017

– Sverige är inte bara en stormakt i kreativitet. Sverige
är en supermakt, sa justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson under tisdagens event i Rosenbad.
Över hundra representanter för näringsliv, organisationer och myndigheter
närvarade i Rosenbad för att ta del av regeringens strategiska arbete för
immateriella tillgångar och berätta om sina utmaningar. Från regeringen
medverkade statsråden Alice Bah Kuhnke, Mikael Damberg och Morgan
Johansson.

Här är det frestande att skriva att "branschen var samlad" men det vore
förstås en grov förenkling. Då fler än vart tredje arbetstillfälle i Sverige
genereras i immaterialrättsintensiva företag skulle landets samtliga
konferensanläggningar förmodligen inte rymma de berörda.

Immateriella tillgångar kan vara sådant som skyddas av upphovsrätten, eller
som går att skydda med patent, varumärkes- eller designskydd. Men det kan
vara så mycket mer: allt som människor i företagen kan, forskningsresultat,
utbildningar, avtal, licenser och samarbeten.

Morgan Johansson talade om immateriella tillgångar och immaterialrätt som
ett viktigt område som tar för lite plats. Det har ansetts som lite nördigt och
något för experter. Men historiskt sett har skaparkraften i Sverige varit helt
avgörande för att bygga vårt ekonomiska välstånd.

Vid sidan av traditionella uppfinningar och innovationer växer sig nu också
kulturella och kreativa näringar allt starkare. Musik, design och film har
blivit "svenskgrenar" ute i världen.
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Visste du till exempel att Sverige ligger på fjärde plats i antalet
Oscarsnomineringar för bästa utländska film? Eller att tv-serien Bron har
sålts till över 160 länder?

Varför är vi så kreativa? Förutsättningar som lyftes fram var generell välfärd,
utbildning för alla, jämställdhet i fokus och en trygg arbetsmarknad. Sverige
har också en kommunal kulturskola som för många är en inkörsport till att
utöva kultur och vårt land ligger långt fram i digitaliseringen.

Piratkopieringen ett stort problem

Undersökningar har visat att minst 40 procent av Sveriges BNP genereras
från immateriella tillgångar i företagen. Men Sverige har ännu inte nått sin
kreativa potential. Många idéer som skulle kunna skapa värden rinner ut i
sanden. Dessutom har vi problemen med piratkopiering och illegal
nedladdning.

Johansson menade att Sverige har haft en naiv inställning till piratkopiering.
Man har resonerat som att "det drabbar ju ingen annan" och "det finns inga
brottsoffer". Men det finns brottsoffer: kulturarbetarna och de som satsat
resurser i dessa projekt.

Dessutom dräneras varumärken på sitt värde om man inte kan vara säker på
att en vara eller tjänst är vad den utger sig för att vara. Så mycket som 5
procent av EU:s import beräknas vara piratkopior.

Regeringen satsar på kunskap om immateriella
värden

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talade om den höga
tillväxten och att Sveriges ekonomi går starkt uppåt. Många av de jobb som
nu skapas är kunskapsarbeten, högt upp i näringskedjan.

– Sverige har svart bälte i att ställa om, säger Mikael Damberg. Start-up-
företagen växer och blir fler, men vi ser också att tillverkningsindustri som
lämnat landet väljer att flytta tillbaka. Kreativa näringar – som bygger
uteslutande på immateriella tillgångar – ökar. Men den generella kunskapen
om immateriella tillgångar är för låg, särskilt bland små- och medelstora
företag.

Damberg framhåller att Patent- och registreringsverket spelar en viktig roll.



PRV har sedan ett år tillbaka ett utökat uppdrag att informera om
immaterialrätten och sedan förra veckan också ett speciellt uppdrag att
informera om upphovsrätten och motverka piratkopiering. Damberg ser
också PRV som en viktig som utbildare i andra länder.

Även Vinnova har fått ett särskilt uppdrag, att forska kring immateriella
tillgångar och tillväxt, och arbeten bedrivs på Tillväxtverket, Chalmers,
Business Sweden, Team Sweden och inom EU-kommissionen.

En revidering av upphovsrättsdirektivet är att vänta. Regeringen hyser också
stora förhoppningar om att få det enhetliga patentsystemet i Europa på plats.
Med det väntas företagens kostnader för patent minska och det blir färre
domstolar att förhålla sig till.

Man ska kunna försörja sig som konstnär

– Att Ruben Östlund vann Guldpalmen i Cannes är så stort att man borde få
läsa om det i tidningen varje dag, säger kulturminister Alice Bah Kuhnke.
Men bakom framgångar ligger oerhört hårt arbete. Därför måste vi skapa
goda förutsättningar för kulturarbetare och konstnärer, fortsätter Kuhnke.
Man ska kunna leva på sitt arbete som konstnär.

Det är över 20 år sen regeringen tog ett helhetsgrepp om den statliga
konstnärspolitiken och hon har därför tillsatt en konstnärspolitisk utredning.
Utredningen ska bland annat se över strukturerna för ersättningar och stöd
till konstnärer och ska redovisas i februari 2018.

Andra åtgärder är att biblioteksersättningen – ersättningen till författare,
fotografer och tecknare för att deras verk lånas ut på våra bibliotek – har
höjts kraftigt. Statens medieråd har fått ett uppdrag att informera om
upphovsrättsliga rättigheter och skyldigheter och vad som är ett brott mot
upphovsrätten.

Kulturministern har samlat branschaktörer i den upphovsrättsliga
näringskedjan för samtal om upphovsrätt, som resulterade i en
uppförandekod som ska öka samarbetet och stärka upphovsrätten.

Många förändringar...

Sedan regeringen tillträdde har en utredning tillsatts för att se över
straffskalorna för upphovsrätts- och varumärkesintrång. Man har också
tillsatt en utredning för att modernisera reglerna om beslag och husrannsakan



bland annat i den digitala miljön.

Sedan 1 september 2016 finns Patent- och marknadsdomstolen (PMD) och
Patent- och marknadsöverdomstolen (PMÖD) som samlat immaterialrätts-,
marknadsförings- och konkurrenträttsmål från en rad domstolar. På så sätt
ska mål behandlas både mer enhetligt och snabbare, vilket ger högre kvalitet
på domar och mer kostnadseffektiv verksamhet. Under seminariet framkom
klara indikationer på att man redan ser en sådan positiv utveckling.

Numera finns det också möjlighet att förstöra varumärkesförfalskningar av
EU-varumärken som passerar EU. Inom en snar framtid kommer det finnas
samma möjlighet att ingripa mot intrång i nationella varumärken och en ny
varumärkeslagstiftning ska införas som moderniserar och förenklar
regelverket. Från 1 juli 2017 gäller också nya regler om medling i
upphovsrättstvister.

...och fler att vänta

Politikernas del i eventet på Rosenbad avslutades med frågan hur statsråden
ser på den fortsatta mandatperioden.
Mikael Damberg vill se större fokus på investeringar i Sverige. Investeringar
driver innovationer och stärker därmed Sveriges ekonomi.

Morgan Johansson menar att sekretesslagstiftningen måste ändras för att
skydda forskningsresultat och möjliggöra för fler att söka patent. Man
arbetar också för att stärka följerätten, det vill säga den ersättning som
konstnärerna får när deras originalkonstverk säljs vidare på konstmarknaden.
Ett utkast till lagrådsremiss kommer att skickas ut på remiss inom en snar
framtid. Sverige leder också arbetet på EU-nivå med att införa ett enhetligt
patentsystem, som när det är på plats bedöms öka BNP i EU med över 300
miljarder kronor per år.

Alice Bah Kuhnke arbetar intensivt med frågan om hot och hat, ett arbete
som kommer fortsätta mandatperioden ut. Konstnärer är en av de mest
utsatta yrkesgrupperna i landet, jämte journalister och lokala
förtroendevalda. Vidare kommer en handlingsplan att presenteras inom kort
som stärker arbetet med att förebygga förtroendevaldas, journalister och
konstnärers utsatthet för hot och hat. Även rundabordssamtalen ska följas
upp.

Efter politikerpanelen fortsatte dagen med inspirerande tal av
myndighetsrepresentanter och företrädare för organisationer och företag som



alla jobbar med – eller är beroende av – sina immateriella tillgångar. Helt
klart har alla sina utmaningar, men med detta event i Rosenbad har vi tagit
ännu ett steg för att ta till vara Sveriges kreativa potential.



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande i fokus på
industrisamtal
Publicerad 07 juni 2017

Varför väljer företag att investera i Sverige? Hur kan vi
arbeta bättre tillsammans för att attrahera de industriella
investeringar vi vill få till Sverige? Hur tar vi emot
investeringarna regionalt och lokalt? Det var några av
de frågor som närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och EU- och handelsminister Ann Linde
diskuterade med deltagarna under industrisamtalet den
2 juni på temat investeringsfrämjande.
– Sverige har goda förutsättningar att locka hit investeringar. Men den
internationella konkurrensen är hård så vi kan inte luta oss tillbaka och vänta
på att investerarna och kompetensen väljer oss. Därför behöver vi växla upp
vårt arbete för att attrahera fler företag och talanger till Sverige, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Främjande av utländska och inhemska investeringar, att kraftsamla inom
svenska styrkeområden och att använda attraktionskraften hos starka
svenska innovations- och kunskapsmiljöer var områden som deltagarna
diskuterade under industrisamtalet.

Ann Linde lyfte investeringsfrämjande som en viktig del av Sveriges
exportstrategi. Hur importerar företag för att kunna exportera? Och hur ska
företag kunna investera men samtidigt skydda sina investeringar?
EU- och handelsministern pekade också på Brexit och faktiska ekonomiska
konsekvenser till följd av höjda tullavgifter för de företag som har något att
göra med Storbritannien.
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Några andra områden som lyftes av deltagarna var attraktiva ramvillkor för
utländska investeringar, att tydliggöra vilket stöd den nationella nivån kan ge
och vikten av en väl fungerande mottagningskapacitet på lokal nivå för att
kunna landa en investering.

Vid industrisamtalet deltog även Eva Lindström och Niklas Johansson,
statssekreterare vid Näringsdepartementet. På förmiddagen, inför
industrisamtalet, hölls ett expertseminarium under ledning av Eva Lindström
där 80-talet experter diskuterade och gav inspel utifrån bland annat dessa
frågeställningar:

• Vad gör att man väljer att investera i Sverige idag? (t ex innovationsmiljöer,
kompetens, ramvillkor som elpriser etc.)

• Vilka barriärer finns för att investera i Sverige?

• Hur utnyttjar vi bäst Business Swedens investeringsfrämjande samt
kraftsamlingen kring Testbädd Sverige och samverkansprogrammen.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Rådet för konkurrenskraft möts i
Bryssel
Publicerad 24 maj 2017

Industriministrarna i EU ska komma överens om
förslaget om nya EU-regler för typgodkännande av bilar.
Det är inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. Sverige ska också informera om
den sameuropeiska forskningsanläggningen ESS i
Lund. Rådsmötet hålls i Bryssel 29-30 maj.
Rådet för konkurrenskraft ska nå en överenskommelse om EU-
kommissionens förslag om nya regler för typgodkännande av motorfordon.
Kommissionen har arbetat fram förslaget till nytt regelverk i syfte att
förstärka kontrollen av fordon i spåren av fusket med avgasutsläpp.

Sverige vill skynda på det enhetliga patentsystemets
ikraftträdande

Sverige tillsammans med Belgien och Luxemburg kommer att presentera en
gemensam skrivelse i syfte att skynda på ett ikraftträdande av det enhetliga
patentsystemet.

Sverige informerar om ESS

Forskningsministrarna träffas på den andra mötesdagen. Då ska Sverige
informera om den stora forskningsanläggningen European Spallation Source,
ESS, som är under uppbyggnad. Materialforskningsanläggningen som är
baserad på världens mest kraftfulla neutronkälla ska vara i full drift 2015.
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Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
statssekreterare Oscar Stenström representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

Ett år med
samverkansprogrammen –
kraftsamling för innovation
Publicerad 08 maj 2017

Över 400 personer deltog på konferensen Samverkan
för innovation, där en del av dagen ägnades åt att
sammanfatta det första året med
samverkansprogrammen. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg var huvudtalare
och fokuserade på vad som åstadkommits under året
och lyfte fram exempel på den kraftsamling som
programmen utgör. – Redan efter ett år ser vi resultat i
form av nya samverkansprojekt, testbäddar och inte
minst spännande möten där ny kunskap utvecklas och
fler hållbara innovativa lösningar skapas, sa Mikael
Damberg.
Deltagarna i de samverkansgrupper som knutits till de fem
samverkansprogrammen består av nyckelpersoner från näringsliv, akademi
och offentlig sektor. De har under året bland annat arbetat med att prioritera
områden och insatser som bedöms vara viktigast att fokusera på för att hitta
lösningar på centrala samhällsutmaningar inom digitalisering, life science
(hälsoutmaningen) och miljö- och klimatteknik.

"Lösningar som testas i Sverige kan sedan
exporteras på världsmarknaden"
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Prioriteringarna blir ett viktigt ingångsvärde när Vinnova, Formas och
Energimyndigheten beslutar om utlysningar och medelstilldelning inom
ramen för de strategiska innovationsprogrammen (SIP) och i andra
sammanhang. I grunden innebär samverkansprogrammen en prioriteringsram
där regeringen anger riktningen för de innovationsinsatser den prioriterar,
både på grundval av att de relaterar till viktiga samhällsutmaningar och
också för att de rör svenska styrkeområden, och att de i förlängningen
innebär affärsmöjligheter för Sverige och svenska företag.

– När hela världen söker efter lösningar på samma utmaningar blir
möjligheterna för de företag och länder som går före mycket stora. Lösningar
som tas fram och testas i Sverige kan sedan exporteras på världsmarknaden
och lägga grunden till nya företag, jobb och exportsuccéer, sa Mikael
Damberg.

Ytterligare medel har anslagits under kommande
fyra år

Även om grunden för arbetet är en kraftsamling och fokusering utifrån
befintliga aktörer och resurser så har ytterligare medel anslagits för att stärka
arbetet med samverkansprogrammen. Regeringen styr genom den
forskningspolitiska propositionen omkring 1,225 miljarder kronor till
områden relaterade till samverkansprogrammen under de kommande fyra
åren. Vinnova för diskussioner med en stor mängd aktörer om att starta en
första våg av insatser om 700 miljoner kronor. De statliga medlen kommer
att medfinansieras av de deltagande aktörerna från näringsliv, akademi och
offentlig sektor, vilket kommer resultera i en projektstock som uppgår till
minst 1,5 miljard. De första besluten kommer redan nu i veckan.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Kompetensförsörjning i fokus på
dialogforum med besöksnäringen
Publicerad 27 mars 2017

Vilka kompetenser behöver svensk besöksnäring för att
utvecklas? Hur kraftsamlar branschens företag lokalt?
Vilka utmaningar ser branschen för rekrytering till
utbildningar? Under det tredje dialogforumet var detta
några av de frågor som diskuterades.
Temat för dialogforumet den 16 mars var kompetensförsörjning eftersom
många företag inom besöksnäringen har svårt att expandera då de inte hittar
personal med rätt kompetens.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström, statssekreterare Niklas Johansson och
statssekreterare Irene Wennemo träffade företrädare för myndigheter, fack,
arbetsgivar- och branschorganisationer, företag, ideella organisationer, SKL
och regionala destinationsbolag.

– Frågan om kompetensförsörjning är uppe i alla mina möten när jag reser
runt om i landet. Det känns viktigt att få era reflektioner kring hur er
verklighet ser ut men också att diskutera de strategiska vägval vi står inför.
Britt Bohlins utredning tittar också på kompetensfrågorna så era inspel idag
är viktiga, sa närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Gymnasie- och högskoleutbildningar som stämmer överens med branschens
behov, att ta vara på studenter som har teoretisk skolning och intresse för
besöksnäringen samt kontinuerlig kompetensutveckling både inom yrket och
inom näringen i stort, lyftes av deltagarna som viktiga förutsättningar för att
stärka besöksnäringens konkurrenskraft.
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Idéer och inspel från hela landet

Britt Bohlin informerade om arbetet i utredningen Sveriges besöksnäring –
en samlad politik för upplevelsebaserad tillväxt. En expertgrupp med 26
personer som representerar bredden i branschen har kopplats till
utredningen.
Utredningen kommer att besöka samtliga län för att tillsammans med
regionalt utvecklingsansvarig få inspel och idéer från lokala företagare.

Utredningen kommer att resultera i en analys och förslag på konkreta
åtgärder och ska redovisas senast den 1 december 2017.
Nästa dialogforum med besöksnäringen planeras till den 5 oktober 2017 på
temat hållbart företagande inom besöksnäringen.



Artikel från Näringsdepartementet

Mikael Damberg undertecknar ett
övergripande samförståndsavtal
mellan Sverige och Colombia
Publicerad 15 mars 2017

I samband med näringsminister Mikael Dambergs resa
till Bogotá i Colombia undertecknade han den 13 mars
2017 ett övergripande samförståndsavtal mellan
Sverige och Colombia med landets försvarsminister
Luis Carlos Villegas Echeverri.
Avtalet möjliggör att svenska och colombianska representanter kan träffas
och diskutera möjligheter till samarbete inom försvarsområdet. Avtalet
inkluderar områden som parterna kan samarbeta om såsom forskning och
utveckling, logistik och underhåll, militär utbildning, erfarenheter inom
internationella fredsbevarande insatser inklusive genderperspektiv i militära
insatser och även militär sjuk- och hälsovård.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Ministrar möts om konkurrenskraft
och tillväxt
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

EU:s näringsministrar träffas den 20 februari för att
diskutera åtgärder för att förbättra konkurrenskraften
och öka tillväxten i EU. Dessutom ska ordförandeskapet
informera om förslaget om konsumenters möjligheter att
använda streamingtjänster på resa i Europa.
Rådet och Europaparlamentet är överens om ett förslag som ska ge
konsumenter förbättrade möjligheter att använda sina streamingtjänster även
på semester- eller affärsresa i annat EU-land. Förslaget omfattar tjänster som
konsumenter köpt eller abonnerar på mot betalning och som de kan nå via
till exempel surfplatta eller mobiltelefon. Det återstår endast ett formellt
beslut innan förslaget kan träda ikraft. Ordförandeskapet kommer
att informera om överenskommelsen.

Förslag om att underlätta för startups

En av frågorna som ministrarna ska diskutera är EU-kommissionens förslag
om att underlätta för uppstartsföretag och expanderande företag i EU. Det
handlar bland annat om att riva administrativa och rättsliga hinder på inre
marknaden.

Transparens i den offentliga sektorn

Utöver det ska offentlig upphandling diskuteras mot bakgrund av en rapport
av EU-kommissionen. Kommissionen understryker betydelsen av ett
modernt upphandlingssystem för att stärka den inre marknaden. För
regeringen är det viktigt att säkerställa effektivitet och transparens i den
offentliga sektorn.
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Diskussionen sker inom ramen för den så kallade europeiska
planeringsterminen och kommissionens årliga tillväxtrapport.

Näringsminister Mikael Damberg representerar Sverige vid rådet för
konkurrenskraft.



Artikel från Näringsdepartementet

Innovation och samarbete för en
hållbar framtid
Publicerad 31 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

På eftermiddagen den 31 januari höll närings- och
innovationsminister Mikael Damberg rundabordssamtal
med fokus på innovation och samarbete för en hållbar
framtid på IVA, Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien.
Bland deltagarna fanns representanter från tyska och
svenska företag, institutioner och myndigheter.
Mikael Damberg inledde med att presentera den nya överenskommelsen om
ett innovationspartnerskap mellan Tyskland och Sverige.
Innovationspartnerskapet fokuserar på innovation och samarbete inom fyra
teman: mobilitet, testbäddar, digitalisering av små och medelstora företag
och e-hälsa.

- Jag är stolt över att vara här idag och kunna lansera det nya
innovationspartnerskapet mellan Tyskland och Sverige. Det är en unik
överenskommelse om samarbete mellan våra länder för att främja innovativa
samhällslösningar, nya exportprodukter och starkare konkurrenskraft, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tyskland och Sverige möter gemensamma
samhällsutmaningar med innovation

Sverige och Tyskland är lika på många sätt och står inför gemensamma
samhällsutmaningar med bland annat klimatförändringar, åldrande
befolkning och ökad global konkurrens. Länderna samarbetar redan på
många nivåer och med det nya innovationspartnerskapet växlas samarbetet
upp till nästa nivå.
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Inom ramen för innovationspartnerskapet ska Sverige och Tyskland
tillsammans genomföra en studie kring elvägar, möjliggöra stärkt samarbete
mellan svenska och tyska testanläggningar, stärka små och medelstora
företags digitalisering och utbyta kunskap om upplägg av teknisk
infrastruktur inom området för e-hälsa.

Från överenskommelse till innovativa lösningar

Diskussionerna fokuserade på överenskommelsens fyra teman: mobilitet,
testbäddar, digitalisering av små och medelstora företag och e-hälsa.
Deltagarna representerade tyska och svenska företag, bland andra Siemens
och Scania; institutioner som Materialforschung und –prüfung (BAM) och
RISE och myndigheter som Bundesministerium für Wirtschaft und Energie,
Vinnova och Tillväxtverket.

- Där andra ser hinder, ser tyska och svenska företag nya marknader, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Inventering av möjligheter för ett
ökat industriellt träbyggande
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Den 13 december hölls ett rundabordssamtal på
Näringsdepartementet för den samlade kompetensen
inom träbyggande. Syftet med mötet var att få en bättre
förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än
vad det gör och börja diskussionen vad som krävs för
att ta bort eventuella hinder för ett ökat industriellt
träbyggande.
Endast cirka 10 procent av alla nya familjebostäder byggs i trä och olika
aktörer ger också olika förklaringar till varför man bygger så lite i trä.

För att få bättre förståelse för hur byggandet i trä kan öka hölls
rundabordssamtalet som en åtgärd från nationella skogsprogrammet och en
aktivitet inom samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi.

Deltagarna vid mötet representerade privata aktörer med intresse kring
träbyggande, relevanta myndigheter samt akademi. Från
Näringsdepartementet deltog bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson samt statssekreterarna Eva Lindström, Alf Karlsson och Elisabeth
Backteman.

–Trä är fantastiskt. Det blir inte bara snyggt och miljövänligt att bygga i trä,
utan det blir även enklare och mer lätthanterliga byggprocesser, vilket är
nödvändigt för att kunna öka bostadsbyggandet ytterligare, sa bostads- och
digitaliseringsministern.

De tre statssekreterarna berättade om sina visioner för hur man kan öka
träbyggandet i Sverige. Eva Lindström, statssekreterare hos näringsminister
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Mikael Damberg lyfte fram den snabba och avancerade teknik- och
innovationsutvecklingen har de senaste åren öppnat upp för möjligheter som
tidigare bara var fantasier.

– En ledande innovationspolitik är tydligt prioriterat för oss i
Näringsdepartementet, sa hon bland annat.

Peter Erikssons statssekreterare Alf Karlsson berättade om kopplingen till
regeringens strategiska samverkansprogram:
– I samverkansprogrammet Smarta städer arbetar vi för effektiva, innovativa
och smarta lösningar på framtidens stadsutmaningar.  Trähusbyggande kan
bidra i detta arbete.

– En av de viktigaste frågorna för mig är att minska avståndet mellan staden
och landet. Ett exempel på detta är när vi bygger trähus i städerna då skapas
det arbetstillfällen ute i landet. På så vis kommer staden och landet närmare
varandra betonade Elisabeth Backteman, statssekreterare hos
landsbygdsminister Sven Erik Bucht.

Under mötet presenterades bland annat samverkansområdet Träbyggande
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där arbetet tas vidare från rundabordssamtalet.



Artikel från Näringsdepartementet

Konkurrens och statsstöd i fokus
när EU-kommissionär besökte
Näringsdepartementet
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Konkurrenstillsyn på digitala marknader, driftstöd till
regionala flygplatser och hur vi kan förhindra att företag
lägger ner sin produktion i Sverige var några av de
frågor som lyftes när EU-kommissionär Margrethe
Vestager den 14 november besökte närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
– Att skapa innovation, ekonomisk tillväxt och arbeten på den inre
marknaden med rättvis konkurrens som grund måste vara målsättningen –
inte att flytta runt företag och arbeten i Europa med offentliga medel, säger
Mikael Damberg.
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Artikel från Näringsdepartementet

Infrastruktur i fokus på dialogforum
med besöksnäringen
Publicerad 20 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Hur förbättrar vi tillgängligheten till Sverige, från
Sverige och inom Sverige? Vad kan göras för att
påskynda digitaliseringen? Hur kan det offentliga och
det privata samverka på ett bättre sätt? Det var några
frågor som diskuterades på dialogforumet med
besöksnäringen den 19 oktober.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och infrastrukturminister
Anna Johansson träffade företrädare för besöksnäringen den 19 oktober vid
det andra dialogforumet för besöksnäringens utveckling. Ett forum för att
skapa bättre förståelse för hur branschens utmaningar ser ut och vad som
behövs för att möta dem.

– Besöksnäringen är en imponerande del av svenskt näringsliv. En rejäl
export- och jobbmotor. Den växer så att det knakar, skapar jobb i hela landet
och ger många unga och personer med utländsk bakgrund möjlighet att
komma in på arbetsmarknaden, säger Mikael Damberg.

Regeringen tillsätter utredning för besöksnäringen

Vid det förra dialogforumet i maj 2016 uttryckte flera deltagare ett behov av
en sammanhållen politik på området. Regeringen har därför tillsatt
utredningen "En sammanhållen politik för hållbar turism och växande
besöksnäring" och utsett Britt Bohlin till särskild utredare. Syftet med
utredningen är att ge regeringen underlag för att stärka besöksnäringen som
export- och jobbmotor i hela Sverige.

– Det är dags att uppdatera verklighetsbeskrivningen och de verktyg vi måste
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ha på plats för att kunna göra kloka prioriteringar, säger Mikael Damberg.

Tillgänglighet, infrastruktur, kompetensförsörjning och kompetensutveckling,
digitalisering, statistik och hållbarhet är några av de områden som deltagarna
lyfte som särskilt viktiga frågor för utredaren att undersöka.

Infrastruktur, transportpolitik och trafikpolitik är
viktiga förutsättningar för besöksnäringens
utveckling

Infrastrukturminister Anna Johansson berättade för deltagarna om den till
riksdagen nyss överlämnade infrastrukturpropositionen, och redogjorde för
regeringens prioriteringar och ekonomiska ramar inom området.

– Ökad användning av ny teknik, exempelvis digitalisering och
automatisering, kan bidra till ett smartare utnyttjande av befintlig
infrastruktur och minska belastningen på transportsystemet. Det behövs nya
idéer om vilken teknik och vilken infrastruktur som kan bidra till ett mer
hållbart transportsystem, säger infrastrukturminister Anna Johansson.

Deltagarna lyfte vikten av att ta vara på besöksnäringens behov i
infrastrukturarbetet. Cykel- och vandringsleder för hållbar naturturism,
vägtrafik för persontrafik och varutransport, regional och interregional
kollektivtrafik, trygga resor med taxi och samverkan med våra grannländer
var några av de områden som diskuterades med infrastrukturministern.

Nästa dialogforum med besöksnäringen kommer att hållas den 16 mars 2017
på temat kompetensförsörjning.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök i Tyskland 5-8 oktober
2016
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Kungaparet avlägger statsbesök i Tyskland den 5–8
oktober 2016 på inbjudan av förbundspresident
Joachim Gauck. Regeringen representeras av
utrikesminister Margot Wallström, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Statsbesöket är ett tillfälle att ytterligare stärka de nära politiska, kulturella
och ekonomiska banden mellan Sverige och Tyskland. Tyskland är Sveriges
viktigaste handelspartner och en svensk näringslivsdelegation under ledning
av Ylva Berg, vd för Business Sweden, medföljer i samband med
statsbesöket. För svenska företag ger besöket möjlighet att bygga vidare på
redan starka handelsförbindelser.

Ur programmet för statsbesöket

Onsdag 5 oktober

Kungaparet anländer till Tyskland på morgonen den 5 oktober.

Statsbesöket inleds med en välkomstceremoni på Tegels flygplats.

Därefter tar förbundspresident Joachim Gauck och fru Daniela Schadt emot
kungaparet vid en officiell välkomstceremoni, med nationalsånger och
militära hedersbetygelser, på Schloss Bellevue. Den följs av samtal i vilka
också utrikesminister Margot Wallström deltar.

Eftermiddagens program inleds med besök vid Branderburger Tor, där
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Berlins borgmästare Michael Müller hälsar välkommen. Det följs av ett
besök vid minnesplatsen Neue Wache, där kransnedläggning kommer att
ske.

Senare under eftermiddagen besöker kungaparet Humboldt Forum, ett
projekt för att återskapa Berlins stadsslott, som till stora delar förstördes
under andra världskriget, till ett framtida centrum för världens kulturer.

Efter besök på förbundsdagen träffar kungaparet och utrikesminister Margot
Wallström förbundskansler Angela Merkel för samtal.

Dagen avslutas med en statsbankett under värdskap av förbundspresident
Joachim Gauck och fru Daniela Schadt.

Torsdag 6 oktober

Torsdagens program äger rum i Hamburg, dit kungaparet anländer tidig
förmiddag. De välkomnas av Hamburgs statssekreterare med ansvar för
utrikesfrågor, Wolfgang Schmidt.

Därefter välkomnar Hamburgs förste borgmästare Olaf Scholz kungen och
drottningen till rådhuset för samtal.

Kungaparet deltar sedan vid ett seminarium om hållbara transporter på
Hamburgs handelskammare. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg medverkar i seminariet och kommer att tala på temat.

Efter lunch på rådhuset fortsätter programmet med besök på
stadsplaneringsprojektet Hafen City och Elphilharmonie, där en pressträff
kommer att hållas.

Utrikesminister Margot Wallström stannar i Berlin under torsdagen för
samtal med sin tyske utrikesministerkollega Frank-Walter Steinmeier. Hon
kommer också att hålla ett anförande på universitetet Hertie School of
Governance.

Dagen avslutas med att kungaparet ger en bankett på Schloss
Charlottenburg i Berlin.

Fredag 7 oktober

Fredagens program äger rum i Berlin. Det inleds med att kungaparet



träffar näringslivsdelegationen. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg deltar.

Därefter deltar kungen och drottningen, tillsammans med barn-, äldre och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, i ett seminarium på temat "Nycirkus och
metoder för inkludering – funktionsskillnader och sociala perspektiv" på
Chamäleon Theater. Seminariet arrangeras av Sveriges ambassad
tillsammans med svenska Cirkus Cirkör och tyska Cirkus Sonnenstich.

Kungen deltar därefter i ett seminarium om digitalisering. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg medverkar och talar om Sveriges kurs
på väg mot den digitala ekonomin.

Drottningen inviger samtidigt utställningen "Everything you can imagine is
real" av Bea Szenfeld och Pompe Hedengren på Bikini Berlin.
Hon talar också vid det seminarium om hållbart mode som äger rum i
anslutning till utställningen. Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér deltar.

Universitetssjukhuset Charité, ett av Europas största universitetssjukhus, står
näst på tur i programmet. Kungaparet får där tillsammans med statsrådet Åsa
Regnér en förevisning av hur man i Tyskland arbetar med digitalisering inom
sjukvården.

På eftermiddagen besöker kungaparet tillsammans med barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér integrationsprojektet "Give Something
Back to Berlin" i Stadsmissionens Refugio-hus i Neukölln. Initiativtagare till
projektet är Annamaria Olsson, som har fått ett antal utmärkelser för sitt
arbete för att stärka Berlin som en tolerant och välkomnande
stad. Stadsmissionens Refugio-hus är ett så kallat "sharehouse" som erbjuder
olika aktiviteter för och med nyanlända flyktingar.

Därefter äger en pressträff rum på Sveriges ambassad i Berlin.

Efter avskedstagande från värdarna i Berlin avslutas dagen med en konsert
vid Berliner Philharmoniker.

Lördag 8 oktober

Lördagens program äger rum i Wittenberg och Leipzig.

Det inleds med besök i Wittenberg under förmiddagen, där kungaparet



tillsammans med barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér bland
annat kommer att besöka slottskyrkan och stadskyrkan St. Marien.

I Leipzig besöker kungen Max Planck-institutet där professor Svante Pääbo
tar emot och presenterar institutet och dess forskning på evolutionär
antropologi.

Samtidigt deltar drottning Silvia vid ett seminarium på universitetet i Leipzig
organiserat av stiftelsen "World Childhood Foundation".

Efter en orgelkonsert i Nikolaikyrkan avslutas lördagens program med en
pressträff.

Statsbesöket avslutas när kungaparet avreser från Leipzig tidig kväll.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk stålindustri åter i fokus
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Läget inom den europeiska stålindustrin diskuteras när
ministrarna med ansvar för konkurrenskraft
sammanträder i Bryssel den 29 september. Stålsektorn
har problem med global överkapacitet och vikande
efterfrågan. På rådsmötet diskuterar ministrarna också
hur EU:s regelverk ska tillämpas på delningsekonomin.
Kommissionen ska informera om läget inom den europeiska stålindustrin
och därefter följer en diskussion bland ministrarna. Rådet har tidigare
diskuterat problemen inom stålsektorn och frågan väntas även komma upp
på stats- och regeringschefernas möte i Europeiska rådet i oktober.

Regeringen delar oron för de problem som stålsektorn står inför. Det är
viktigt att undvika ett handelskrig om stål som drabbar EU:s exporterande
stålindustri och att WTO:s regelverk följs samtidigt som justa
konkurrensvillkor ska gälla, anser regeringen.

Diskussion om EU-regler kring delningsekonomin

I en policydebatt diskuteras europeisk delningsekonomi mot bakgrund av
kommissionens meddelande med riktlinjer för hur befintlig EU-lagstiftning
ska tillämpas på delningsekonomins affärsmodeller.

Regeringen välkomnar kommissionens vägledning och delar bedömningen
att den snabbt växande delningsekonomin bidrar till ökad tillväxt, en grön
ekonomi och fler flexibla tjänster till lägre priser. För att kunna skapa
förutsättningar för detta är det viktigt att det finns tydlighet kring EU-
reglerna.

Statssekreterare Eva Lindström representerar Sverige vid rådsmötet.
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Artikel från Näringsdepartementet

Industrisamtal med tema logistik,
transporter och infrastruktur
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Den 12 september ägde det femte Industrisamtalet rum,
denna gång med tema logistik, transporter och
infrastruktur. Ett tema som är grundläggande för att den
exportberoende svenska industrins konkurrenskraft ska
kunna stärkas. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och infrastrukturminister Anna Johansson
samtalade med fem företagsledare, företrädare för
parterna inom Industrirådet och Almega samt berörda
generaldirektörer. Deltog gjorde även Eva Lindström,
statssekreterare vid Näringsdepartementet och Pär
Ängquist, statssekreterare vid Miljö- och
energidepartementet.
– Dagens samtal, förmiddagens expertseminarium och eftermiddagens
Industrisamtal, är viktiga för att ge inspel till regerings arbete med den
kommande infrastrukturpropositionen, förändringar inom regelområdet och
regeringens samverkansprogram Nästa generations resor och transporter,
säger Anna Johansson.

Under mötet diskuterades framtida transportlösningar och innovation. För att
utveckla infrastruktur och transporter krävs flera insatser samtidigt.
Frågeställningar lyftes om hur ny teknik kan utvecklas som bidrar till önskad
utveckling av transport- och infrastruktursystemet. Vilka insatser behövs för
att ny teknik och nya tjänster ska få genomslag? Vad bör regering respektive
näringsliv göra?
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Framtidens transport- och infrastruktursystem kan bidra till industrins
utveckling genom att försörja industrin med transporter och att företag i
Sverige kan leverera varor och tjänster såsom fordon och logistiklösningar.
Ett framtida fossilfritt transportsystem förutsätter såväl nya fordon som
bättre utnyttjande av befintlig infrastruktur. Samtidigt ger digitalisering och
självkörande fordon radikalt nya förutsättningar för hur transporter och
infrastruktursystem utformas och används.

– Svensk ekonomi utvecklas starkt och vi har dubbelt så hög tillväxt som
många av våra konkurrentländer. Men vi vet också att konkurrensen blir allt
hårdare och att allt fler länder kan konkurrera hög upp i värdekedjorna.

– Industrisamtalen och företagens inspel är därför viktiga för regeringens
arbete med att stärka förutsättningarna för att konkurrera globalt med
Sverige som bas, säger Mikael Damberg.

När det gäller infrastruktur och ramvillkor lyftes frågan om hur dagens
transport och infrastruktursystem kan utvecklas för att bidra till ökad
konkurrenskraft. Vilka prioriteringar behöver göras avseende investeringar
och underhåll samt vilka regelverk som behöver ses över för att förstärka
industrins konkurrenskraft.

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium under ledning av
statssekreterare Eva Lindström där deltagarna diskuterade vilka konkreta
insatser som är viktigast för att stärka industrins förutsättningar som
transportköpare såväl som utvecklare av nya lösningar.



Artikel från Näringsdepartementet

Kinesiska investerare på besök i
Sverige
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Regeringen bjöd i måndags, 12 september, in en
kinesisk företagsdelegation bestående av närmare ett
trettiotal koncernledare och ett tjugotal svenska företag
till Rosenbad för samtal om investeringsmöjligheter i
Sverige. Statsminister Stefan Löfven och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg var tillsammans
med Business Sweden och Sweden China Trade
Council värdar för mötet. Syftet med mötet var att lyfta
det som gör Sverige unikt som investeringsland och
visa regeringens engagemang i affärsrelationen till
Kina.
Kina har under de senaste åren ökat sina investeringar i Sverige, exempelvis
tog kinesiska företaget Geely över Volvo Cars 2010 samt startade China
Euro Vehicle Technology, CEVT, i Göteborg 2013. CEVT:s verksamhet
växer snabbt med idag över 500 anställda och 1000 konsulter. Delegationen
som besökte regeringen i måndags var på besök i samma syfte; nämligen att
finna nya investeringsmöjligheter i och till Sverige.

Regeringen har nyligen genomfört ett antal satsningar som gör Sverige mer
attraktivt för utländska investeringar. Bland annat de strategiska
samverkansprogrammen, som är fem program som fokuserar på innovativa
lösningar inom sina områden, dessa är: nästa generations resor och
transporter, smarta städer, cirkulär och biobaserad ekonomi, life science
samt uppkopplad industri och nya material.
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- Från regeringens sida vill visa vägen för fler internationella investeringar i
Sverige. Den stora uppslutningen på dagens möte visar att möjligheterna
finns att Geelys köp av Volvo och etableringen av CEVT kan komma att visa
vägen för fler stora investeringar i Sverige, sa närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

För att följa upp den kinesiska delegationens intresse för Sverige, kommer
regeringen att genomföra ett antal riktade insatser i så väl Kina som i
Sverige.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges
humanitära bistånd
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har gett Sida i uppdrag att ta fram underlag
till en ny strategi för det humanitära biståndet. Det var
en av nyheterna som presenterades under regeringens
pressträff i dag.
Det humanitära biståndet avser akuta insatser, som att rädda liv, lindra nöd
och att upprätthålla mänsklig värdighet hos människor som drabbats av
konflikt.

– Behoven av humanitära insatser har fördubblats sedan 2011, som en följd
av bland annat krig och konflikter i Syrien, Somalia och Afghanistan, sade
Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Pressmeddelande: Regeringen tar första steget mot ny humanitär strategi

Färre ansöker om asyl

Under pressträffen med regeringen redovisade också justitie- och migrations‐
minister Morgan Johansson de senaste migrationssiffrorna. Till och med juni
har drygt 16 000 asylsökande kommit till Sverige, vilket är nästan en
halvering jämfört med samma period i fjol. Antalet ensamkommande barn
var under sex månader 70 procent lägre jämfört med föregående års första
halvår.

Inom EU/EES tog Sverige emot drygt 2 procent av totala antalet asylsökande
i EU, mot omkring 12 procent under 2015.
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Amerikansk inresekontroll på Arlanda

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg berättade att regeringen
beslutat att inresekontrollen till USA ska ske redan på Arlanda. Det innebär
att amerikansk gräns-, tull- och säkerhetskontroll görs redan på Arlanda
istället för vid ankomst till USA. En särskild utredare får i uppdrag att föreslå
hur amerikansk inresekontroll, så kallad preclearance, ska genomföras i
svensk rätt.

– Fler direktlinjer till från Arlanda till USA i kombination med amerikansk
inresekontroll gör Arlanda till den viktigaste flygplatsen i norra Europa. Ett
starkt Arlanda leder till både företagsinvesteringar och fler jobb, sade Mikael
Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen utreder preclearance - amerikansk
inresekontroll på Arlanda

Proposition om vildsvin och viltskador

Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht redogjorde för att ett tillägg i jaktlagen.
Propositionen Vildsvin och viltskador föreslår att regeringen, eller den
myndighet som regeringen utser, ska kunna föreskriva förbud mot att ge
foder till vilda djur som inte hålls inhägnade. En anledning till förslaget är att
en riklig utfodring kan bidra till växande viltpopulationer. År 2015 var
antalet trafikolyckor med vildsvin fler än 4 200.

Pressmeddelande: Proposition om vildsvin och viltskador överlämnas till
riksdagen

Fler aktörer på radiomarknaden

För att stärka den kommersiella radions roll och öka mångfalden på
radiomarknaden föreslår regeringen att radio- och tv-lagen ändras.
Myndigheten för press, radio och tv ska kunna medge större
sändningsområden och skapa bättre förutsättningar för mångfald på
radiomarknaden.

– Fler röster bidrar till mångfalden och vi vill öka den kommersiella radions
möjligheter att vara med och konkurrera på radiomarknaden, sade kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.



Pressmeddelande: Alice Bah Kuhnke vill öppna radiomarknaden för fler
aktörer och större sändningsområden

Uppdrag för ökad export av maritima produkter och
tjänster

Det svenska utbudet av varor och tjänster inom den maritima sektorn ska
kartläggas. Uppdraget, som ligger inom ramen för den maritima strategi som
lanserade för cirka ett år sedan, går till Business Sweden, berättade
infrastrukturminister Anna Johansson. I arbetet ingår också att identifiera
marknader där både befintliga och nya svenska företag kan utöka sin export.

Pressmeddelande: Svensk maritim innovation på export

 



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige avrundar ordförandeskap
i innovationsnätverket Eureka
Publicerad 28 juni 2016 Uppdaterad 28 juni 2016

Den sista juni avrundar Sverige sitt ordförandeskap för
det internationella innovationsnätverket Eureka. Det
svenska ordförandeskapet har, utifrån värderingarna
transparens, öppenhet, förenkling samt effektivitet,
arbetat för att anpassa och utveckla Eureka utifrån
dagens globala förutsättningar. Sverige lämnar nu över
ordförandeskapsklubban till Spanien.
– Sverige har under året satt tydliga mål för Eureka-nätverkets utveckling.
För att underlätta multilaterala samarbeten med länder utanför Europeiska
unionen har vi utvecklat och lanserat verktyget Global Stars. Global stars ger
nätverket och dess deltagande företag och organisationer ett standardiserat
ramverk som hjälper dem att hantera utmaningar som de ofta möter när de
försöker ta sig an den globala marknaden, till exempel hantering av
immateriella rättigheter, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Går i mål med tre huvudprioriteringar

Sverige har under sitt ordförandeskapsår haft tre huvudprioriteringar:

att skapa en plattare mer effektiv organisation
att utveckla nya verktyg för internationella forskning- och
utvecklingssamarbeten med parter som inte är medlemmar i nätverket,
och,
att fördjupa Eurekas roll inom den europeiska innovationspolitiken.
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Sverige har under året utarbetat förslag till förändringar för att modernisera
och anpassa Eurekas organisation till dagens krav. Sverige har också skapat
nya förutsättningar för mer interaktiva och effektiva möten inom nätverket.

Andra resultat av arbetet är att Sverige har initierat utlysningar med
tillväxtländer utanför Europa och tagit fram en plan med konkreta insatser
för att stärka EUREKAs position i medlemsländerna och på europeisk nivå
för att nå ett ökat inflytande när det gäller forsknings- och innovationsfrågor
i Europeiska unionen.

Det svenska ordförandeskapet har även drivit utvecklingen framåt inom
områden som är viktiga för nätverket. Exempel är EUREKA 2.0 som är en
ny process med it-stöd för utlysningar mellan flera länder och E!nnovest som
är ett program för att koppla ihop företag med erfarna investerare .

Det praktiska arbetet under ordförandeskapsåret

Under året har Sverige representerat nätverket utåt, lett arbetet i Eurekas
olika grupperingar och övervakat verksamheten vid Eureka-sekretariatet.
Sverige tog över ordförandeskapet den 1 juli 2015 och lämnar det vidare till
Spanien den 30 juni 2016.

Under ordförandeskapsåret har det svenska ordförandeskapet arrangerat tre
större lednings- och beslutsmöten. De har genomförts i Göteborg, Malmö
och Stockholm. Dessutom har det svenska ordförandeskapet genomfört
Eureka Innovation Event den 26-28 april 2016 i Stockholm med fokus på
"Smart Cities - Sustainable & Attractive Communities" där också Eureka
Innovation Award delades ut.

Det är Regeringskansliet, tillsammans med Vinnova (Verket för
innovationssystem), som har genomfört ordförandeskapet.



Artikel från Näringsdepartementet

Hållbara Gotland – en regional
agenda med statligt stöd
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Gotland har goda möjligheter att profilera sig inom fyra
mycket strategiska områden: Ny industriell utveckling,
Framtidens hållbara livsmedel och havets näringar, En
hållbar besöksnäring och Det digitala försteget. Det
menar Peter Larsson som på regeringens uppdrag tagit
fram förslag på åtgärder för hållbar
näringslivsutveckling på Gotland. Det är områden av
betydelse för att stärka näringslivet och de kan också bli
intressanta testbäddar för hela Sverige.
– Gotland behöver talang, teknologi och tolerans för att möta utmaningarna,
sade Cecilia Schelin-Seidegård, landshövding.

Intresset var stort inför presentationen av slutrapporten Hållbara Gotland.
Den 20 juni välkomnade Cecilia Schelin-Seidegård och regionstyrelsens
ordförande Björn Jansson representanter från näringsliv, akademi och det
offentliga i en fullsatt lokal i Visby.

Björn Jansson lyfte starka allianser och kunskap inom till exempel
internationalisering och digitalisering som framgångsfaktorer för ön.

Regeringen satsar 100 miljoner kronor

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg visade på att förslagen i
rapporten Hållbara Gotland ligger i linje med och regeringens övriga
satsningar:
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– Regeringen satsar 100 miljoner kronor för att långsiktigt stärka industri och
näringsliv på Gotland genom att fokusera på regionens styrkeområden -
industri, livsmedelsproduktion, besöksnäring och digitalisering. Satsningen
fram till 2019 kommer att följas upp för att säkerställa resultat på längre sikt.

Mikael Damberg gjorde tydliga kopplingar mellan Gotlands styrkeområden
och till exempel nyindustrialiseringsstrategin Smart industri,
samverkansprogrammen och den kommande livsmedelsstrategin.

Förslag för att stärka företag och företagande

Peter Larsson, regeringens kontaktperson för näringslivsutveckling i
Gotlands län, presenterade innehållet i slutrapporten med förslag på åtgärder
för att stärka företag och företagande. Förslag som tagits fram i mycket bred
förankring på Gotland, men också tillsammans med aktörer som verkar på
den nationella arenan.

Genom att skapa intressanta mötesplatser kan små och stora aktörer
samverka och tillföra resurser.

– Fyra starka arenor bildas som stärker näringslivets utveckling på Gotland.
Arenor där innovations- och utvecklingskraft kan frigöras för att stärka
befintliga verksamheter och lägga grunden för nya, säger Peter Larsson.

Avslutningsvis bjöds många av de som bidragit till arbetet med rapporten in
för att delta i ett panelsamtal lett av Peter Larsson. Deltagarna lyfte bland
annat samverkan, att kombinera det lokala med det globala och
digitaliseringens möjligheter som viktigt i det kommande genomförandet av
åtgärderna.



Artikel från Näringsdepartementet

Mångmiljonsatsning på innovativ
produktion av biologiska
läkemedel
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
aviserade under torsdagen en kommande satsning på
innovativ produktion av biologiska läkemedel inom
ramen för samverkansprogrammet för life science.
– Vi bidrar från regeringens sida med 90 miljoner kronor till att skapa en unik
innovationsmiljö som hjälper till att överbygga steget från forskning till
industriell produktion av biologiska läkemedel. För tio år sedan var ett av tio
storsäljande läkemedel biologiska, idag är det 8 av tio, så det är ett
spännande område som också bidar till nya möjligheter att behandla svåra
diagnoser, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Samverkansprogram 

Den 1 juni lanserade regeringen fem samverkansprogram där ett av dem
avser life science och leds av regeringens life science-samordnare.
Samverkansprogrammen bygger på ett utvecklat samarbete mellan offentliga
aktörer, näringsliv och universitet och högskola inom svenska styrkeområden
med fokus på innovation. "Kraftsamling biologiska läkemedel" är en av
samverkansinsatserna där syftet är att Sverige ska ta en tätposition inom life
science och framtidens biologiska läkemedelsproduktion. I december inledde
regeringen med en miljardsatsning tillsammans med bl a AstraZeneca och
Knut och Alice Wallenbergs stiftelse på ett nationellt forskningsprogram för
biologiska läkemedel.

Regeringen avser att tillsammans med GE Healthcare ta nästa steg i denna
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kraftsamling genom en satsning specifikt inriktad på innovativ produktion av
biologiska läkemedel. Regeringen kommer inom ramen för
samverkansprogrammet att medverka till uppbyggnaden av en öppen
innovationshub i Uppsala som tillgängliggör en produktionsmiljö för
industriell uppskalning och välkomnar små och stora företag och akademi.

– Det här kommer att underlätta för små och medelstora företag att växa och
skapa jobb i Sverige. Regeringen tar med den här satsningen initiativ till
samverkan med näringslivet men också med akademin och andra aktörer,
fortsätter Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förslag om bättre tillgång till
online-tjänster vid resa
Publicerad 24 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Rådet ska enas om förslaget om att säkerställa EU-
konsumenters tillgång till online-tjänster vid
utlandsvistelse. Det gäller till exempel abonnemang på
film, sport och musik. Rådet möts i Bryssel den 26-27
maj och behandlar konkurrenskraft, EU:s inre marknad,
innovation och forskning. Statssekreterarna Eva
Lindström och Karin Röding representerar Sverige.
Förslaget om bättre tillgång till online-tjänster vid utlandsresa är det första på
upphovsrättsområdet inom strategin för en inre digital marknad i Europa.
Syftet med förordningen är att säkerställa att konsumenter kan få tillgång till
de tjänster för digitalt innehåll som de köper eller abonnerar på i sitt
hemland, när de tillfälligt vistas i ett annat EU-land. Det handlar om att
kunna använda nättjänster för t.ex. sport, film och musik även utanför sitt
hemland.

Regeringen förväntas ställa sig bakom överenskommelsen som ska
förhandlas med Europaparlamentet innan ett slutligt förslag antas.

Bättre EU-regler ska gynna innovation

Rådet ska anta slutsatser som syftar till en bättre EU-lagstiftning som främjar
innovation och forskning och tar hänsyn till den digitala dimensionen.
Regeringen välkomnar bättre lagstiftning och förväntas ställa sig bakom
slutsatserna.

Övergång till öppen vetenskap
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Forskningsministrarna ska anta slutsatser om övergången till ett öppet
vetenskapssystem i EU. En diskussion förväntas om förutsättningarna för hur
forskning bedrivs mot bakgrund av ett kraftigt ökat utbud av forskningsdata,
nya digitala tekniker och högpresterande datorer med mycket hög
analysförmåga.

En viktig komponent i slutsatserna är ambitionerna om öppen och gratis
tillgång till publikationer och data. Det finns en målsättning om att öppen
tillgång för vetenskapliga publikationer ska gälla fr.o.m. 2020. En
grundläggande tanke är att forskningsresultat som kommer från offentligt
finansierad forskning ska vara offentligt tillgängligt för alla medborgare.

Öppen vetenskap ska leda till ökad kvalitet och nytta av den forskning som
bedrivs och i förlängningen därmed bidra till ökad tillväxt och
konkurrenskraft.



Artikel från Utrikesdepartementet

Like minded-brev digitala inre
marknaden
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Näringsminister Mikael Damberg skriver idag brev
tillsammans med andra telekom- och
konkurrenskraftsministrar där vikten av ett fullbordande
av den digitala inre marknaden lyfts fram. Brevet har
skickats till den nederländska ekonomiministern Henk
Kamp och flera kommissionärer däribland, Andrus
Ansip, ansvarig för den digitala inre marknaden, inför
det kommande ”Digitala rådsmötet” (telekom- och
konkurrenskraftsrådet) som äger rum nu i veckan.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Studenter tog emot Global Swede-
diplom
Publicerad 18 maj 2016 Uppdaterad 18 maj 2016

För sjätte året i rad arrangerade Närings- och
Utrikesdepartementen, i samarbete med Svenska
institutet, diplomeringsceremonin Global Swede, som
uppmärksammar internationella högskolestudenter som
utbildat sig i Sverige och som utmärkt sig inom
områden nära relaterade till innovation och
entreprenörskap.
Global Swede är en del av det långsiktiga relationsbyggandet med
internationella studenter i Sverige. Arbetet skapar broar av transnationella
och multikulturella nätverk som verkar långsiktigt för svensk handel och
gynnar arbetet med att nå framtida lösningar.

Statssekreterare Oscar Stenström, tillsammans med Svenska institutets
generaldirektör Annika Rembe, delade den 18 maj ut diplom till 22 studenter
från 17 olika länder som idag studerar vid 22 olika lärosäten i Sverige vid
ceremonin på Utrikesdepartementet.

- De utländska studenterna är en värdefull tillgång för både Sveriges
utveckling och framtida konkurrenskraft. Utöver att bidra med nya
kunskaper och perspektiv utgör de också en viktig resurs för att bygga broar
mellan Sverige och omvärlden, sade Oscar Stenström.

Vid årets ceremoni talade den tidigare Global Swede-studenten Mala
Chakraborti. Mala Chakraborti har bakgrund inom cancerforskning och efter
att ha bott och studerat på flertalet platser i världen hamnade hon i Sverige
för studier och fick då motta diplomet Global Swede 2012. Idag är hon
hållbarhetschef på Atlas Copco och har stor erfarenhet av att skapa och
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underhålla internationella nätverk, både privat och i yrkeslivet. Som Global
Swede-alumn har hon gjort samma resa som många av de nominerade
studenterna kommer att göra.

De Globala Målen och Agenda 2030

I år, från och med den 1 januari 2016, har länder runt om världen kommit
samman för att genom de globala målen och Agenda 2030 arbeta och skapa
förutsättningar för en hållbar och rättvis framtidsutveckling. Bland annat har
världens länder beslutat för att bekämpa fattigdom och hunger, skapa
inkluderande och jämlika samhällen och skydda världens naturresurser samt
miljö. Idag finns det större möjligheter än någonsin att lyckas med dessa
utmaningar. Globalisering, teknologisk utveckling och handel har bidragit till
internationella och multikulturella nätverk och samarbeten världen över. I
arbetet för att nå dessa mål nationellt har alla statsråd i regeringen ansvar för
genomförandet av Agenda 2030 inom sina respektive ansvarsområden. Att
andra organ och aktörer så som landsting, kommuner, statliga myndigheter
samt näringsliv, fackliga organisationer, frivilligorganisationer och
akademiska institutioner med flera är engagerade är även detta av stor vikt.

För att ytterligare möta detta och framtida utmaningar behövs det skapas nya
lösningar, tjänster och produkter inom en rad olika områden. Sverige är en
attraktiv hub för en mängd olika industrier och näringar med en hög
kreativitets- och innovationsanda. Något som även attraherar internationell
talang till Sverige. Detta skapar värdefulla relationer och meningsfulla
utbyten. Utbyten som kan mynna ut i nytänkande och bidra till dessa nya
lösningar. Genom Global Swede lyfts dessa utbyten och nätverk byggs med
framtidens innovatörer och ledare.

Global Swede-alumnerna ingår i ett brett alumnnätverk, administrerat av
Svenska institutet, vilket idag omfattar omkring 13 000 personer från 140
länder.



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Chilenska statsbesöket avslutat
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

På eftermiddagen den 12 maj lämnade Chiles president
Michelle Bachelet Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Detta var det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige. Regeringen deltog i
programmet med flertalet ministrar. Besöket syftade till
att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige.
Svenska företag har sedan länge en stark representation i Chile. Det
bilaterala handelsutbytet har ökat de senaste 15 åren. Samarbete bedrivs på
olika områden, såsom gruvindustri, skog, miljö och hållbart företagande.
Under statsbesöket togs ytterligare steg för att utveckla samarbetet. Chile
och Sverige har en samsyn i många utrikespolitiska frågor; inte minst vad
gäller mindre länders rättigheter, FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor
och frihandel. Flera globala utmaningar diskuterades. Företrädare från de
båda länderna diskuterade också frågor som rör samarbetet för jämlikhet och
jämställdhet.

Statsbesöket inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungliga slottets inre borggård. Kungaparet och stora delar av regeringen var
tillsammans med andra representanter för det officiella Sverige på plats för
att välkomna presidenten. Därefter följde en lunch på slottet där också
kronprinsessparet deltog.

Samtal om ökad handel och investeringar

Under eftermiddagen tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
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samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
förutsättningarna för ökad handel och investeringar. Inom ramen för detta
ingicks samförståndsavtal om hållbar gruvnäring, skogsbruk, stadsutveckling
och CSR. Det politiska, ekonomiska och kulturella samarbetet var ett annat
tema och där ingicks samförståndsavtal om välfärd och om ferieavtal. Frågor
rörande det multilaterala samarbetet inom jämställdhet, MR och
fredsbyggande avhandlades också. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt finansminister Magdalena Andersson
deltog också i samtalen.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad, Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungliga slottet.

Under onsdagen ingick ett svenskt-chilenskt Business Forum, ett
jämställdhetsseminarium, en lunch i Stockholms stadshus och ett möte med
riksdagens talman, Urban Ahlin, i programmet. President Bachelet gav ett tal
i riksdagen och deltog i en ceremoni där en byst av den svenska diplomaten
Harald Edelstam avtäcktes. Under eftermiddagen träffade presidenten delar
av den chilenska diasporan i Sverige. Därefter deltog hon tillsammans med
statsminister Stefan Löfven vid en seminarium om social dialog och Global
Deal.

Forskning och innovativa företag i Göteborg

På torsdag morgon avreste kungaparet och president Bachelet till Göteborg
där de välkomnades av landshövdingen i Västra Götalands län, Lars
Bäckström och Göteborgs kommunstyrelses ordförande Lena Malm.
Infrastrukturminister Anna Johansson närvarande också. Den första punkten
på programmet var ett besök på Astra Zeneca där presidenten och
kungaparet bland annat fick ta del av arbetet med forskning, utveckling och
samarbetet med mindre och innovativa företag. Därefter gjordes besök på
Volvo Torslanda och på Lindholmen Science Park. Dagen avslutades med en
lunch i länsresidenset.

På eftermiddagen tog kungaparet farväl av president Bachelet och den
chilenska delegationen på Landvetter flygplats.





Artikel från Utrikesdepartementet

Situationen för EU:s stålindustri
diskuteras
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

När EU:s handelsministrar träffas på fredag i Bryssel
kommer de exempelvis diskutera den handelspolitiska
aspekten av kommissionens meddelande ”Stål: bevara
hållbar sysselsättning och tillväxt i EU” samt den
senaste förhandlingsrundan gällande handelsavtalet
mellan EU och USA (TTIP). Näringsminister Mikael
Damberg representerar Sverige.

EU:s handel med stål högt på agendan

Kommissionen presenterade för snart två månader sedan sitt meddelande
"Stål: bevara hållbar sysselsättning och tillväxt i EU". Vid fredagens möte
kommer ministrarna diskutera den handelspolitiska delen av meddelandet.
De kommer att diskutera hur man hanterar den överkapacitet av stål som för
tillfället påverkar priset, samt hur man ska hantera subventioner och regler
för statligt ägda stålföretag. EU-kommissionen har sedan tidigare införts
höjda tullar på stål, samt krav på licens vid import av stål.

Regeringen har förståelse att situationen för delar av Europas stålindustri är
svår. Samtidigt anser man att vissa av föreslagna åtgärderna för att råda bot
på problemet är kontraproduktiva. Handelspolitiska skyddsåtgärder har en
tendens att förvärra överkapaciteten, och kan dessutom leda till att andra
länder följer EU:s exempel och inför skyddsåtgärder mot europeiskt stål.
Vidare kommer det återinförda importlicenskrav för järn- och stålprodukter
leda till ökad administration och kostnader för svenska företag.

TTIP efter den senaste förhandlingsrundan
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Kommissionen kommer även att uppdatera ministrarna om läget i
förhandlingarna efter den 13:e förhandlingsrundan om handelsavtalet mellan
EU och USA. Avtalet har stor betydelse för att stärka relationerna mellan EU
och USA såväl ekonomiskt som politiskt. 2016 blir ett viktigt år för avtalet,
bland annat eftersom det är sista året som president Obamas administration
sitter kvar.

Regeringen skulle helst se ett frihandelsavtal med USA redan i år och TTIP
nämns även uttryckligen som en svensk EU-prioritering. Ett frihandelsavtal
mellan EU och USA bör vara både djupt och omfattande samt täcka alla
aspekter av handel och investeringar med USA. Samtidigt är det för
regeringens del viktigt att skyddet för bland annat miljön och människors
hälsa upprätthålls och i vissa fall förstärks.

Övriga punkter

Vidare kommer ministrarna diskutera frihandelsavtalet mellan EU och
Kanada (CETA) samt diskutera agendan och arbetet i WTO efter den tionde
ministerkonferensen i Nairobi som ägde rum i slutet av 2015.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesöket från Chile inlett
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

Den 10 maj inledde Chiles president Michelle Bachelet
sitt statsbesök i Sverige. Presidenten besöker Sverige
på inbjudan av H.M. Konungen. Besöket pågår 10 – 12
maj och är det första inkommande statsbesöket från
Chile till Sverige.
Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile.

Statsbesökets första dag inleddes traditionsenligt med en högtidlig
välkomstceremoni på Kungl. Slottets inre borggård. Efter inspektion av
hedersvakten från Livgardet hälsade presidenten, kungen och drottningen på
talmännen, statsministern och de närvarande statsråden.

Därefter tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten på Rosenbad för
överläggningar.

Flera samförståndsavtal skrevs under i samband med besöket i Rosenbad.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungl. Slottet.
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Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsbesök från Chile
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 29 april 2016

Den 10–12 maj avlägger Chiles president Michelle
Bachelet ett historiskt statsbesök i Sverige på inbjudan
av H.M. Konungen. Det är det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige.
President Bachelet åtföljs av utrikes- och handelsminister Heraldo Muñoz,
ekonomi-, utvecklings- och turistminister Luis Felipe Céspedes, gruvminister
Aurora Williams, transport- och kommunikationsminister Andrés Gómez-
Lobo samt kvinnominister Claudia Pascual.

Den svenska regeringen representeras av statsminister Stefan Löfven, barn-,
äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér, infrastrukturminister Anna
Johansson, närings- och innovationsminister Mikael Damberg samt
folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile. Det bilaterala handelsutbytet har ökat mer eller mindre stadigt de
senaste 15 åren. Samarbeten bedrivs på olika områden, såsom gruvindustri,
skog, miljö och hållbart företagande. Under presidentbesöket kommer
ytterligare steg tas för att utveckla samarbetet. Chile och Sverige har ett gott
utrikespolitiskt samarbete och inte minst i synen på små länders rättigheter,
FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor och frihandel. Vid besöket kommer
dessa frågor liksom andra viktiga globala utmaningar att diskuteras.

Program för statsbesöket

Tisdag 10 maj
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Traditionsenligt består statsbesökets första dag av fler ceremoniella inslag.
Det inleds på tisdag förmiddag när kungen möter presidenten vid hovstallet
för kortege till Kungliga slottet, där en högtidlig välkomstceremoni äger rum.
Representanter för riksdag och regering deltar.

Statsminister Stefan Löfven tar på eftermiddagen emot president Bachelet i
Rosenbad för överläggningar, som följs av en gemensam pressträff.

Efter ett kort besök vid Adolf Fredriks kyrkogård beger sig president
Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möts av Fryshusets vd Johan
Oljeqvist. Under besöket där kommer även Anja Frey, chef för Fryshuset i
Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala projekt, samt
borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren, att medverka.

Tisdagens program avslutas med att kungaparet ger en bankett på Kungliga
slottet.

Onsdag 11 maj

Onsdagens program inleds med högnivåmöte och seminarium om handel och
näringslivsfrågor – High-Level Businss Meeting följt av Swedish-Chilean
Business Forum – i vilka presidenten och kungen deltar. Regeringen
representeras av närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Efter näringslivsseminariet vidtar samtal om jämställdhet och jämlikhet för
president Bachelet, utrikes- och handelsminister Muñoz och kvinnominister
Pascual med statsråden Åsa Regnér och Gabriel Wikström samt en grupp
experter.

Stockholms stad står sedan värd för en lunch i stadshuset. Presidenten och
kungaparet tas emot av kommunstyrelsens ordförande tillika
finansborgarrådet Karin Wanngård, kommunfullmäktiges ordförande Eva-
Louise Erlandsson Slorach, samt kommunfullmäktiges första vice ordförande
Margareta Björk.

Efter lunch fortsätter programmet med att talman Urban Ahlin tar emot
president Bachelet i riksdagen.

På kvällen ger presidenten en svarsmottagning för de svenska värdarna.

Torsdag 12 maj



Statsbesökets tredje dag äger rum i Göteborg där temat för dagen är
innovationer och klimatsmarta transportlösningar i stadsmiljö.

President Bachelet och kungaparet välkomnas vid ankomst av
landshövdingen för Västra Götaland, Lars Bäckström och kommunstyrelsens
ordförande Ann-Sofie Hermansson. Infrastrukturminister Anna Johansson
representerar regeringen.

Första punkt på programmet är ett besök på AstraZeneca där presidenten
och kungaparet bland annat kommer att få del av arbetet med forskning,
utveckling och samarbetet med mindre och innovativa företag.

Därefter beger man sig till Volvo Torslanda för att få del av det senaste när
det gäller klimatsmarta lösningar för transporter.

Efter bussfärd från Volvo till Lindholmen Science Park tar en kort båttur vid
genom Göteborgs hamn till lunch med landshövding Lars Bäckström som
värd.

Kungaparet tar farväl av president Bachelet vid en avskedsceremoni på
Landvetter flygplats efter vilken statsbesöket avslutas.



Artikel från Näringsdepartementet

Digitaliseringen ställer nya krav på
kontakter med offentlig förvaltning
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

I mitten av mars bjöd Näringsdepartementet och
Tillväxtverket in till Förenklingsforum 2016.
Inledningstalade gjorde Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg tillsammans med
generaldirektör Gunilla Nordlöf på temat digitalisering
och enklare företagande.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg menar att det inte är
någon slump att ordet "digitalisering" kommer först i regeringens målbild för
regelförenklingsarbetet: "Sverige ska vara digitalt, transparent och
innovationsfrämjande för ett enklare och konkurrenskraftigt företagande".

– Digitaliseringen håller på att förändra allt – vi kan bland annat konstatera
att den it-drivna tillväxten kommer fortsätta och att digitaliseringen skapar
nya jobb. Samtidigt kräver globala förändringar nytänkandet och ett
ifrågasättande av etablerade sanningar, säger Mikael Damberg.

– Jag menar att globala förändringar som kan förutses bör ske i Sverige först
och att det ligger enorma möjligheter för Sverige att vara fabriken som
producerar sakerna och platsen för innovation av tjänsterna. Men vad vi
måste inse är att när världen stöps om på detta sätt behöver också vårt sätt
att utforma offentlig förvaltning påverkas. Digitaliseringen kommer innebära
att det ställs helt nya krav på kontakterna med offentlig förvaltning.

Mikael Damberg menar att med digitala processer som anpassas utifrån
företagens förutsättningar och behov blir det möjligt att få överblick och
kontroll över de krav myndigheterna ställer på dem. Det gör det också
möjligt att få en mer lika hantering över landet, oberoende var du som
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företagare är aktiv.

– För mig handlar förenkling om att på riktigt sätta mig in i företagens
verklighet. Det ska vara enkelt att verka som företagare. Det handlar om att
smidiga processer leder till högre effektivitet. Men det handlar också om att
även en företagare ska kunna leva ett gott liv med tid över för fritid och
familj, säger Mikael Damberg.

Digitalt först

I oktober 2015 lanserade regeringen "Digitalt först".

– Vi sa att om vi ska skapa en samverkande och innovativ offentlig
förvaltning måste vi på allvar prioritera den digitala förnyelsen. Och då
måste vi tänka digitalt först, säger Mikael Damberg.

– Regeringen inrättar bland annat ett råd för digitaliseringen av det offentliga
Sverige där strategiska frågor ska lyftas, som leds av Bostads-,
stadsutvecklings- och it-minister Mehmet Kaplan. Rådet kommer att fungera
som ett forum för samordning på flera nivåer, dels mellan myndigheter och
kommuner och landsting, dels inom Regeringskansliet. Regeringen har pekat
ut ett antal prioområden i satsningen på e-förvaltning, bland annat att
förenkla för företag genom till exempel minskad byråkrati och ökad
möjlighet till självservice.

Artikel: Digital förnyelse i fokus när rådet för digitaliseringen av offentliga
Sverige möttes

Överenskommelse om ett enklare företagande

Regeringen tecknade en avsiktsförklaring med Sveriges Kommuner och
Landsting, SKL, i oktober 2015. Syftet är att samverka för att skapa en
offentlig e-förvaltning som svarar upp mot medborgares, organisationers och
företags förväntningar i ett allt mer digitaliserat samhälle.

Pressmeddelande: Regeringen och SKL samarbetar för enklare
restaurangföretagande med digitala tjänster

Avsiktsförklaringen pekar ut ett antal områden för fördjupat samarbete där
ett enklare företagande är ett av fördjupningsområdena. I februari i år
undertecknade därför Närings- och innovations minister Mikael Damberg
tillsammans med Bostads-, stadsutvecklings- och it-minister Mehmet Kaplan



en överenskommelse om ett enklare företagande. Överenskommelsen syftar
inledningsvis till att förenkla och skapa nya gemensamma nationella digitala
lösningar för restaurangföretagare. Arbetet inriktas mot restaurangbranschen
– en regeltung bransch som kräver omfattande kontakt med myndigheter och
kommuner, med ambitionen att framöver även omfatta andra branscher där
tillväxtviljan och sysselsättningspotentialen är stor.

– Regeringen arbetar för att reglerna till år 2020 ska främja företagens
tillväxt och att kostnaderna till följd av reglerna ska minska. För det krävs ett
seriöst och strukturerat arbete framåt, på flera nivåer: EU, departementen,
centrala myndigheter, länsstyrelser och inte minst kommunal nivå.

– Det övergripande målet är att antalet personer som arbetar och antalet
arbetade timmar i ekonomin ska öka så mycket att Sverige når lägst
arbetslöshet i EU år 2020. För att nå dit behöver vi stärka näringslivsklimatet
så att fler startar företag, men även så att företag kan växa, exportera och
anställa fler. Det är detta som skapar mening åt förenklingsarbetet, säger
Mikael Damberg.



Artikel från Utrikesdepartementet

The Swedish Affair på SXSW
Publicerad 15 mars 2016 Uppdaterad 15 mars 2016

South by Southwest Conferences & Festivals, SXSW,
pågår just nu i Austin, Texas i USA. Statssekreterare
Oscar Stenström från Näringsdepartementet är på plats
tillsammans med en stor svensk delegation. SXSW är
en kreativ och innovativ plattform som samlar en unik
mix av musik, nya teknologier på frammarsch och film.
Och fungerar som språngbräda och främjar tillväxt och
kreaivitet för dessa branscher.
- Intresset för de svenska satsningarna i Austin är stora och SXSW är
verkligen en god möjlighet för svenska företag att nå nya kunder,
samarbetspartners och investerare, samtidigt som våra svenska främjande-
och exportmyndigheter kan hjälpa till på plats för att underlätta detta, säger
innovations- och näringsminister Mikael Damberg.

Sverige har länge legat i framkant inom flertalet kreativa näringar och
Stockholm har idag flest antal unicorns, det vill säga framgångsrika nya
företag, per capita av världens globala städer. Samtidigt har de nordiska
länderna som region blivit en hotspot för startups. För att ytterligare stärka
och främja denna positionering finns de nordiska länderna på plats under
South By Southwest som pågår 12-16 mars. The Waller Creek Boat House
vid floden i Austin kommer under dessa datum att förvandlas till the Nordic
Lighhouse och stå som mötesplats för allt det nordiska inom spel-, musik-,
film-, mode- och reklamindustrin.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet

Fler och växande sociala företag
Publicerad 02 mars 2016 Uppdaterad 02 mars 2016

Måndagen den 29 februari 2016 träffade
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och närings-
och innovationsminister Mikael Damberg
arbetsintegrerande sociala företag samt representanter
från Arbetsförmedlingen, SKL, Tillväxtverket och ESF-
rådet vid ett möte för att diskutera hur sociala företag
kan växa och bli fler.
– De arbetsintegrerande sociala företagen gör i dag en stor insats när det
gäller att skapa arbetstillfällen för människor som har varit arbetslösa länge,
säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Under mötet presenterade Ylva Johansson regeringens beslut om att
genomföra en treårig satsning där totalt 60 miljoner kronor tillförs för
sysselsättningsfrämjande insatser genom arbetsintegrerande sociala företag.
Det är Tillväxtverket som får i uppdrag att, i samverkan med
Arbetsförmedlingen, utarbeta och genomföra ett nationellt program med
insatser som stimulerar till att fler arbetsintegrerande sociala företag startar
och växer för att därigenom öka antalet sysselsatta.

Regeringen har också fattat beslut om att ge Enheten för främjande och
förenkling vid Näringsdepartementet i uppgift att se över hur man kan stärka
socialt företagande och sociala innovationer. Ett arbete som kommer att
bedrivas av Lars Bryntesson.

– Vi tar ett helhetsgrepp om de sociala företagens utmaningar
och möjligheter. Förhoppningsvis kan vi med detta få ett bättre grepp om hur
vi kan gå vidare med en offensiv näringspolitik för sociala företag, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Utdelningen av Musikexportpriset
för 2015
Publicerad 01 mars 2016 Uppdaterad 01 mars 2016

Måndagen den 29 februari delade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ut regeringens
Musikexportpris för 2015. Vinnare blev artisten och
låtskrivaren Tove Lo.
Tove Lo har rönt stora framgångar som artist, både i Sverige och
internationellt. Tove Lo är en framgångsrik låtskrivare samt producent och
har komponerat till andra artister såsom Icona Pop och Avicii.

Närings- och innovationsminister Mikel Damberg inledde
prisutdelningen med att prata om hur viktig musikexporten är för
Sverigefrämjandet.

- Svensk musikexport är en viktig del av den moderna Sverigebilden i
utlandet, sade närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringens hederspris för mångåriga insatser för svensk musikexport erhölls
av kompositören Anders Hillborg. Hedersomnämnandet för insatser av
särskild betydelse för svensk musiks internationalisering tilldelades
dirigenten Esa-Pekka Salonen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Livsvetenskap och
policyinnovationer i fokus på
Innovationsrådets möte
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 29 februari 2016

Regeringens arbete med att stärka svensk
livsvetenskap (Life Science) och betydelsen av
policyinnovationer för att utveckla mottagandet och
etableringen av nyanlända var några av de ämnen som
diskuterades när Innovationsrådet träffades för årets
första möte torsdag den 25 februari.
Innovationsrådets uppgift är att utveckla Sverige som innovationsnation och
stärka Sveriges konkurrenskraft. Statsminister Stefan Löfven är ordförande i
regeringens nationella innovationsråd som inrättades för ett år sedan.

- Innovationsrådet första år har varit mycket givande för regeringens arbete
med att stärka det svenska innovationsklimatet. Innovationer handlar om det
nya – om hur Sverige som land blir vinnare i den globala konkurrensen och
hur vi som land gemensamt möter stora samhällsutmaningar. Tillsammans i
Innovationsrådet har vi lyft stora breda teman, exempelvis digitaliseringen,
Life Science och klimat- och miljöpolitiken, och vi har stärkt vår politik inom
dessa och ytterligare områden som ett resultat. Innovationsrådet är ett tydligt
exempel på kraften i samverkan. Jag ser framemot att även under 2016 få
möta Innovationsrådets starka engagemang för ett mer konkurrenskraftigt
Sverige, säger statsminister Stefan Löfven.

Livsvetenskap – en prioriterad fråga för regeringen

Anders Lönnberg är regeringens nationella samordnare för livsvetenskap.
Han var inbjuden till mötet för att diskutera arbetet med en handlingsplan för
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livsvetenskap som inleddes 2015. Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Gabriel Wikström medverkade vid mötet och berättade varför livsvetenskap
är en prioriterad fråga för regeringen.

- En modern hälso- och sjukvård kräver att vi också satsar på innovation och
Life Science. Sådana satsningar bidrar också till människors hälsa, välfärd
och livskvalitet. Genom samverkan och utvecklingsarbete kan vi stärka
företagandet, skapa fler jobb och på samma gång förbättra vården. Därför är
Life Science en självklar prioritering för regeringen. Det är ett perspektiv vi
har med oss i vårt arbete, bland annat kopplat till läkemedel, till e-hälsa och
mycket annat, säger Gabriel Wikström.

Innovationer för att utveckla mottagandet och etableringen av nyanlända var
ett annat ämne på dagordningen. Lisa Lindström, vd för Doberman och
ledamot i näringsministerns advisory board, var inbjuden till mötet för att
tala om hur policyinnovationer kan skapa möjligheter för att utveckla
mottagandet och etableringen av nyanlända.

Kan du förklara vad som menas med
policyinnovationer?

- Det finns många definitioner på detta. Så som jag tänker är det regelverk,
uppdrag och nya tjänster som löser samhällsutmaningar på nya eller bättre
sätt. Jag tycker att kvalitén på policymaking ökar när dessa skapas
tillsammans med de medborgare, företag, offentliga aktörer, föreningar och
andra som berörs av det specifika regelverket eller policyn ifråga.

Kan du ge ett konkret exempel på en
policyinnovation?

- Att Laholms kommun nu har valt att låta brukarna själva besluta om sin tid
för ledsagarservice är ett fantastiskt exempel. Genom att arbeta
medskapande och multidisciplinärt inom ramen för
tjänsteinnovationsprojektet "Förändra Radikalt" kom de snabbt fram till en
bra lösning.

Vilken nytta kan policyinnovationer göra i
mottagandet och etableringen av nyanlända?

- Att vi tar till vara den kompetens och den kapacitet som de nyanlända



själva besitter och förenar dessa med de resurser och den drivkraft att vilja
vara med att bidra som finns i näringslivet och inom den ideella sektorn. Att
vi därigenom på ett snabbare och mer konkret sätt skapar nya regelverk, nya
tjänster och nya sätt att arbeta på. Vi har inte tid att arbeta linjärt. Vi behöver
sätt att snabbt förstå problemen, skapa nya lösningar tillsammans och testa
dessa tidigt för att mer effektivt och med ökad kvalitet hantera de
samhällsutmaningar vi står inför.



Artikel från Näringsdepartementet

Tillväxt och konkurrenskraft i fokus
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Ministrar med ansvar för konkurrenskraft möts i Bryssel
den 29 februari. De ska bland annat diskutera EU:s
inremarknadsstrategi med fokus på varor och tjänster.
På agendan står också situationen inom europeisk
stålindustri. Statssekreterare Eva Lindström
representerar Sverige.
Rådet ska enas om slutsatser om EU:s inremarknadsstrategi för varor och
tjänster. Regeringens prioriteringar i slutsatserna handlar om tjänster, små
och medelstora företag, nystartade företag och tillämpningen av reglerna på
inremarknaden. För regeringen är det viktigt att förslagen som EU-
kommissionen avser att presentera på området under 2016-2018 är ambitiösa
och att de leder till ökad tillväxt och konkurrenskraft i EU.

Problemen med överkapacitet inom stålsektorn

Rådet ska även följa upp tidigare möten om situationen inom europeisk
stålindustri med en global överkapacitet som pressat ner stålpriserna.

Regeringen understryker vikten av fri handel och främjande av goda
ramvillkor för industrin; effektiva och väl fungerande energimarknader samt
respekt för EU:s statsstödsregler. Det är viktigt att undvika ett handelskrig
om stål som drabbar EU:s exporterande stålindustri och att WTO:s regler
följs samtidigt som justa konkurrensvillkor ska gälla.
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Artikel från Näringsdepartementet

Digitalisering temat på årets första
industrisamtal
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 09 februari 2016

Kan vi bryta mönster för att skapa digitala innovationer,
säkerställa den digitala kompetensförsörjningen och
utveckla förutsättningarna för den digitala
infrastrukturen? Det var några frågor som diskuterades
när närings- och innovationsminister Mikael Damberg
och it-minister Mehmet Kaplan medverkade i
Industrisamtalet på temat digitalisering som
förutsättning för svensk industris konkurrens- och
innovationskraft.
Temat för dagens industrisamtal var digitalisering som förutsättning för
svensk industris konkurrens- och innovationskraft. Från
Näringsdepartementet deltog både närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och it-minister Mehmet Kaplan. Industrisamtalet inleddes med en
kort genomgång av regeringens nyindustraliseringsstrategi Smart industri:

- Med Smart industri pekar vi ut områden som vi tror kan möta den
strukturomvandling industrin står inför, utifrån den digitala utvecklingen. Vi
behöver industrins och de industrinära tjänsteföretagens innovationskraft för
att möta våra stora samhällsutmaningar som globalisering, klimatförändringar
och demografi, sade Mikael Damberg.

Några av de områden som deltagarna lyfte både under expertseminariet och
industrisamtalet var att utnyttja digitaliseringens möjligheter för ökad
konkurrenskraft för att säkerställa kompetensförsörjningen, behovet av att
tänka om och utveckla sina affärsmodeller samt statens roll kring
förutsättningar som infrastruktur, standardisering och öppen data.
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- Att utveckla digitaliseringspolitiken kan inte ske i en egen satellit, det måste
ske på alla nivåer inom samhället och inom alla politikområden. Ju bättre
förutsättningar vi skapar, bland annat i form av infrastruktur, desto bättre
förutsättningar för innovation. Här är digitaliseringskommissionens slutsatser
en viktig utgångspunkt, sade Mehmet Kaplan.

Många återkom kring ett tema deltagarna döpte till civil olydnad för att
skapa digitala innovationer. Advisory Boards Lisa Lindström önskade att
stimulera skolan till att få barnen att både vilja bli bäst i klassen på matte och
bäst i klassen på problemlösning.

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium under ledning av
statssekreterare Eva Lindström. Där fick deltagarna diskutera och ge inspel
utifrån bland annat dessa frågeställningar:

· Vilka fördelar har den svenska industrin och hur kan digitalisering stärka
dessa?

· Vilka flaskhalsar och hinder finns för industrins digitalisering?

· Vilka är de största utmaningarna för små- och medelstora företag och
underleverantörer för att kunna utnyttja digitaliseringen?



Artikel från Utrikesdepartementet

Invigning av generalkonsulatet i
New York
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Igår invigdes Sveriges nya generalkonsulat i New York
under en bandklippningsceremoni med bland andra
närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
Sveriges nye generalkonsul Leif Pagrotsky. Vid
invigningen medverkade även representanter från
amerikanska UD och New Yorks stad.
Efter en bandklippningsceremoni på generalkonsulatets kansli fortsatte
invigningen på svenska residenset på Park Avenue. Inför över 130 personer,
företags-, kultur- och medierepresentanter och andra av generalkonsulatets
viktiga samarbetspartners, höll Mikael Damberg och Leif Pagrotsky tal och
framhöll betydelsen av att Sverige åter har en diplomatisk representation i
staden.

- I ljuset av Sveriges nya exportstrategi har vi sett att det finns behov av en
offentlig svensk närvaro i New York för att främja kontakter, handel och
investeringar med USA. Det är därför glädjande att vi nu åter har öppnat ett
svenskt generalkonsulat i New York, en av världens viktigaste städer för
främjande av varumärket Sverige, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Invigningen av generalkonsulatet i New York har också markerats genom ett
flertal aktiviteter i New York där näringsminister Mikael Damberg deltagit:
bland annat stängde ministern Nasdaq-börsen i tisdags tillsammans med
representanter från de svenska främjarorganisationerna i USA och talade igår
morse på ett frukostseminarium om svenska startup-företag.
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Artikel från Näringsdepartementet

Hearing om
nyindustrialiseringsstrategin
Publicerad 03 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

I sitt arbete med att ta fram en
nyindustrialiseringsstrategi samtalar regeringen med
organisationer, myndigheter och företag. Under hösten
har detta bland annat skett under industrisamtalen och
med närings- och innovationsminister Mikael Dambergs
advisory board. På tisdagen var det dags för en hearing
under ledning av statssekreterare Eva Lindström.
Tisdagens hearing fokuserade på riktningen för arbetet med
nyindustrialiseringsstrategin – vision, mål och fokusområden. Inför hearingen
hade parterna haft möjlighet att lämna inspel till regeringen.

– Tack för era inspel, de har varit värdefulla för oss i vårt arbete. Ett konkret
exempel är att vi nu lagt till varor och tjänster till visionsbeskrivningen för att
tydliggöra att också den industrinära
tjänstesektorn omfattas av strategin. Vi har också fått värdefull bekräftelse
på att vi har landat rätt i vår analys av behov och i inriktning och
prioriteringar. Många har även lämnat åtgärdsförslag som vi tar med oss i det
vidare arbetet med strategins handlingsplaner, sade statssekreterare Eva
Lindström.

Några intryck från hearingen
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Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

EU-strategi för små och
medelstora företag
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

En förbättrad inre marknad i EU för varor och tjänster.
Det står på dagordningen för rådsmötet om
konkurrenskraft i Bryssel 30 november – 1 december.
Jämställdhet inom forskningen är en annan fråga.
Statssekreterare Eva Lindström och ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson
deltar.
Konkurrenskraftsrådet ska behandla kommissionens nya strategi för EU:s
inre marknad för varor och tjänster.  Målet med strategin är hjälpa små och
medelstora företag och nystartade företag att växa och expandera.
Kommissionen förväntas lägga fram konkreta åtgärder för kommande år i
syfte att riva kvarvarande hinder på inre marknaden.

Regeringen välkomnar åtgärder som stärker EU:s inre marknad och leder till
fungerande gränsöverskridande handel med varor och tjänster för företag
och konsumenter.

Förbättrad jämställdhet inom forskningen

Forskning behandlas på den andra mötesdagen. Ministrarna ska anta
slutsatser om  jämställdhet  inom det europeiska forskningsområdet.
Medlemsländerna uppmanas att arbeta med ambitiösa mål och ta fram
konkreta åtgärder på jämställdhetsområdet.

Regeringen har drivit och fått gehör för ett antal frågor om jämställdhet i
slutsatserna. Det gäller bland annat betydelsen av ett jämställdhetsperspektiv
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i internationella samarbeten.

Utöver det ska forskningsministrarna i en policydebatt diskutera den
europeiska fonden för strategiska investeringar för att stimulera forskning
och innovation i Europa.



Artikel från Näringsdepartementet

Från forskning till innovation -
delrapport från
Entreprenörskapsutredningen
Publicerad 10 november 2015 Uppdaterad 10 november 2015

Entreprenörskapsutredningen, med den särskilde
utredaren Pontus Braunerhjelm, har lämnat en
delrapport med de slutsatser som bedöms ha bäring på
regeringens forsknings- och innovationspolitik.
Förslagen i delrapporten kan grupperas inom tre områden; förslag som riktas
mot lärosätenas utbildning och forskning, förslag för att skapa incitament för
samverkan och stärka mobilitet mellan näringsliv, akademi och övrig
offentlig sektor samt komplementära förslag. Enligt utredaren behöver
samtliga dessa områden beaktas för att få full utväxling på de svenska
forskningssatsningarna.

- För att säkra framtidens jobb måste vi bli bättre på att ta tillvara de
satsningar som görs på utbildning och forskning och skapa goda
förutsättningar för att attrahera investeringar och talanger.
Entreprenörskapsutredningens delrapport är ett viktigt bidrag i det pågående
arbetet med att utforma den framtida forsknings- och innovationspolitiken,
säger Mikael Damberg.
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Artikel från Näringsdepartementet

Extrainsatt EU-möte om europeisk
stålindustri
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

På initiativ av Storbritannien har ministerrådet
snabbinkallats för att diskutera situationen inom
europeisk stålindustri. Storbritannien meddelar att de
har stora problem med uppsägningar till följd av
överkapacitet och låga stålpriser. Det extrainsatta
rådsmötet hålls i Bryssel den 9 november.
Det luxemburgska ordförandeskapet kallat till ett extra möte på begäran av
Storbritannien som vill diskutera allvarliga problem inom stålindustrin. Det
har lett till stora förluster av arbetstillfällen vilket även drabbat andra EU-
länder. Britterna uppger en ökad press på stålindustrin till följd av en global
överkapacitet som lett till låga stålpriser.  

Regeringen är för en öppen och fri handel. Alla branscher bör behandlas lika
och regeringen ställer sig kritisk till handelspolitiska åtgärder för att skydda
enskilda branscher i Europa.

Regeringen välkomnar kommissionens arbete för ökad konkurrenskraft inom
stålindustrin samtidigt som behoven hos stålets användarindustri i Europa
måste beaktas liksom behovet av minskade koldioxidutsläpp inom
stålindustrin.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Statsbesöket till Litauen inlett
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Idag påbörjades kungaparets tre dagar långa
statsbesök i Litauen. Regeringen representeras av
utrikesminister Margot Wallström, närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och under
fredagen av försvarsminister Peter Hultqvist. Under
besöket deltar även en svensk näringslivsdelegation.
Relationerna mellan Sverige och Litauen är mycket goda och har så varit
sedan den återvunna självständigheten. Sverige var det första land som
öppnade en ambassad i Vilnius i augusti 1991.

När den svenska delegationen landade idag möttes den av samma genuint
soliga och varma mottagande som vid det svenska statsbesöket till Litauen
för 23 år sedan. Välkomstceremonier ägde sedan rum i presidentpalatset.  

Margot Wallström och Mikael Damberg deltog också när kungen, för att
hedra offren i självständighetskampen, lade ner en krans vid
frihetsmonumentet på Antakalnis kyrkogård.

Kungaparet, Margot Wallström och Mikael Damberg besökte sedan Seimas,
Litauens parlament, för ett möte med talman Loreta Graužinienė.

Utrikesminister Margot Wallström hade under eftermiddagen ett möte med
sin litauiske kollega utrikesminister Linas Linkevičius.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg mötte Litauens
energiminister Rokas Masiulis.  

Näringslivsdelegation på plats
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Sverige är den i särklass största utländska investeraren i Litauen med över en
fjärdedel av marknaden. Ett trettiotal företagsledare deltar i
näringslivsdelegationen i samband med statsbesöket. Delegationens dag
påbörjades tidigt med att man tillsammans med Mikael Damberg diskuterade
affärs- och investeringsklimatet i Litauen med ordföranden i ”Bank of
Lithuania” Vitas Vasiliauskas, ekonomiminister Evaldas Gustas samt
premiärminister Algirdas Butkevicius.

Under kvällen ges en middag av presidenten. Statsbesöket fortsätter i morgon
och avslutas på fredag.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk konkurrenskraft i fokus
på EU-möte
Publicerad 06 oktober 2015 Uppdaterad 06 oktober 2015

EU:s näringsministrar diskuterade aktuella läget för
EU:s konkurrenskraft vid rådsmötet i Luxemburg den 1
oktober. Förenklad och förbättrad EU-lagstiftning stod
också på dagordningen. Sverige representerades av
näringsminister Mikael Damberg.
Det luxemburgska ordförandeskapet inledde med att rapportera om läget för
europeisk konkurrenskraft. Därefter vidtog en diskussion om det fortsatta
arbetet med att förbättra EU:s konkurrenskraft och hur näringspolitiken kan
integreras i olika politikområden.

Rådet diskuterade också frågan om en förenklad och förbättrad EU:s
lagstiftning. Syftet med förenklingsarbetet är att minska administration och
regelbörda för europeiska företag  och därmed skapa konkurrenskraft,
hållbar tillväxt och sysselsättning.

-  En bättre EU-lagstiftning är absolut nödvändig för att säkerställa
konkurrenskraften och den ekonomisk tillväxten, sade näringsminister
Mikael Damberg vid mötet.

Konkurrenskraftsrådet kommer fortsättningsvis att stämma av det aktuella
läget för EU:s konkurrenskraft vid varje rådsmöte.  
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Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program för Innovationsrådets
möte den 2 september
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

Huvudtemat för innovationsrådets möte är innovationers
roll för miljö- och klimatpolitiken. Temat kommer att
öppnas med en gemensam presentation av klimat- och
miljöminister Åsa Romson och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, kommer därefter att fördjupa diskussionen kring
innovationers roll för klimat- och miljöpolitiken. 

Med anledning av dagens tema är ett antal externa gäster inbjudna till mötet
för att ge olika perspektiv kring huvudtemat: Scientific Executive Director of
the German Research Centre for Geosciences Reinhardt Hüttl ger mötet
inblick i Tysklands erfarenheter av miljöteknik. Verksamhetsansvarige vid
Cleantech Inn Richard Englund beskriver innovatörernas roll inom miljö-
och klimatområdet. LRF:s viceordförande Åsa Odell beskriver tankar kring
innovationer och bioekonomi. 

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, tar
under dagen emot en statlig utredning om nationell rymdstrategi, ett ämne
med tydlig koppling till klimatområdet. Hon kommer också att ta
diskussionen vidare till innovationsrådets möte.  

Innovationsrådet kommer också att följa upp teman från tidigare möten.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer utifrån resultatet
av utredningen "Statliga finansieringsinsatser" som presenterades i juni att
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följa upp diskussionen om utvecklingen av statlig riskkapitalförsörjning. 

Hållpunkter för mötet 

Kl. 13.00. Innovationsrådets ordförande, statsminister Stefan Löfven, öppnar
mötet. 

Programpunkter under eftermiddagen  

Statsrådet Mikael Damberg presentar tankar kring utvecklingen av den
statlig riskkapitalförsörjning. 
Statsråden Åsa Romson och Mikael Damberg introducerar huvudtemat
för mötet: Miljö- och klimat med fokus på innovationspolitikens roll. 
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, ger perspektiv på innovationers roll för klimat- och
miljöfrågor. 
Reinhardt Hüttl, Scientific Executive Director of the German Research
Centre for Geosciences, ger perspektiv utifrån Tysklands arbete med
främjandet av miljöteknik. 
Richard Englund, verksamhetsansvarig vid Cleantech Inn, håller en
presentation på temat Innovatörer inom miljöteknikområdet. 
Åsa Odell, viceordförande vid LRF, håller en presentation på temat
bioekonomi. 
Statsrådet Helene Hellmark Knutsson, presenterar delar av utredningen
om en nationell rymdstrategi.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ordförande för
internationellt innovationsnätverk
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Från den 1 juli 2015 till 30 juni 2016 är Sverige
ordförande för Eureka. Eureka är ett internationellt
nätverk vars syfte är att främja transnationella
samarbetsprojekt inom marknadsnära forskning och
utveckling.
– Sett till den senaste Innovation Scoreboard går det bra för Sverige, men vi
behöver fortsatt stärka vår förmåga att skapa innovationer till nytta för
företag och samhälle. För att Sverige, som ett litet exportberoende land, ska
behålla sin konkurrenskraft är det viktigt att delta i internationella
forsknings- och innovationsnätverk. Eureka-nätverket möjliggör
internationella samarbeten mellan näringsliv, akademi och forskningsinstitut i
drygt 40 länder och ger tillgång till lika många marknader, säger närings- och
innovationsministerns statssekreterare Oscar Stenström. 

Tre huvudprioriteringar

Sverige har tre huvudprioriteringar under ordförandeskapet: att utveckla nya
verktyg för internationella FoU-samarbeten med parter som inte är
medlemmar i nätverket, att skapa en plattare och mer effektiv organisation
och att fördjupa Eurekas roll inom den europeiska innovationspolitiken.

Utgångspunkten för Sveriges prioriteringar är EUREKA2020 Strategic
Roadmap som antogs av nätverket under Norges ordförandeskap 2014.
EUREKA2020 Strategic Roadmap innehåller ett antal mål och
åtgärdspunkter som ska vara genomförda av nätverket år 2020.

Utöver dessa prioriteringar har Sveriges ordförandeskap som mål att
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transparens, öppenhet, förenkling och effektivitet ska genomsyra arbetet.

Ordförandeskapet i praktiken

Ordföranderollen innebär bland annat att Sverige representerar nätverket
utåt, leder arbetet i Eurekas olika grupperingar och övervakar verksamheten
vid Eureka-sekretariatet. Sverige tar över ordförandeskapet den 1 juli 2015
och lämnar det vidare till Spanien den 30 juni 2016.

Under ordförandeskapsåret arrangerar det svenska ordförandeskapet tre
större lednings- och beslutsmöten. Dessa genomförs i Göteborg, Malmö och
Stockholm. Dessutom genomför det svenska ordförandeskapet ett EUREKA
Innovation Event den 26-28 april 2016 i Stockholm med fokus på ”Smart
Cities - Sustainable & Attractive Communities” där också EUREKA
Innovation Award kommer att delas ut.

Det är Regeringskansliet, tillsammans med Vinnova (Verket för
innovationssystem), som genomför ordförandeskapet.

Eurekas mål och nyttan för Sverige

Eurekas övergripande mål är att stärka den europeiska industrins
konkurrenskraft på världsmarknaden. Nätverket är av stort intresse för
svensk industri då det möjliggör samarbeten över nationsgränserna. Eureka
är Vinnovas viktigaste instrument för internationalisering av små och
medelstora företag inom marknadsnära FoU.

Eurekas historia

Eureka bildades vid ett ministermöte i Paris i juni 1985 där ministrar från 17
europeiska stater samt EU-kommissionen deltog. Eureka har idag vuxit till
40 medlemsländer, samt EU-kommissionen. Dessutom är Sydkorea, Kanada
och Sydafrika associerade medlemmar. Eureka firar 30 år i år.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ska bli en av världens
mest attraktiva miljöer för
avancerad industriell verksamhet
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
medverkade på onsdagen vid ett seminarium om
riskkapital som motor för nyindustrialisering. Som stöd i
arbetet med nyindustraliseringsstrategin har regeringen
även tillsatt ett advisory board.
Regeringens näringspolitik är inriktad på att stärka företagens förutsättningar
för att skapa, växa och exportera. En fungerande finansiering är helt
grundläggande för att lyckas för fler och växande företag. 

I juni överlämnade regeringens särskilda utredare Hans Rydstad sitt
betänkande kring översynen av statens insatser för marknadskompletterande
företagsfinansiering. Näringsminister Mikael Damberg lyfte på seminariet två
förslag ur utredningen som han tyckte var särskilt intressanta:

att ett nationellt ”Fond-i-fond” bolag, Fondinvest AB, inrättas med
uppgift att investera genom privata fonder inriktade på investeringar i
bolag i tidiga utvecklingsfaser.
att ett garantiinstrument inrättas med inriktning på att stödja
bankutlåningen till företag i behov av finansiering för expansions- och
utvecklingsinvesteringar

På seminariet berättade Mikael Damberg även om arbetet med regeringens
nyindustraliseringsstrategi. Nu pågår arbetet med visionsdokumentet som
sedan kommer kompletteras med åtgärdsplaner. Målet är att Sverige ska
erbjuda en av världens mest attraktiva miljöer för avancerad industriell
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verksamhet, såväl produktion av varor och tjänster som utveckling och
forskning.

Till stöd i arbetet att stärka den svenska industrin har Mikael Damberg nu
tillsatt ett advisory board. Det kommer ge stöd till regeringen att stärka
Sverige som industriland och till att attrahera nya investeringar till Sverige.
Deltagarna har kompetenser och erfarenheter inom avancerad produktion,
automation, digitalisering, forskning, innovation och omfattande export till
stora delar av världen.

Näringsministerns advisory board består av följande personer:

Olof Persson, fd Volvo AB
Lisa Lindström, vd Doberman
Pia Sandvik, ordf. i RISE
Karl Gustaf Ramström, CEO Prevas



Artikel från Näringsdepartementet

Infrastruktursatsningar för fortsatt
tillväxt
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

Samfinansieringslösningar kan vara ett alternativ att
överväga när vi tittar på ökade investeringar i
infrastrukturen, sa närings- och innovationsminister
Mikael Damberg och infrastrukturminister Anna
Johansson vid ett seminarium om
infrastruktursatsningar för fortsatt tillväxt.
Seminariet fokuserade på hur infrastruktur och bostadssatsningar
tillsammans får fart på jobbskapandet i Sverige. Frågor som regional tillväxt
och infrastruktursatsningars påverkan på framtidens arbetsmarknad
diskuterades också. 

– Det är helt nödvändigt att få en bättre transportinfrastruktur för att få igång
bostadsbyggandet. Bostäder, infrastruktur och jobb hänger ihop, sa Anna
Johansson. 

Regeringen vill därför öka investeringarna i infrastruktur. Statliga anslag
kommer enligt regeringen inte att vara tillräckliga för att bygga Sverige starkt
för framtiden. Regeringen samtalar därför med många olika aktörer och har
förutsättningslösa diskussioner om för- och nackdelar med olika
finansieringsmodeller.

– När det gäller valet av nyinvesteringar så är det en åtgärds
samhällsekonomiska värde och det samlade bidraget till de transportpolitiska
målen, som avgör prioriteringen, betonade Anna Johansson. 

På seminariet pekade Mikael Damberg på möjligheten att bestämma sig för
att en investering, trots riskerna, kan bli lönsam för alla inblandade parter.
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– Det är bra om vi tillsammans blir mer kreativa så att vi kan starta projekt
tidigare än vad vi gör idag, summerade Mikael Damberg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg diskuterade
exportstrategin i Almedalen
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

Mikael Damberg medverkade under politikerveckan i
Almedalen i två seminarier som arrangerades av
Teknikföretagen och Exportkreditnämnden om
Regeringens exportstrategi.
Regeringens mål är att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet till år 2020.
För att nå dit behövs fler och växande exportföretag. Regeringen kommer
därför lansera en exportstrategi med en rad åtgärder för att långsiktigt öka
den svenska exporten.

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, medverkade i två
seminarier under politikerveckan i Almedalen för att tala om regeringens
kommande exportstrategi. 

En ny exportstrategi för Sverige – hur kan fler exportera mer? var rubriken
på Teknikföretagens seminarium under måndagen 29 juni där Mikael
Damberg inledningstalade. Fokus låg på vad exportstrategin kan ha för
betydelse för svensk export och hur företagen ser på det offentliga
handelsfrämjandet.

- Regeringen tar krafttag för att öka den svenska exporten. Vi måste få fler
företag i Sverige att ta steget ut på nya marknader. Särskilt små- och
medelstora företag måste ges bättre förutsättningar, säger Mikael Damberg.

Mikael Damberg medverkade även i Exportkreditnämndens seminarium ”en
värld i gungning – vart ska exporten ta vägen?”.  Seminariet tog upp några av
de utmaningar som världshandeln står inför och hur internationella företag
resonerar kring risker och möjligheter när de ska in på nya marknader?
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- En av de viktigaste utmaningarna i regeringens exportstrategi är att Sverige
måste stärka närvaron på världens tillväxtmarknader. Sveriges export måste
växa där världen växer, säger Mikael Damberg

Artikel: Näringspolitiken tar plats i Almedalen



Artikel från Näringsdepartementet

Näringspolitiken tar plats i
Almedalen
Publicerad 30 juni 2015 Uppdaterad 30 juni 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg är på
plats under Almedalsveckan i Visby. Den 29 juni
invigde han industriområdet på Almedalen och
diskuterade regeringens näringspolitiska ambitioner.
Vid Sveriges ingenjörers seminarium diskuterades hur
regeringen vill förbättra innovationsklimatet.
Mikael Damberg invigde Almedalens industriområde 2015 som samlar
industrier från gruva, skog och livsmedel, och berättade om regeringens
näringspolitiska ambitioner.

– Svensk industri har byggt det välfärdssamhälle vi nu lever i och fortsätter
att spela en stor roll. Den är en förutsättning för vårt välstånd men inget vi
kan ta för givet. Därför vill regeringen agera och stärka industrins långsiktiga
konkurrenskraft genom att i bred samverkan ta fram en strategi för
nyindustrialisering. En industri i framkant med god innovationsförmåga är
viktig för jobben och exporten men också för att lösa samhällsutmaningarna,
säger Mikael Damberg.

En ny och mer rättvisande digital vägskylt för industriområde avtäcktes. Den
är utvecklad av Jesper Kouthoofd, grundare av Teenage Engineering som har
en bakgrund inom reklam, mode, film och nu verksam inom musik och
teknik.

– Skylten är ett exempel på att innovationer utvecklas när man korskopplar
kompetenser och jobbar över gränser, något som vi har goda förutsättningar
att göra i Sverige, säger Mikael Damberg.
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Vid seminariet ”Idélandet Sverige” i Almedalen den 29 juni presenterade
Sveriges ingenjörer en satsning som de gör i tjugo svenska regioner för att ta
fram konkreta förslag på hur jobben kan bli fler och regionerna utvecklas
med ingenjörernas idéer. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
var på plats och berättade om regeringens innovations- och näringspolitik
och lyfte fram samverkan som ett viktigt kriterium för ett litet land som
Sverige att få ut mesta möjliga effekt av regeringen satsningar. Samverkan
ligger också till grund för statsministerns nationella innovationsråd som
verkar över departementsgränser och över discipliner.

Regeringen kommer också att utarbeta en nyindustrialiseringsstrategi och
presentera en exportstrategi i höst.

– Det handlar om förstå det globala skiftet och ta tillvara de möjligheter som
den snabba digitaliseringsutvecklingen ger. men Det handlar inte bara om
jobb och tillväxt utan att kunna möta de utmaningar som vårt samhälle står
inför till exempel klimat, hälsa eller migrationsutmaningar, säger Mikael
Damberg.

Mikael Damberg fick svara på vilken innovation som var hans
dröminnovation:

– Innovationer inom hälsa och Life Science är viktiga av många skäl. Tar vi t
ex vara på digitaliseringens möjligheter kan riktigt spännande produkter och
tjänster viktiga för vår hälsa, för att vi inte ska bli sjuka, utvecklas. Vi
behöver ta vara på alla talanger för att bidra till detta, säger Mikael
Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Statens bolag ska leda vägen för
innovation, digitalisering och
hållbart företagande
Publicerad 24 juni 2015 Uppdaterad 24 juni 2015

På eftermiddagen den 17 juni pekade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ut färdriktningen
för de statliga bolagen. Drygt 250 deltagare, ordförande,
ledamöter och vd:ar i de statliga bolagen, hade samlats
för det årliga styrelseseminariet.
Mikael Damberg inledde sitt anförande med att påminna om regeringens
övergripande mål: att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet år 2020. Han
lyfte fram att vägen dit går via regeringens jobbagenda, vilket innebär en
aktiv näringspolitik. En näringspolitik som de statliga bolagen är en
integrerad del av. Ministern tryckte på att svenska företag, både våra stora
börsbolag och vår glödheta startup-scen, ska vara ledande.  

– Vi ska konkurrera med kreativitet och inte låga löner. Jag vill se en
nyindustrialisering av Sverige och jag är övertygad om att vi kan vara ett
ledande produktionsland högt uppe i förädlingskedjan. Jag vill att svenska
företag ska ses som föregångare inom hållbart företagande. Och jag vill att vi
ska ta ledartröjan i digitaliseringen, sa Mikael Damberg.

Regeringens mål är att det i varje styrelse ska vara minst 40 procent av varje
kön. Styrelserna i de statliga bolagen är jämställda och denna bolagsportfölj
kan tjäna som inspiration för andra bolagsgrupper. 49 procent av
styrelseledamöterna, inklusive ordförandena, är kvinnor i bolag som är
helägda av staten.  46 procent av ordförandena är kvinnor, en ökning med
5 procent på ett år.

https://www.regeringen.se/


Mikael Dambergs förväntningar på de statliga bolagen är höga:

– Jag vill att ni genom samverkan ska göra hela näringslivet starkare, mer
innovativt och lönsamt, avslutade närings- och innovationsministern.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Indiska statsbesöket avslutat
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

På kvällen den 2 juni lämnade Indiens president Shri
Pranab Mukherjee Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Regeringen deltog i programmet med
flertalet ministrar. Huvudteman för besöket var
innovation och hållbar utveckling med fokus på urban
stadsutveckling, samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, var därför en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesöket inleddes på söndagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungl. slottets inre borggård. Kungen och presidenten inspekterade en
hedersvakt från Livgardet och stora delar av regeringen var, tillsammans
med andra representanter för officiella Sverige, på plats för att välkomna
presidenten.  

Måndagen inleddes med besök i riksdagen där han togs emot av talmannen
och träffade riksdagsledamöter.

Indiens president på besök i riksdagen

På förmiddagen tog även statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
den växande handeln mellan Sverige och Indien och det breda bilaterala
samarbetet som omfattar exempelvis miljö, förnybar energi och hälsa.
Klimat- och miljöminister Åsa Romson, utrikesminister Margot Wallström,
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näringsminister Mikael Damberg, försvarsminister Peter Hultqvist och
bostads- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog också i
samtalen.  

I samband med mötet på Rosenbad tecknades ett flertal avtal mellan Indien
och Sverige, bland annat ett samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling.
Syftet med samförståndsavtalet är att främja samarbete i frågor om hållbar
och integrerad stadsplanering och markanvändning, avfallshantering,
hållbara transportsystem, vatten och sanitet.

Bostad- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog senare på
eftermiddagen när presidenten och kungen besökte Hammarby sjöstad med
båt. I samband med båtresan hölls ett rundabordssamtal
med näringslivsrepresentanter om hur städer kan byggas mer hållbara 
miljövänliga.

Hållbara städer i fokus under indiska statsbesöket

På Utrikesdepartementet deltog Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning, när flertalet samarbetsavtal skrevs under
mellan indiska och svenska universitet och högskolor.

På måndagkvällen gav kungaparet en galamiddag för presidenten.

Statsbesök från Indien, dag 2

Besök på Karolinska institutet och Uppsala
universitet

På tisdagen, besökets sista dag, gick en stor del i forskningens och
vetenskapens tecken. Statsrådet Helene Hellmark Knutsson deltog när
presidenten och kungaparet besökte Karolinska institutet. Fokus låg på
vetenskapligt samarbete med besök på Nobel Forum och Aula Medica.
Presidenten fick också en presentation av Nya Karolinska och Hagastaden.

Innan lunch deltog näringsminister Mikael Damberg i ett rundabordssamtal
mellan svenskt och indiskt näringsliv. Presidenten och kungen deltog
tillsammans med näringsministern.

Under rubriken India-Sweden Partnership - Co-creating a Brighter Future
höll Mikael Damberg ett tal.   



I samband med näringslivsforumet annonserade presidenten att svenska
passinnehavare nu kommer att beviljas så kallat e-turistvisum vid besök till
Indien, vilket innebär snabbare viseringshantering för svenska medborgare.

På eftermiddagen besökte presidenten Uppsala universitet tillsammans med
kronprinsessparet och utrikesminister Margot Wallström. Utrikesministern
inledningstalade och presidenten höll en föreläsning på temat "Tagore and
Gandhi: Do they have contemporary relevance for Global Peace".

På tisdagkvällen deltog utrikesminister Margot Wallström när
kronprinsessparet tog farväl av presidenten på Arlanda flygplats.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Historiskt statsbesök från Indien
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Indiens president Shri Pranab Mukherjee avlägger
statsbesök i Sverige 31 maj - 2 juni 2015 på inbjudan
av H.M. Konungen. Regeringen deltar med flertalet
ministrar. Huvudteman för besöket är innovation och
hållbar utveckling med fokus på urban stadsutveckling,
samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, är en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesökets fokus

Fokus under statsbesöket kommer att vara att skapa förutsättningar för att
öka utbytet inom handel och vetenskap samt att stärka den svenska närvaron
på den indiska marknaden.

Det finns en växande efterfrågan från indisk sida kring frågor rörande
innovation, stadsutveckling och hållbar utveckling. Statsbesöket ger tillfälle
främja potentiella affärsmöjligheter på dessa områden i båda riktningar.

Sverige har redan ett brett samarbete med Indien på en rad områden: miljö,
förnybar energi, forskning, hälsa med mera. Dessa samarbeten kommer att
fördjupas ytterligare i samband med besöket och en rad samarbetsavtal
kommer att ingås.

Ur programmet

Indiens president landar i Stockholm på söndag eftermiddag och möts på
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Arlanda av kronprinsessan och prins Daniel. Kungaparet tar emot
presidenten på Hovstallet för beriden kortege till Stockholms slott där
sedvanlig välkomstceremoni äger rum. Representanter för riksdag och
regering deltar.

Måndagens program inleds med besök på riksdagen och möte med talman
Urban Ahlin. Därefter tar statsminister Stefan Löfven emot i Rosenbad.
Stockholms stad står värd för en lunch i stadshuset, under vilken hållbar
stadsutveckling ska diskuteras. Eftermiddagens program fortsätter på samma
tema genom en tur till Hammarby Sjöstad. Bostads- och
stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltar. På kvällen ger kungaparet
bankett på slottet.

Tisdagen går i forskningens och vetenskapens tecken med ett besök på
Karolinska institutet där forskningsminister Helene Hellmark Knutsson
deltar. Därefter följer seminarier och möten med svenskt och indiskt
näringsliv. Näringsminister Mikael Damberg deltar i programmet.

På eftermiddagen fortsätter programmet i Uppsala där presidenten håller ett
anförande på Uppsala universitet. Kronprinsessparet och utrikesminister
Margot Wallström deltar. 

Statsbesöket avslutas sent tisdag eftermiddag.

För att följa besöket i sociala medier använd #sweindia2015



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Team Sweden samordnar
exportstöd
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Svenska företag som vill ut på export uppfattar dagens
stöd som rörigt med olika myndigheter, bolag och verk.
Team Sweden har därför uppgiften att samordna
exportstödet och göra det enkelt och tydligt för företag
som vill ut på exportmarknaden. Som första resmål
besökte nyligen Team Sweden Brasilien.
Svensk export är ett av regeringens fokusområden och en viktig åtgärd för
att få fler i jobb och trygga den svenska välfärden. Regeringen har ambitiöst
mål för jobben: år 2020 ska Sverige öka antalet personer som arbetar och
antalet arbetade timmar i ekonomin så mycket att vi når lägst arbetslöshet i
EU. För att nå målet krävs såväl ökade investeringar i bostäder, infrastruktur
och kunskap som en aktiv näringspolitik. Och Sveriges export måste öka. En
del i regeringens exportstrategi är att underlätta för företagen att etablera sig
utomlands genom ett samordnat exportstöd genom ett Team Sweden.

Team Sweden är ett paraply för Sveriges alla myndigheter, verk och bolag
som i dag arbetar med exportfrämjande insatser för svenska företag. Syftet
med Team Sweden är att göra det enkelt och tydligt för företag som vill ut på
exportmarknaden. I Team Sweden ingår de viktigaste departementen och
myndigheterna som arbetar med exporten. Som första resmål besökte nyligen
Team Sweden tillsammans med näringsminister Mikael Damberg Brasilien.
Valet av Brasilien är ingen slump. Brasilien är en av de viktigaste
tillväxtmarknaderna i världen och en viktig samarbetspartner till Sverige på
en rad områden. Över 200 svenska företag finns närvarande i Brasilien och
sammantaget sysselsätter dessa företag över 70 000 personer och omsatte
2013 cirka 130 miljarder kronor. Under tre dagar diskuterades hur det
omfattande bilaterala samarbetet, inte minst på innovationsområdet, kan tas
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vidare till nästa steg.

Besökte innehöll bland annat möten med industri- och handelsminister
Armando Monteiro, utrikesminister Mauro Vieira och ministern för
strategiska frågor Roberto Mangabeira Unger i Brasilia. Under besöket
återlanserades även den bilaterala Blandkommissionen för ekonomiskt,
tekniskt och industriellt samarbete i syfte att driva de bilaterala handels-,
innovations- och utbildnings- samt forskningsfrågorna vidare länderna
emellan.

Till sommaren presenteras regeringens nya exportstrategi med fokus på
jobbtillväxten i Sverige. Team Sweden är en del av denna strategi och ett
första svar på näringslivets synpunkter på svenskt exportstöd.

Debattartikel: "Team Sweden ska samordna det svenska exportstödet"



Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering och life-science i
fokus på Innovationsrådets möte
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Måndag den 18 maj hade Nationella innovationsrådet
sitt andra möte och samlades i Rosenbad. Två teman
på mötet var digitalisering och life science.
Sverige står inför stora utmaningar och möjligheter i och med
digitaliseringen. Dagens möte var startskottet för ett kommande, långsiktigt
arbete hur regeringen på ett nationellt plan ska ta sig an denna fråga. I
framtiden kommer digitaliseringen att spela stor roll för exempelvis områden
som miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

Vid mötet talade Innovationsrådets ledamöter Darja Isaksson, Hans Vestberg
och Jane Walerud om digitaliseringen och Sveriges utmaningar och
möjligheter i samband med detta. Tillsammans med övriga ledamöter i
Innovationsrådet diskuterades digitaliseringen och Sveriges väg framåt inom
detta område.

– Digitaliseringen kommer att ändra förutsättningarna för hela samhället och
ställer större krav på anpassning. Sverige ska vara landet som glänser inom
detta område och vi har goda förutsättningar att klara detta, sa statsminister
Stefan Löfven, Innovationsrådets ordförande, vid en pressträff i samband
med dagens möte.

På mötet diskuterades också innovationsupphandlingen och
samverkansprogrammet för life science. Civilminister Ardalan Shekarabi
informerade om ny lagstiftning för denna upphandling och de möjligheter
detta medför.

Forskningsminister Helene Hellmark Knutsson och projektledare Anders
Lönnberg redovisade läget och det kommande arbetet med det strategiska
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samverkansprogrammet för life science.

Innovationsrådets nästa möte äger rum den 31 augusti.



Artikel från Utrikesdepartementet

Fri, rättvis och öppen världshandel
stärker Sveriges konkurrenskraft
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 26 juni 2015

Sverige är sedan länge ett frihandelsvänligt land. Det
råder ett stort mått av samsyn i vårt samhälle om vikten
av att främja en fri och rättvis världshandel, inte minst
mot bakgrund av vår ekonomis stora beroende av
exporten.
I enlighet med regeringsförklaringen styr ett tydligt sysselsättningsmål den
ekonomiska politiken, vilket inkluderar närings- och handelspolitiken. Vidare
har regeringen satt ett tydligt mål om att Sverige ska ha lägst arbetslöshet i
EU år 2020. Regeringen arbetar därför för att riva handelshinder samt för
progressiva internationella handelsavtal.

Särskild prioritet ges till att slutföra förhandlingarna mellan EU och USA om
ett transatlantiskt partnerskap för handel och investeringar (TTIP). Sveriges
handels- och investeringsutbyte med USA är mycket omfattande. USA är
Sveriges största exportmarknad utanför Europa och den största mottagaren
av svenska direktinvesteringar.

- Sverige har mycket att tjäna på ett frihandelsavtal mellan EU och USA, inte
minst kommer det att bidra till tillväxt och jobb men det kommer även stärka
förutsättningarna för vår fortsatta konkurrenskraft på den globala
marknaden, säger Mikael Damberg, Närings- och innovationsminister.

Ett frihandelsavtal mellan EU och USA bör vara både djupt och omfattande
samt täcka alla viktiga aspekter av handel och investeringar som framgår av
EU:s förhandlingsmandat. Regeringens målsättning är att nå ett så ambitiöst
resultat som möjligt för att stödja tillväxt och sysselsättning utan att
möjligheten att stärka skyddet för miljön, löntagarnas intressen och
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människors och djurs hälsa försämras.



Artikel från Näringsdepartementet

Rapport från OECD ger inspel till
regeringens innovationsarbete
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 13 maj 2015

– OECD:s rapport visar att vi kontinuerligt behöver
utveckla politiken inom innovations- och
utbildningsområdet. Sverige är och har varit ett
framgångsrikt land i många avseenden, men många
länder springer just nu fortare än oss. Att finnas på de
marknader som växer är en annan utmaning, säger
Mikael Damberg.
Idag stod närings- och innovationsminister Mikael Damberg värd för ett
OECD-seminarium där Andrew Wyckoff, OECD, berättade om den
innovationsrapport som OECD presenterade strax innan årsskiftet.

Rapport: OECD Science, Technology and Industry Outlook 2014 på OECD:s
webbplats

Andrew Wyckoff lyfte hur OECD ser på de globala samhällsutmaningar vi
står inför och de förutsättningar det svenska samhället, akademin och
företagen har för att bidra till lösningarna.

För att Sverige även framöver ska vara ett land där företag vill investera,
växa och konkurrera internationellt måste innovationsförmågan stärkas.
Mikael Damberg och Andrew Wyckoff höll med varandra om att utbildning
är en av nycklarna till att skapa rätt förutsättningar för innovation.

Efter Mikael Dambergs och Andrew Wyckoffs anföranden ordnades en
paneldiskussion med deltagare från näringslivet. Diskussionen rörde sig
bland annat kring vikten av att små innovativa företag möter såväl varandra,
som akademin och inkubatorer.
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Seminariet är en del i en kontinuerlig dialog regeringen för med berörda
parter och aktörer om hur Sverige kan stärka sin roll som kunskapsbaserad
och exportinriktad innovationsnation och vilka åtgärder som är viktiga för att
öka vår konkurrenskraft på kort och lång sikt.



Artikel från Näringsdepartementet

Svenskt stöd för ökad transparens
i TTIP-förhandlingarna
Publicerad 21 november 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Det omfattande frihandelsavtalet mellan EU och USA,
TTIP, stod på dagordningen när EU:s handelsministrar
möttes i Bryssel den 21 november. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg framförde
regeringens starka stöd för handelskommissionärens
ansträngningar att få till ökad transparens i
förhandlingarna.
Sverige anser att TTIP bör vara djupt och omfattande samt täcka alla
centrala aspekter av handel och investeringar med USA. Regeringen anser
vidare att ett avtal ska stödja tillväxt och sysselsättning utan att möjligheten
att stärka skyddet för miljön, löntagarnas intressen och människors och djurs
hälsa försämras.
Flera andra handelsförhandlingar togs också upp på mötet, däribland
frihandelsförhandlingar mellan EU och Japan samt EU och Vietnam.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Fri och rättvis handel är centralt för
Sverige
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 06 februari 2015

Sveriges närings- och innovationsminister har
tillsammans med representanter från andra EU-länder i
ett brev till EU:s handelskommissionär lyft betydelsen
av rättvis handel mellan USA och EU.
– Det är viktigt med en fri och rättvis handel. Därför är det viktigt för ett litet
land som Sverige att driva på för ett handelsavtal mellan USA och EU, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tillsammans med ministrar från 13 andra EU-länder har Mikael Damberg i
ett brev till handelskommissionär Cecilia Malmström lyft vikten av ett
heltäckande och ambitiöst handels- och investeringsavtal mellan USA och
EU (TTIP).

Ministrarna poängerar i sitt brev att det är medlemsländerna som ger EU-
kommissionen mandat att förhandla fram ett nytt handels- och
investeringsavtal. I förhandlingarna ska mekanismer för investeringsskydd
ingå. Exakt hur dessa mekanismer ska se ut är för tidigt att säga och därför
välkomnar ministrarna EU-kommissionens kommande analys.

https://www.regeringen.se/

